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Синя зона

Предстоящо Скандално Транзакция

Отлагат с месец промените за
живеещите в центъра на София

Стр. 2

Стр. 18

“Мери бойс бенд” издава
новия си албум наесен

Стр. 16

50 млн. лв. от хазната
за два медала на Олимпиадата

Стр. 23

Офшорка на Жеваго спира
смяната на властта в ЦСКА

Стр. 11

Виолина Маринова за банките,
кредитите и разума
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Протест

Полицаите настояват
за по-високи заплати

Стр. 3

Едно изказване на турския
министър-председател Реджеп
Ердоган предизвика силна тре-
вога в Сърбия. Вестник “Поли-
тика” цитира турския премиер
Реджеп Тайип Ердоган, който
направо обявил Република Бос-
на и Херцеговина за... 81-ата
турска провинция. Той дори
обяснил, че негово задължение
като министър-председател е

Анкара смята Босна
за своя 81-ва провинция

Няколко
ÄÓÌÈ

Мая
ЙОВАНОВСКА

От таксиметровия
бранш обявиха, че с 20
стотинки трябва да се
повиши цената на тари-
фата за километър в Со-
фия. С аргумента, че
това не се е случвало от
пет години. Вярно е, офи-
циално цената отдавна не
е повишавана, беше съща-
та и при 1,20 лв. за литър
бензин. Но е вярно и дру-
го, че някои от години си
возят на двойна, че и по-
вече от двойна цена.

Може да направите
проста проверка, като се
повозите за разстояние,
на което знаете размера
и след това разделите
поисканата от шофьора
сума, на обявената върху
стъклото тарифа. Ще ви
учуди факта, колко раз-
теглива е София. С това
комай гражданите на
столицата са наясно и
даже са свикнали. Но за-
щото не е виновен тоя,
дето яде питката, а оня,
дето му я дава, трябва да
попитам: дали шофьори-
те са единствените за-
подозрени в тая каша?

В страната има около
40 хиляди таксиджии, от
които около 6-7 хиляди са
в София. Защото голяма
част от тях висят с хи-
ляди левове лизинг за ко-
лата, а трябва децата им
поне да се хранят, не мо-
гат да си позволят да
плащат осигуровки. По
оценки на бранша 35 хиля-
ди са без здравна осигу-
ровка, няма да имат пра-
во и на пенсия. Та тия
хора не смеят да пови-
шат официалната тари-
фа, макар за това да
имат основания. И така
всички - и потребители, и
таксиджии, се оказахме в
един общ капан. Къде оба-
че в тая каша е държава-
та, след като именно тя
чрез Автомобилна адми-
нистрация трябва да кон-
тролира? Или въобще я
няма (което не ми се вяр-
ва), или с нейното мълча-
ливо съгласие години на-
ред цените се определят
от сивата икономика.

Неоосманските претенции
на Турция притесниха Балканите

Пространството около паметника на Патриарх Евтимий, известно като Попа,
в София вече е оградено и се е превърнало в строителна площадка. За 50 дни площадът
ще бъде изцяло реновиран. Според общината реконструкцията ще струва 215 000 лв.

Кой определя
цените?

РАШИДОВ ОТНЕМА
ПРАВА ОТ АРХЕОЛОЗИТЕ

Стр. 13

да се грижи за Сараево.
Белград с право изглежда

притеснен. Сърбия досега смя-
таше Анкара за свой стратеги-
чески партньор, а сега разбра,
че “партньорът” май се грижи
само за своите си интереси.
“Има разлика между онова, ко-
ето говорят, и онова, което пра-
вят. Турция не крие своите на-
мерения”, предупреди Милош

Маркович от Института за об-
ществени науки и подчерта, че
Сърбия трябва да бъде внима-
телна. Изявлението на Ердоган
е неприкрит курс на Анкара към
нова неоосманска политика в
региона, а именно: Балканите -
национален приоритет и стра-
тегическа цел, коментират ана-
лизаторите. Не случайно в Бел-
град се сетиха за книгата на

професор Дарко Танаскович
“Неоосманизмът. Турция се
връща на Балканите”. В нея
професорът подробно и аргу-
ментирано описва символното
значение на региона за съвре-
менните наследници на Осман-
ската империя и неговото из-
ползване в практическата по-
литика.

Стр. 8

Стр. 6

ŒÚ Ú‡ÍÒËÏÂÚÓ‚Ëˇ ·‡Ì¯ Ô˙Í
Á‡ˇ‚Ëı‡ ‚˜Â‡, ˜Â Úˇ·‚‡ ‰‡
ÒÂ ËÁ‚˙¯Ë ÍÓÂÍˆËˇ Ì‡
ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡ÍÒËÏÂÚÓ‚‡Ú‡
ÛÒÎÛ„‡ ‚ —ÓÙËˇ Ò ÓÍÓÎÓ 20
ÒÚ. Á‡ ÍËÎÓÏÂÚ˙.

Билетът заБилетът заБилетът заБилетът заБилетът за
маршруткатамаршруткатамаршруткатамаршруткатамаршрутката
трябвалотрябвалотрябвалотрябвалотрябвало
да е 2,50 лв.да е 2,50 лв.да е 2,50 лв.да е 2,50 лв.да е 2,50 лв.

Стр. 2

Снимка БГНЕС
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България

П

ПОЧИНА художникът

Милка

Роден в с. Баховица, Ловешко,
на 30.06.1920 г.

ГЕОРГИ
КОВАЧЕВ-ГРИШАТА

Сбогуването ще бъде на 22.08.2012 г.
от 11 ч. в ритуалната зала на Централните
софийски гробища.

Сбогом, скъпи Гриша!

Синя зона:

Отлагат с месец промените
за живеещите в центъра

Д
о сряда граж-
даните, които
организираха
поредица от
протести срещу

От 1 септември може да
се паркира до два часа за
по 2 лв. на час и до четири -
в зелената зона за левче

промените в наредбата
за платено паркиране в
столицата, трябва да вне-
сат предложенията си
в СОС. След седмица
транспортната комисия
ще обсъди тяхното стано-
вище, а по-късно предло-
женията ще бъдат раз-
гледани на заседанието
на 13 септември. Затова
влизането в сила на про-
мените в наредбата, кои-
то уреждат условията за
паркиране на живеещи-
те в центъра, се отлага с
месец и ще е факт от 1
октомври.

Близо два часа про-
дължи срещата между
председателя на Столич-
ния общински съвет Елен
Герджиков и представи-
тели на гражданските
организации и инициати-
ви, които се противопос-

тавиха публично на но-
вите правила и цени за
платено паркиране в Со-
фия. “Този гратисен пе-
риод ще важи за гражда-
ните, които са подали в
срок документи и са по-
лучили входящ номер.
Тяхното право да получат
стикер ще бъде удосто-
верявано с входящия но-
мер”, обясни след среща-
та Герджиков. На този
етап хората няма да са
задължени да платят
таксата за винетен сти-
кер, а с входящия номер
ще удостоверяват, че
имат правно основание
да го притежават.

Цената на винетния
стикер за живеещите в
центъра и искането граж-
даните безплатно да
паркират до жилището
си бяха сред най-кон-
фликтните теми. Герджи-
ков изтъкна, че не под-
лежи на обсъждане въ-
просът живеещите в
центъра по право да имат

място за паркиране. Това
на практика представля-
ва закупуване на публич-

на общинска собстве-
ност, което е противоза-
конно, заяви той.

Според публикувани-
те на сайта на Центъра
за градска мобилност

предстоящи промени в
наредбата за винетен
стикер могат да канди-
датстват и наематели,
роднини по права линия
и собственици на лизин-
гови автомобили. Въпре-
ки че са написани като
категории граждани, ко-
ито могат да получат ви-
нетен стикер, формална-
та промяна в наредбата
все още не е направена
и се подготвя доклад за
приемането й. Заедно с
тези промени ще се раз-
гледат и предложенията
на гражданските органи-
зации, обясни след сре-
щата Герджиков. Той я
определи като ползо-
творна и призна, че об-
щината не е успяла да се
справи с разясняването
на новите условия за
паркиране в София.

Всички останали про-
мени в наредбата, които
вече бяха одобрени от
СОС, влизат в сила от
началото на септември.
Така от 1 септември ще
може да се паркира до
два часа в синята зона
на цена от 2 лв. на час и
до четири часа в зелена-
та зона в София на цена
от лев на час.

ЗА ТРЕТА ГОДИНА
РАЖДАЕМОСТТА НАМАЛЯВА

През лятото на 2009 г. изписванията в болница “Шей-
ново” продължаваха и до късен следобед. Днес картината
е различна. За голямо съжаление това намаление се
наблюдава и при другите водещи болници”, заяви вчера
д-р Румен Велев, зам.-директор на болница “Шейново”.

Както ДУМА писа преди около две седмици, през вто-
рото тримесечие на т.г. са се родили близо 290 бебета по-
малко от първото и 566 по-малко от второто тримесечие на
2011 г. А в сравнение с второто тримесечие на 2009 г. -
годината на своеобразния бейбибум на прехода, новоро-
дените са 3591 по-малко. Докато бъдещите майки намаля-
ват, лекарите отчитат повече принудителни аборти не само
в рисковата възраст над 40 г. Според лекаря първият
фактор е, че има много голям брой жени, които не са
обхванати от женски консултации и при тях бременностите
са много усложнени. Процентът на жените в тази катего-
рия пациенти, които са здравно неосигурени, е изключи-
телно голям. За радост на лекарите в болницата абортите
по желание не са се увеличили. “При нас прекъсват пове-
че жени, които вече имат деца, процентът на жени, които
не са раждали, е много малък”, казва д-р Велев.

ултовото място за поколе-
ния софиянци пред памет-
ника на Патриарх Евтимий,
известно като Попа, от вче-

Производител на лекарства да няма право да прите-
жава склад или аптека. Това предвижда изменение на
Закона за лекарствата, предложено от синия депутат д-
р Ваньо Шарков и негови колеги. “Съществуват множест-
во вертикално интегрирани структури от производители,
търговци на едро на лекарства и вериги от аптеки, които
имат едни и същи собственици, макар и скрити зад раз-
лични физически и юридически лица”, мотивират предло-
жението си депутатите. Те припомнят, че именно такава
ситуация доведе до това, че в България се продават 3 до
5 пъти по-скъпо произведени у нас лекарства, отколкото
в съседни страни. В същото време разходите на публични
средства за някои лекарства, закупувани от МЗ и НЗОК
през 2011 г., се увеличиха до 5 пъти в сравнение с 2010
г. Шарков предлага разрешението за производство или
за търговия да бъде отнемано, когато се установи свърза-
ност на собственика на аптека или на производител със
собствениците на търговец на едро на лекарства и свърза-
ни с тях физически и юридически лица. Магистър-фарма-
цевт да няма право да работи в повече от една аптека,
предлага още групата депутати. Проектът за промени в
Закона за лекарствените продукти в хуманната медицина
ще бъде разгледан от депутатите на 4 септември - първия
работен ден на парламента след ваканцията.

лед поредицата от критики, които се посипаха
във връзка със свободата на медиите в България,
изданието “Ню Йорк Таймс” също излезе с кри-
тичен материал по темата. От вестника твърдят,

К

ОБНОВЯВАТ ПЛОЩАДА ПРЕД
ПОПА, БОРИСОВАТА ГРАДИНА
С ЛАМПИ ОТ НОЕМВРИ

ра е оградено и се е превърна-
ло в  строителна площадка. За
50 дни площадът ще бъде изця-
ло реновиран и напълно проме-
нен, съобщи заместник-кметът
Мария Бояджийска. По думите й
реконструкцията ще струва 215
000 лв., ще бъдат изградени спе-
циални рампи за майки с колич-
ки и инвалиди. По време на ре-
монта трамваите, които минават
по ул. “Граф Игнатиев”, ще спи-
рат 60 метра преди паметника
на Патриарх Евтимий, близо до
улица “Мальовица”.

До средата на ноември ще
приключи изграждането на ос-
ветлението в Борисовата гради-
на, което ще струва 1 048 000
лв., обяви Бояджийска. До края
на годината изцяло трябва да

приключи ремонтът и реконст-
рукцията на Южния парк, който е
на стойност 157 200 лв., плюс 60
000 лв. за нова детска площадка.
Предстои обновяване и на про-
странството около НДК, поясни
зам.-кметът. Надяваме се следва-
щата година да бъде решен
въпросът и с паметника “1300
България”, добави Бояджийска.
Има готов проект за пълна ре-
конструкция и обновяване и на
Докторската градина на стойност
2,5 млн. лв., който включва емб-
лематични детски съоръжения,
свързани с музикалното учили-
ще в непосредствена близост,
отбеляза Бояджийска. Приключ-
ва реконструкцията на поливна
система на Градската градина
при Народния театър на стойност
90 000 лв., а заедно с рекултива-
цията на тревните масиви стой-
ността на проекта възлиза на 130
000 лв., допълни Бояджийска.

Откриха антични
монети в джип

Контрабандна пратка от 488 антич-
ни монети, накити и остриета на ста-
ринни оръжия задържаха митничарите
на пункт “Лесово”. Иманярското съкро-
вище било открито в джип с българска
регистрация, влизащ в страната от
Турция. Трафикантът на антиките е 43-
годишен българин от Ямболско.  Мо-
нетите били скрити в предната дясна
седалка на автомобила. В дрехите на
шофьора също са намерени две поли-
етиленови торби с антични находки.
Иззети са 460 антични монети, 16 ост-
риета на старинни оръжия и 12 старин-
ни накити с общо тегло 1745 грама.
Конфискуваното съкровище ще бъде
предадено за експертиза на стойност-
та и произхода. Находката е предимно
от римски и византийски монети с лика
на различни императори и автентични
старинни предмети. Предполага се, че
пратката е била предназначена за чер-
ния пазар в Западна Европа.

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

ПРЕДЛАГАТ ПРОИЗВОДИТЕЛИ
НА ЛЕКАРСТВА ДА НЯМАТ
СКЛАД ИЛИ АПТЕКА

Аида ОВАНЕС

„НЮ ЙОРК ТАЙМС”
ПРИТЕСНЕН ЗА СВОБОДАТА
НА МЕДИИТЕ В БЪЛГАРИЯ
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С
че Европейската комисия се е ангажирала да наблю-
дава отблизо свободата на медиите в България. В ма-
териала става въпрос, че враждуващи политически и
бизнес групи у нас са установили контрол върху воде-
щите медии и ги използват, за да защитават техните
интереси. Пред американското издание еврокомисарят
по телекомуникациите Нели Крус заявява, че при посе-
щението си в България на конференция за широколен-
товия интернет е предвидила и среща с основните ме-
дийни играчи в страната. Крус отбелязва, че е получи-
ла информация за насилие и смъртни заплахи срещу
български журналисти. Като пример се посочва Лидия
Павлова, която пише за организираната престъпност в
ежедневника “Струма”. От “Ню Йорк Таймс” цитират
Франсин Кънингам, изпълнителен директор на Евро-
пейската асоциация на издателите на вестници, който
твърди, че организацията също планира да разследва
твърденията за ограничаване на свободата на медиите
в България. “Повече от две десетилетия след падането
на комунизма България, която се присъедини към ЕС
през 2007 г., не успява да изгради силни и независими
новинарски медии”, пише изданието.

Два часа продължи срещата на председателя на СОС Елен Герджиков
с граждани, в която участва и цигуларят Иван Лечев
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Âñúùíîñò ïî-ãîëåìèÿò ïðîáëåì ñòå Âèå,
Ìèíèñòúð Èãíàòîâ, çàùîòî ñòå îáåçëè÷åí.
Êàê ãî áÿõòå êàçàëè? - “Ïî çàðúêà íà ïðåìèåðà
Áîéêî Áîðèñîâ”. Êàê ãî áÿõà êàçàëè? - ÷å ñòå
“âîäåíè÷íèÿò êàìúê” íà òîâà ïðàâèòåëñòâî‘ Бившата зам.-образователна министърка Мукаддес Налбант

е безпощадна към Сергей Игнатов

служителите на МВР
(СФСМВР). Полицаите са
готови да излязат на ули-
цата, ако управляващите
не изпълнят исканията им
за повишение на запла-
тите.

ДУМА припомня, че
това няма да е първият
протест на униформените.
Основният мотив за готве-

Полицаите готвят протести
за по-високи заплати
Синдикатът на униформените настоява за законови промени,
които да им позволят да получават доходи в извънработно време

Археологическите
разкопки на нос
Св. Атанас край
град Бяла се
провеждат от
4 години, изцяло
финансирани от
общинския
бюджет. Очаква
се разходите за
тази година да
надхвърлят 100
000 лв., а през
изминалите три
сезона са били
отделени над
250 000 лв.
Въпреки
направените
многократни
заявки до най-
висшите
държавни органи
община Бяла не
е получила
помощ за
археологическите
проучвания

Изборът на новите членове
на Комисията за защита от дис-
криминация е незаконосъобра-
зен, заяви в Русе Анели Чоба-
нова, бивш зам.-председател на
КЗД и депутат от НДСВ в 39-то
НС. Новоназначените нямат
юридическо образование и по-
знания в областта на защита на
човешките права, твърди Чоба-
нова. Тя добави, че са наруше-
ни и изискванията на правил-
ника членовете на комисията
да не могат да заемат платени

“Вие не сте патриот, господин Министър, за-
щото си измислихте и създадохте скандал, за да
освежите увехналия си имидж. Използвахте на-
ционалните герои, за да се превърнете в поли-
тически герой”. С тези остри думи се обърна
вчера бившият зам.-министър на образованието
от правителството на тройната коалиция Мукад-
дес Налбант в отворено писмо до министъра на
образованието Сергей Игнатов. През миналата
седмица Игнатов и новото ръководство на Коми-
сията за защита от дискриминация обявиха, че
Налбант е един от авторите в скандалното из-
следване за учебниците, в което се отправяха
препоръки за промяна на творчеството на поети

ната стачка са обещани-
ята през последните 3 го-
дини за законодателни
промени, които все още
са в процес на обсъжда-
не. От СФСМВР заявяват,
че нямат време, желание
и възможност да провеж-
дат преговори още 6 ме-
сеца, тъй като е наложи-
телно техните искания да
бъдат отразени в бюдже-
та на МВР за 2013 г.

Предупреждението за
ефективни стачни дейст-
вия идва дни след като

стана ясно, че МВР иска
поредна актуализация на
вече неколкократно уве-
личавания бюджет. Този
път ведомството поиска
още почти 1 млрд. лева.
Полицаите искат увеличе-
ние на основните запла-
ти поне с 25%. Синди-
катът настоява и за ре-
форми в МВР, които да
влязат в сила най-късно
на 1 януари 2013 г. Друго
искане е униформените
да могат да получават
странични доходи, т. е.

официално да могат да
работят в свободното си
време. “Това предложе-
ние е продиктувано от ло-
шото материално състоя-
ние и факта, че настъпи-
лите промени в това от-
ношение през последни-
те години са влошили по-
ложението на служители-
те в системата. Има мно-
го добри практики в стра-
ни членки на Европей-
ския съюз, в които полу-
чаването на допълнител-
ни доходи е държавна по-

литика и е законодател-
но уредено”, пише в офи-
циалната позиция на
профсъюза.

Полицейският синди-
кат за пореден път насто-
ява за ограничаване на
извънредния труд в сило-
вото ведомство, който да
се компенсира с
допълнителен годишен
отпуск вместо с пари.
Ръководството на МВР
продължава да твърди, че
няма как служителите в
системата да бъдат обез-

щетявани за извънредни-
те часове на работа, тъй
като имали редица други
социални придобивки. В
отговор синдикалистите
заведоха дело пред Ко-
мисията за защита от
дискриминация, което
все още е висящо. Син-
дикатът отбелязва, че в
края на август има насро-
чена среща с ръководст-
вото на МВР и че се
очакват реални резулта-
ти от преговорите през
септември.

Министерският съвет излезе преди дни с проект на “Закон за
ограничаване на изменението на климата”. Чиновниците ще бо-
рят изменението на климата с обща правна уредба “на общест-
вените отношения, свързани с осъществяването на политиката по
изменение на климата”.

Новият законопроект е качен в интернет на 16 август и една
от целите му е да регламентира компетентните органи, които
осъществяват политиката по климата, и да уреди техните право-
мощия. Подготвяният проект цели да очертае субектите, които
имат права и задължения в рамките на различните процедури и
основните дейности и процеси, чрез които България изпълнява
своите задължения в областта на изменението на климата в меж-
дународен план и на ниво Европейски съюз.

Ден след качването на документа на сайта http://
www.strategy.bg/PublicConsultations/, заглавието му бе разкритику-
вано от потребител във форума, които дори е отбелязал свои
предложения по съдържанието на законопроекта.

миера Бойко Борисов. Хората
с порутени къщи са обезвере-
ни от работата на Междуве-
домствената комисия по въз-
становяване и подпомагане
към Министерския съвет. Те
смятат, че на фона на земетре-
сението и мъката на хората,
застрашени да останат без по-
крив над главата си, се води
междупартийна война между
управляващите от ГЕРБ и ме-
стната власт в лицето на БСП.
Поканата е подписана от

Още по темата

Изборът на новата КЗД бил незаконен
длъжности, нито да бъдат чле-
нове на ръководството на пар-
тия. Анели Чобанова атакува и
новия председател на комисия-
та Ана Страшимирова, препо-
давател в два университета.
Изключения се правят за науч-
на дейност, а преподавателска-
та не е такава, заяви Чобанова.
По думите й е нарушен и прин-
ципът за равнопоставеност на
мъже и жени. Докато в старата
комисия е имало 5 жени и 4
мъже, сега жените са само три.

Чобанова, която заяви, че
говори и от името на своите
колеги, извадени от комисията,
ще заведе колективен иск сре-
щу новата Комисия за защита
от дискриминация. Причината
е, че са отказали да изплатят
полагаемите се обезщетения
за неползвани отпуски на бив-
шите комисари. Тя имала и още
една причина да се обърне към
органите на реда - оказва се,
че подписът й е бил подправен
на няколко документа.

Мукаддес Налбант до Сергей Игнатов:

като Христо Ботев.
“Кое Ви дава право да се обявявате за по-

голям патриот от всички останали? Властта?
Съветското образование? Владеенето на семит-
ско-хамитски езици?”, иронично пита Налбант в
писмото си. В него тя обвинява министъра, че
умишлено се е опитал да извърти тезите в до-
клада на КЗД, за да натрупа политически акти-
ви. “Казват, че човек се съизмерва според това
кои са неговите врагове. Избрахте мен за Ваш
опонент. Честта е Ваша, не моя. Но не си позво-
лявайте да се съизмервате с Ботев и Левски и да
се храните от тяхното величие, защото те са
духът на България”, гневи се Налбант.

Дарителска плоча с интересен надпис се появи край
етрополския манастир “Света Троица”. На наблюдателните

веднага им направи впечатление двойната употреба на думата
“господин” пред имената на изброените с благодарности

политически лица

Снимка БГНЕС

Кабинетът ще ограничава
изменението на климата

Перничани настояват
за разговор с премиера

председателя на Инициатив-
ния комитет Николета Макси-
мова и изпратена вчера на
премиера. Според членовете
на Инициативния комитет пра-
вилникът за работа на Между-
ведомствената комисия позво-
лява да се тълкуват неедноз-
начно текстове от Закона за
защита при бедствия. Земетре-
сението в Перник от 22 май е
бедствие, несъизмеримо по
своя мащаб в най-новата исто-
рия на България, и е неоправ-
дано политиците да се упраж-
няват върху трагедията и съдба-
та на хиляди потърпевши, уточ-
ни Максимова.

ИИИИИ
нициативният комитет
на пострадалите от зе-
метресението настоява
за лична среща с пре-

Измислихте и създадохте скандалИзмислихте и създадохте скандалИзмислихте и създадохте скандалИзмислихте и създадохте скандалИзмислихте и създадохте скандал

С
пореден про-
тест заплаши-
ха вчера от
Синдикалната
федерация на
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Мъж загина, прегазен
от автомобила си

Мъж е загинал, прегазен от ав-
томобила си по време на ремонт
в Габрово. В неделя около 18,20 ч.
е получен сигнал за намерен почи-
нал мъж в двора на габровска
фирма. Тялото на 61-годишния мъж
е открито под лек автомобил
“Фолксваген Пасат”, негова собст-
веност. Инцидентът е възникнал
по време на ремонт на превозното
средство - мъжът вдигнал предния
капак, за да включи двигателя ди-
ректно, тъй като стартерът
създавал проблеми, но автомо-
билът бил оставен на трета пре-
давка и при задействане на двига-
теля потеглил и го прегазил.

Мъж с опасност
за живота след
употребата
на метанол

Мъж е с опасност за живота
след употреба на сериозно коли-
чество метанол във Варна. В 17,45
ч. в неделя е получен сигнал от
доктор във Военномедицинската
болница, че около 14 ч. в токсико-
логията е приет 50-годишен вар-
ненец в безсъзнание и с опасност
за живота. Предполага се, че
мъжът, който има проблем с алко-
хола, е пил спирт.

Мотоциклетист
се удари в джип

Мотоциклетист е с опасност за
живота след удар в джип на пътя
между Созопол и Черноморец. На
отбивка за влизане в бензиностан-
ция в задната част на лек автомо-
бил Хонда се блъска мотоциклет с
великотърновска регистрация. Мо-
торът бил управляван от 43-годи-
шен мъж от София. При пътния
инцидент е пострадал мотоцикле-
тистът, който с фрактура на че-
репа е настанен за лечение в бур-
гаската болница.

Запалиха умишлено
лек автомобил

Лек автомобил е запален умиш-
лено в Сливен. Около 2,20 ч. срещу
понеделник неизвестен извършител
е запалил предната част на “Фиат
Мареа”, паркиран пред жилищен блок
в кв. “Дружба”. Унищожен е двига-
телят, въпреки че пожарът е бил
ликвидиран десет минути след по-
лучаването на сигнала.

Прочутият рибар и водещ на
рибарската страница на вестник

“Хасковска Марица” Щерю Щерев улови
с въдицата си в неделя следобед след

едночасова битка 50-килограмов сом от
река Марица край село Черногорово

Мост за милиони
се разпада

М

Процесът срещу бившия областен управител на
Кюстендил за злоупотреби при строежа продължава

ост за милиони
се разпада година
след изграждане-
то му. Скандално-
то съоръжение над

река Бистрица край кюстен-
дилското село Николичевци
е със страшни цепнатини,
всеки момент участъци от
него може да пропаднат и
хората се страхуват да пре-
минават по него. Мостът бе
построен миналото лято на
мястото на стар, който бе
отнесен от стихийния порой
през 2009 г. За градежа
бяха отпуснати 1 939 000 лв.

от фонда за бедствия и ава-
рии. След като мостът бе
пуснат в експлоатация, по-
следва дело за злоупотреби
при изграждането.

Съоръжението коства и
главата на областния упра-
вител Любомир Анчев, кой-
то бе отстранен от длъжност,
след като бе обвинен в да-
лавера с приближени фир-
ми. Окръжната прокуратура
в Кюстендил повдигна обви-
нение срещу губернатора за
злоупотреба с власт и права
с цел набавяне на лична
облага. Той беше подведен

под отговорност за 486 530
лв., отпуснати от фонда за
бедствия и аварии по възста-
новяване на щетите от поро-
ите по река Бистрица на 10
ноември 2009 г. Според про-
куратурата Анчев е преви-
шил правата си при разпре-
делянето на средствата. От
началото на 2012 г. Анчев
се върна на работното си
място като директор на
спортното училище “Васил
Левски” в Кюстендил.

Междувременно прокура-
турата внесе три пъти в съда
обвинителния акт срещу

бившия областен управител.
Докладчикът по делото
съдия Йоланда Цекова го
върна два пъти заради до-
пуснати процесуални нару-
шения. В крайна сметка
съдът насрочи открити съдеб-
ни заседания срещу Анчев,
които се проведоха на 16,
17 и 18 юни. Тогава бяха
разпитани всички свидетели.
Магистратите приеха и на-
значените в хода на досъ-
дебното производство екс-
пертизи. Следващият процес
срещу Анчев е насрочен за
28 септември. Той остава с
мярка подписка.

Съдия Цекова прие иска-
нето на адвоката на бившия
областен управител той да
може да напуска страната,
но отхвърли молбата му за
отмяна на наложената мяр-
ка за неотклонение, която е
и най-леката.

Снимка Мариета ТОМОВА

кръжната прокуратура в
Пловдив внесе искане за
отстраняването от длъжност
на задържания кмет на

Бедняци вече не се срамуват да сортират изхвърлени вещи досами контейнерите
за смет - ул. “Солунска”, София

О

Прокуратурата
в Пловдив иска
отстраняване на
кмета на Куклен

община Куклен Димитър Сотиров
и неговия заместник Иван Апосто-
лов. Ако двамата бъдат отстране-
ни от длъжност, ще се избегне
опасността те да извършат друго
служебно престъпление, смята
говорителката на Пловдивската
прокуратура Галина Андреева.
На двамата е наложена и мярка
за неотклонение “парична гаран-
ция”. За кмета Димитър Сотиров
тя е 10 000 лв., а за Иван Апосто-
лов - 5000 лв. Предстои съдът да
прецени кога ще бъде разгледано
искането на прокуратурата. Двама-
та представители на местната
власт бяха зрелищно задържани
“за извършване на длъжностни
престъпления” миналия петък.

Близките на арестуваните
моряци искат среща с Борисов

С
емействата и
роднините на
з а д ъ р ж а н и т е
български моря-

ци в Испания търсят
съдействие от държавни-
те институции, информи-
ра Ивелина Атанасова,
близка на капитана на
кораба Иван Станчев.
21-членният екипаж на
плаващия под флага на
България моторен кораб
“Св. Николай” бе аресту-
ван в кралството заради
откритите на борда 3
тона кокаин. Близките
на арестуваните са из-
пратили открити писма
до премиера, вътрешния
министър, председател-
ката на парламента и
министъра на външните
работи.

“Желаем диплома-

тическото представи-
телство на Република
България в Кралство
Испания да установи
правния статут на наши-
те близки, необходи-
мостта от наемане на
адвокати, както и тяхно-
то физическо и психи-
ческо състояние. Имай-
те предвид, че членове
от екипажа имат нужда
от лекарствени продук-
ти. Надяваме се с ваша-
та помощ те да бъдат
осигурявани”, пишат
близките на задържа-
ните българи.

Семействата поиска-
ха и лична среща с Бо-
рисов. “Вероятно разби-
рате в какво състояние
сме в момента във
връзка с липсващата
информация за съдбата

на нашите роднини.
Очакваме вашето съдей-
ствие”, завършват те.

ДУМА припомня, че
в Испания миналата
седмица разбиха нарко-
банда, в която са заме-
сени много българи.
Бяха заловени близо 3
тона кокаин, транспор-
тирани от търговския
кораб “Св. Николай” към
автономната област Га-
лисия в Северозападна
Испания. Оттам дрогата
трябвало да бъде раз-
пределена за пласира-
не в страната и в други
европейски държави.
Арестувани са 31 души,
в това число 22 българ-
ски граждани без кри-
минално минало, които
охранявали наркотика
по пътя му от Южна
Америка към Галисия.

Спецпрокуратурата
у нас повдигна обвине-
ние на собственика на
кораба “Св. Николай”
Дойчин Дойчев за уча-
стие в организирана
престъпна група за тра-
фик на наркотици. Тако-
ва обвинение беше по-
вдигнато и на Руслан
Колев. Прокурорите
имали данни и работе-
ли да установят и други
българи, участници в
групата на задържани-
те в Испания.

БУРГАС В ПОТРЕС
ОТ ПОРЕДНОТО
БИТОВО УБИЙСТВО

ТЕЛЕФОННИТЕ ИЗМАМНИЦИ
НАДУВАТ ИСКАНИТЕ СУМИ

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Тялото на 49-годишния Илия Морфов от
Сливен бе намерено безжизнено в района
на военното поделение в бургаския кв. “Ло-
зово” вчера. Установено е, че смъртта е
настъпила вследствие мозъчен кръвоизлив
в резултат на нанесен удар в областта на
главата. Вероятен убиец е 42-годишният
колега на жертвата Станимир Данов, който
след първоначалното полицейско задържа-
не е приведен в окръжния следствен арест.
Според официалната информация Станимир
и Илия заедно опъвали кабели в района и се
почерпили солидно. След поредната чашка
Станимир се засегнал от направен коментар
за семейството му, скочил срещу колегата
си и забил юмрук в главата му. След като
Илия се проснал безжизнен, Данов се опи-
тал да му окаже първа помощ и се обадил на
тел. 112. Той изчакал идването на полицей-
ските служители и признал, че не целял
смъртта на колегата си. При тестването на
убиеца с дрегер за употреба на алкохол били
отчетени 1,2 промила алкохол в кръвта.

Дана РУСЕВА
6000 лв. “олекнала” 74-годишната Д. Г. от
Добрич след поредна телефонна изма-
ма, съобщиха от полицията. Според
тъжителката на домашния й телефон сеС

обадил непознат мъж, който се представил за
лекар. Той казал, че дъщеря й е със счупен
крак и за извършването на операцията са необ-
ходими пари. Два часа по-късно пред входа на
дома си възрастната жена предала сумата на

непознат мъж. Телефонните измами, които пре-
ди няколко месеца бяха насочени основно към
живеещи в селата, сега пак се “връщат” в гра-
довете, сочат наблюденията на полицаите. Из-
мамниците обикновено се представят за съдии,
следователи, лекари. Прави впечатление, че
исканите суми се увеличават, казват специали-
сти. Въпреки апелите на полицията граждани-
те при такива обаждания най-напред да се
свържат с уж пострадалите си роднини, те пода-
ват сигнали, след като вече са ужилени.
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Проф. Боян Дуранкев:

К
Безработицата е драматично висока, смята експертът

ризата има много
измерения, а безра-
ботица, каквато е в
България -  близо
13%, е драматично

Със или без евентуален военен
конфликт в Иран или Сирия цените и
в България ще продължават да се уве-
личават. Всякакви опити те да се на-
малят ще е демагогия, свързана с из-
борите. Това каза проф.д.ик.н. НИНА
ДЮЛГЕРОВА вчера. Тя обясни, че това
е заради логиката на световните про-
цеси при представянето на проекта
Евразийски център Viaevrasia. До на-
чалото на зимата може да има експе-
рименти с цените във всяка област,
смята проф. Дюлгерова.

“Лошото е, че нямаме инвестиции,
нямаме промишленост, която в един
или друг момент да балансира и тога-

ва можем да говорим, че може да се увеличават цените извън
България, но ние тук имаме стабилна икономика и ще можем
да компенсираме с нещо друго, ние за съжаление подобен
компенсаторен момент нямаме”, подчерта тя. Професорът по-
сочи, че няма да се учуди ако барел суров петрол стигне 150
долара. Това според нея ще доведе до реанимиране на про-
екта Бургас-Александруполис.

Растежът на цените не може да
се коригира, каза проф. СВЕТЛА
БЪЧВАРОВА, председател на
Съвета по земеделие и гори и раз-
витие на селските райони към НС
на БСП. “Този растеж може само
да се стори поносим на потребите-
лите с възможността замразените
заплати да се забравят, пенсионе-
рите да имат увеличение на дохо-
дите - дали ще са еднократни в
края на годината, дали ще бъдат
на месечна основа. Скокът на хра-
ните е функция от това, че сушата
и наводненията през тази година
доведоха до факта, че предлага-
нето на зърно, царевица и соя ще бъде с много по-ниски
обеми от предходната година”, посочи проф. Бъчварова. “В
мащаба на световните пазари това предлагане се отразява
върху цените на всички храни по продоволствената верига.
Затова още преди месец обявихме, че движението на цените
като спирала нагоре, а не рязко, ще се случи и трябва да се
предприемат мерки, за да може да се коригира политиката.”

висока. Това заяви вчера
проф. Боян Дуранкев, препо-
давател в Университета за на-
ционално и световно стопан-
ство. Според него кабинетът
има съществени резерви от
началото на следващата го-
дина да помисли за увелича-
ване на работната заплата
даже над предложеното от
синдикатите. Първото, което
може да търси правителство-
то като източник на допълни-
телни доходи, е силен натиск
върху сивата и криминалната
икономика, която е почти 1/3
от икономиката на България,
смята ученият.

Данъчната политика може
да си позволи повишаване на
доходите, като въведе необ-
лагаем минимум на заплата-
та или необлагаем минимум
на доходите на член от се-
мейството, предлага Дуран-
кев. Според него друга въз-
можност е доближаването до
практиките на развитите ев-
ропейски страни, където има

увеличение на данъчните
приходи с въвеждането на
данък лукс за най-богатите.
Проф. Дуранкев сравни кому-
никацията между управлява-
щи, синдикати и работодате-
ли с игра на бридж.”Отначало
се оферира едно, а след това
решението е различно. Първо

дадено нещо ще поскъпва със
17-18%, а пък след това става
10 на сто. Това офериране е
един вид опипване на почва-
та”, допълни професорът.

Две са променливите ве-
личини, които определят по-
вишаването, задържането или
понижаването на доходите:

условията в икономиката и
икономическата политика на
управляващите, каза Боян Ду-
ранкев. Реалностите опреде-
лят едно малко, икономично
повишаване на доходите, ко-
ето не може да покрие пови-
шаването на цените на основ-
ните стоки и услуги, обясни

икономистът. Оправданието е
в продължаващата икономи-
ческа криза в България, коя-
то се изразява в “блед иконо-
мически растеж” до 2%, напу-
скане на младата интелиген-
ция в чужбина и увеличава-
нето на относителния дял на
хора в пенсионна възраст.

илен пожар се разгоря вчера в местността
“Празна торба” в Рила планина на височи-
на над 2000 метра. Районът се оказа
изключително трудно достъпен - пътят до

На мястото на трамвайната линия по “Витошка” редят красиви тротоарни плочки

Снимка Мариета ТОМОВА

С

Рибарски кораби са хванати с око-
ло 260 килограма нерегламентиран
улов на калкан. Инспектори от Агенци-
ята по рибарство и аквакултури във
Варна и Добрич са извършили внезап-
на проверка на риболовни кораби по
Северното Черноморие. Два от тях -
“Сигма” и “Тримона”, са извършвали
нерегламентиран и недеклариран улов
на калкан в района на Каварна. На
нарушителите ще бъдат отнети разре-
шителното за стопански риболов и
специалното разрешително за улов на
калкан. Акцията е в резултат на пода-
ден сигнал. Той е бил подаден при сре-
щата на изпълнителния директор на
ИАРА Драгомир Господинов с рибари
от Северното Черноморие.

ейнджър от Кербала не може да докаже, че въобще е
служил в армията заради липсваща документация, стана
ясно вчера. Според справката в оперативния архив на
армията сержант Александър Кирилов, който е бил на

Пламнаха 120-годишни
дървета над Рилския
манастир

мястото е около 6 часа, като 4 часа се пътува
с високопроходими машини, а 2 часа се върви
пеша. Сигналът за огъня е подаден на телефон
112 в неделя през нощта, но поради трудно-
достъпната местност едва вчера сутринта към
мястото са се отправили група от около 90
огнеборци, доброволци и служители на горските
стопанства. Пожарът е възникнал от три огнища.
Първоначално огънят  беше обхванал около
20 дка, но по-късно се разрасна и вече горяха
около 100 дка 120-годишни 20-30-метрови
смърчови насаждения, високо над Рилския
манастир, съобщи областният управител на
Кюстендилска област Владислав Стойков.
Според директора на ловното стопанство в
Дупница Атанас Диманов пожарът най-вероятно
е предизвикан от бракониери. Служители на
горското стопанство разказаха, че само в този
район на парка има елени. От областната адми-
нистрация в Кюстендил поискаха осигуряване-
то на военен хеликоптер от Министерството на
отбраната, с който да бъде загасен огънят.
Вертолетът ще се зарежда от 12-тонна водонос-
ка на стадиона в град Рила. Опасност за ма-
настира и населението в района няма.

Мощите на родителите на Света Богородица пристигат
днес в Пловдивската епархия. Частиците от телата на Светите
Праведни Богоотци Йоаким и Анна ще донесе кипърският
митрополит на Тамасу Исайя. Те ще бъдат на разположение
на вярващите за поклонение в храма “Св. Марина”, който ще
бъде отворен денонощно. Светините ще бъдат посрещнати в
катедралния храм “Успение Богородично”.  По-късно пловдив-
ският митрополит Николай и кипърският Исайя ще поведат
литийно шествие до “Света Марина”. Утре ще бъде отслужена
света литургия, а за 23 август е предвиден тържествен кон-
церт на Античния театър. Участие в него ще вземат ансамбъл
“100 каба гайди” от Смолян и филхармоничен оркестър от
Кипър. Мощите ще останат в Пловдив до 25 август, след което
ще бъдат изпратени в Смолян.  В храмовете до светините ще
има свещеници, които ще помазват за здраве с елей от кан-
дилото на светите мощи, което гори постоянно, и ще раздават
икони с образите на Светите Йоаким и Анна и Света Богоро-
дица, осветени от светите мощи.

НОСЯТ МОЩИ НА
РОДИТЕЛИТЕ НА
СВ. БОГОРОДИЦА
В ПЛОВДИВ

ПО СИГНАЛ
СПИПАХА
БРАКОНИЕРИ
НА КАЛКАН

Дана РУСЕВА Р

Рейнджър от Ирак не може
да докаже службата си

мисия в една от най-тежките точки в Ирак - Кербала, дори не
е бил на кадрова военна служба.

Проблемът с документацията ще се отрази и на условията,
при които военният ще се пенсионира. Ако Кирилов не удос-
товери стажа си в армията и мисията зад граница, ще се пен-
сионира при по-неблагоприятни условия. Една година високо-
рискова мисия се взима за три при изчисляването на размера
на пенсията.

Сержантът фигурира в базата данни на военното министер-
ство. В книжните архиви на поделението обаче е станал неот-
криваем заради реформата. За Кирилов има данни само в
закритото вече поделение, в което е бил. От военното минис-
терство заявиха, че сержантът няма да загуби нито осигуровки,
нито права. Той трябва да попълни отново молба, за да получи
всичките си документи за НОИ.

Кабинетът има резерви
за увеличаване на доходите
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Водопреносната система в страната
е в окаяно състояние. Загубите по тра-
сетата са средно между 50 и 60%, на
места стигат и до 70%. Това заяви в пред
БНР Иван Иванов, председател на
Българската асоциация по водите (БАВ).

Той уточни, че не всичко това изтича
под земята, а в тази цифра влизат и краж-
бите, и недобре измерената вода от во-
домерите. Иванов подчерта, че според
експертите над 12% загуби вече е мно-
го. Срещу източването на ВиК дружест-
вата кметът на Кюстендил Петър Паунов
предложи създаването на “водна поли-
ция”, но само ако водният оператор е на

да струват около 2,50 лв.,
ако се изчисляват реал-
но, пресметнаха от Асо-
циацията на автобусните

За една година ин-
дексът на цените на про-
изводител в селското сто-
панство е нараснал с
5.9% през второто триме-
сечие на 2012 г. Тенден-
цията за ръст на цените е
възходяща второ поредно
тримесечие. Цените на
производител в живот-
новъдството са нарасна-
ли повече в сравнение с
растениевъдството - съот-
ветно 3.9% срещу 8.6%.

За година най-много
са се увеличили цените на
яйцата (23,4%), следвани
от фасула (22,9%) и ече-

От транспортния бранш пресметнаха:

Билетът за маршрутката
трябвало да е 2,50 лв.

Такситата в София искат да возят с 20 ст. по-скъпо на километър
ло Константинов, цитиран
от money.bg.

От асоциацията алар-
мираха, че при цена на
горивата до 2,80 лв. за
литър може да се наложи
ново повишаване и на
цената на билетите за
автобус. Цените на авто-
бусните билети се пови-
шиха последно, когато
горивото струваше 2,60
лв. за литър, обясни Ивай-
ло Константинов. Всеки
превозвач индивидуално
преценява кога и по
какъв начин да актуали-
зира цените. Ако имаме
поскъпване на горивото с
10% процента за послед-
ния период, то цената на
билета до Бургас трябва
да бъде повишена с 5% и

ако сега тя е 30 лв., да
стане 31,50 лв., каза той.
Някои фирми вече пови-
шиха цените за въпросна-
та дестинация с 2 лв.

Нормалният дял на
горивото в цената на би-
летите е 30 на сто, обяс-
няват превозвачите. В мо-
мента у нас то определя
повече от половината от
цената. За да се справят
с високите цени на гори-
вата, се налага сдружава-
не на малките фирми,
каза Пламен Бонев, соб-
ственик на компания за
маршрутни превози.

Същевременно от так-
симетровия бранш заяви-
ха вчера, че трябва да се
извърши корекция на це-
ната на таксиметровата

услуга с около 20 стотин-
ки за километър. За по-
требителите това означа-
ва, че в средния пробег,
който е най-практикуван
- до 5 км, ще излезе с 1
лв. по-скъпо. Най-големи-
ят маршрут ще поскъпне
с до 2 лв. Това е заявил
председателят на “Съюз
такси” Кирил Ризов пред
БНР. Анализите сочат и
друга тенденция - след
като направихме всички
възможни корекции в За-
кона за автомобилните
превози и произтичащи-
те от това наредби, от
2000 г. насам, за София
таксиметровият парк се
сви на 6000 автомобила,
каза той.

След 1989, 1990 г.

жълтите коли бяха около
12 000. От 2010 г. се по-
яви тревожната тенден-
ция, че браншът се свива.
За 2011 г. таксиметрови-
те автомобили останаха
5100-5200, защото корек-
ции на тарифи и такси не
се извършват вече пета
поредна година. Това
води до изнемогване на
данъчно задължените
лица, в резултат на което
те постепенно отпадат от
бранша, коментира Ри-
зов. Очаквам управител-
ните съвети на фирмите
да реагират и след една
такава корекция нещата
да се върнат на оптимал-
ното за София ниво - око-
ло 6000 автомобила,
допълни той.

превозвачи. Тъй като по-
добно увеличение би до-
вело до критично нама-
ляване на пътниците, се
налага затваряне на ли-
нии, обясни председате-
лят на асоциацията Ивай-

Б илетите за мар-
шрутните такси-
та би трябвало

Всяка рибарска лодка да има касов апарат, предложи
директорът на Изпълнителната агенция по рибарство и
аквакултури Драгомир Господинов.

Предложението не е абсурдно, било разписано в
европейското законодателство, което България е приела
и трябвало да бъде въведено през 2007 г., обясни пред
БНР Господинов. Това ще намали бракониерството.

В неделя на Северното Черноморие при Каварна са
заловени два кораба с близо 400 кг бракониерски улов
на калкан. Иззети са разрешителните за стопански рибо-
лов на двата кораба.

“Идеята ни е тези плавателни съдове, които са под 8
м, да бъдат изкарани от регистъра за кораби и да бъдат
вкарани в друг регистър, като риболовът на тези, които
попадат под този знаменател, да не се нарича стопански,
а крайбрежен”, обясни Господинов и добави, че това са
около 4100 лодки. Тези рибари ще бъдат таксувани с
патентен данък и с удостоверението за т.нар. крайбре-
жен риболов. “Целта е до края на октомври идеята да се
реализира. Тези, които са в този регистър обаче, ще
трябва да се откажат от разпределението на квотите за
улов на калкан и копърка”, уточни Господинов.

С предложението в Закона за рибарство и аквакулту-
ри с риболов да се занимават само юридически, а не,
както досега, физически лица, означава, че риболовците
ще станат търговци. Идеята предизвика разнопосочни
реакции, тъй като по-големите лодки плащат риболовни
квоти - за калкан, за копърки, риболовни билети. Според
някои 90% от рибарите ще се откажат и ще си продадат
лодките, ако се наложи да сложат касов апарат, защото
повечето са “дребни рибари”.

С 5,9% поскъпна агропродукцията за година
мика (20,5%). Поскъпване
има и на слънчогледа със
7,4%. При живите живот-
ни са поскъпнали цените
на едрия рогат добитък
(19,2%), на свинете (6,6%),
на овцете и козите (20%),
както и на суровото мляко
(5%).

Увеличените разходи
за ток, материали и
поддръжка на селскосто-
панската техника са ос-
новната причина за
продължаващото поскъп-
ване на храните при про-
изводителите. Най-голямо
е увеличението на цената

на минералните торове
(23,7%), следвана от фу-
ражите (7,4%), тока и го-
ривата (6,2%) и ветери-
нарномедицинските про-
дукти (4,9%).

След като смени ня-
колко пъти мнението си,
последно земеделският
министър Мирослав Най-
денов предупреди, че от
септември се очаква нов
скок на цените на основ-

ЦЕНАТА НА МЕСОТО
МИНА РАВНИЩЕТО
ОТПРЕДИ КРИЗАТА
Цената на месото надмина равнищата отпреди
кризата, а тепърва се очаква да поскъпва още
заради лошата реколта от царевица и слънчоглед.
Като цяло цените на производител на селскосто-
панска продукция гонят пика от третото тримесе-
чие на 2008 г., сочат данните на Националния
статистически институт. Най-голямо е увеличението
на боба, ечемика и яйцата през второто тримесе-
чие на годината спрямо същия период на 2011 г.,
показват още данните.

За година най-много са се увеличили цените
на яйцата - с 23,4%

ните храни като месо и
мляко. Причината е сла-
бата реколта от цареви-
ца и слънчоглед заради
сушата. Това неминуемо
ще доведе до поскъпване
на фуражите. В същото
време горивата ще про-
дължат да поскъпват и
никой не се наема вече
да прогнозира кога цени-
те на петрола ще се ус-
покоят.

Вината ще повишат
своята цена заради ръста
на цените на базисните
компоненти в производст-
вото, прогнозира вчера
председателят на УС на
Асоциацията на произво-
дителите, търговците и
вносителите на спиртни
напитки Бранимир Ботев,
цитиран от “Фокус”. Пови-
шават се енергоносители-
те, горивата, без които не
може да се обработва зе-
мята, препаратите за рас-

И цената на виното нагоре
тителна защита. След
като всичко друго се по-
вишава като цена, логич-
но е да се очаква, че ви-
ната ще повишат своята
цена, каза той.

Това повишение пред-
стои, тъй като голяма част
от производителите в
България имат количества
от предходни години, кои-
то ще трябва да реализи-
рат. Според Бранимир Бо-
тев обаче в световен ма-
щаб тенденцията е тази. Тя

е свързана и със забрана-
та за засаждане на нови
лозя в Европа до 2021-а.

Студената зима и без-
валежното лято намаляват
реколтата от грозде с око-
ло 30%, каза още Ботев.
По данни на Института по
лозарство и винарство в
Плевен, ако за миналата
година са били прибрани
около 244 000 тона вине-
но грозде, тази година
очакванията са за около
160 000-165 000 тона.

Кмет иска водна полиция
подчинение на общината. Той подчерта,
че ситуацията с водата в града е изклю-
чително тежка, качеството на услугата е
лошо, а цената е една от най-високите.
Паунов изтъкна, че от 71 села в община-
та вече 30-40 са на режим почти цяло
лято и така е в много общини.

Необходима е солидна инвестиция за
кратък период от време, посочи Иван
Иванов. Европейските средства според
него ще решат част от проблема, но те
не са достатъчни, за да се покрият всич-
ките нужди. Неизбежно ще трябва да се
увеличава и цената на водата, за да се
намерят средства, заключи шефът на БАВ.

ВСЯКА РИБАРСКА
ЛОДКА С КАСОВ АПАРАТ,
ПРЕДЛАГА ИАРА

ВСЯКА РИБАРСКА
ЛОДКА С КАСОВ АПАРАТ,
ПРЕДЛАГА ИАРА

ВСЯКА РИБАРСКА
ЛОДКА С КАСОВ АПАРАТ,
ПРЕДЛАГА ИАРА
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В периода до 25.08.2012 г. се очаква повишение на дневните температури до
33-340С. В по-голямата част от страната времето ще бъде слънчево, без валежи.

До 31 август приемат заявки за плащане
по пчеларската програма

Kандидатите, които имат сключени дого-
вори за получаване на безвъзмездна финан-
сова помощ по Националната програма по
пчеларство и вече са изпълнили инвестиции-
те си, могат да подават заявления за изпла-
щане на субсидията до края на този месец.

Приемът е по мерките B “Борба срещу
вароатозата”, C “Мерки за подкрепа на
извършването на физико-химичен анализ на
пчелния мед”, D “Подкрепа за подновяване
на пчелните кошери в Общността”, А “Техни-
ческа помощ за пчелари и сдружения на пчелари” и Е “Сътрудничество със
специализирани органи за осъществяването на практика на приложните из-
следователски програми в областта на пчеларството и пчелните продукти”.

По мерки В, С и D документи се приемат в отдел “РРА-РА” на областните
дирекции на ДФЗ в следните градове:

 Областна дирекция София (за София-град, София-област и Перник);
 Областна дирекция Варна (за Варна, Добрич и Шумен);
 Областна дирекция Разград (за Разград, Русе и Силистра);
 Областна дирекция Велико Търново (за Велико Търново, Търговище и

Габрово);
 Областна дирекция Монтана (за Монтана и Видин);
 Областна дирекция Плевен (за Плевен, Ловеч, Враца);
 Областна дирекция Благоевград (за Благоевград и Кюстендил);
 Областна дирекция Пловдив (за Пловдив и Пазарджик);
 Областна дирекция Хасково (за Хасково и Стара Загора);
 Областна дирекция Кърджали (за Кърджали и Смолян);
 Областна дирекция Ямбол (за Ямбол, Сливен и Бургас).

По мерки А и Е заявките за плащане се подават на адрес: София, ул.
“Гусла” №3.

На 20 август стартира новият прием на проекти по мярка 112 - Млад фер-
мер. Финансовата помощ за приетите заявление за подпомагане е 40 млн.
евро.

Приемът на проектни предложения ще продължи до 17.30 ч. на 11 септем-
ври.

Очакват поскъпване на розовото
масло през есента

Очакваните сделки за кило-
грам розово масло през сеп-
тември са за около 13 500 лева.

Розопроизводители и
търговци очакват поскъпване
на розовото масло през есента
с около 15%.  През тази година
изкупната цена на маслодай-
ната роза стартира от 2.20-2.50
лв./кг и достигна до 2.90-3.00
лв./кг. За сравнение през 2011-
а цената на килограм розов
цвят бе около 1,50 лв. Лошата
реколта и по-малкото прибрани
количества розов цвят са при-
чината за покачването на цена-
та на розовото масло, което се
изнася в Европа, САЩ и Азия.

НОВИНИ

ОРГАНИЗАЦИЯТА ПО ПРЕХРАНА
И ЗЕМЕДЕЛИЕ НА ООН (FAO)

Биогоривата заплашват световната
продоволствена сигурност

През последните години
светът е свидетел на рязко
увеличение на производство-
то на биогорива. Учени и пред-
ставители на международни
организации вече няколко
години бият тревога, че про-
мишлеността консумира голя-
мо количество селскостопан-
ски суровини за биогорива.
През 2012 г. водещи експерти
предупредиха, че ситуацията
може стане още по-сериозна,
отколкото през 2008 г., когато
рязкото покачване на цените
на хранителните продукти до-
веде до “продоволствени бун-
тове” в Африка и Южна Америка. Тогава за 2 месеца световните цени на ориза
се увеличиха с 52%, а зърното поскъпна с 84% за 4 месеца. През последните
4-5 седмици поради тежката суша в САЩ и резкия спад в производството на
пшеница в Русия, Казахстан и Украйна цените на зърнените култури на све-
товния пазар са нараснали с 30-50 процента.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ
ЕК няма да се меси в пазара на мля-

ко, тъй като според нейните представи-
тели  проблемите са структурни, не па-
зарни.

Това е заключението на ЕК относно про-
тестите на фермерите от ниските изкупни
цени.

Само за година производството на мля-
ко в страните членки на Европейския съюз
се е увеличило с 3 процента, но ИЗКУПНИ-
ТЕ ЦЕНИ НА СУРОВОТО МЛЯКО СА НАМА-
ЛЕЛИ поради  ожесточената конкуренция.

Полша и Естония искат корекция на по-
литиката и спешни мерки за подпомагане
на европейските млекопроизводители. На
другата крайност са Великобритания и Гер-
мания, които твърдят, че проблемите в този
сектор имат структурен характер. Според
Брюксел въпреки определено намалените
изкупни цени на млечната продукция в Ев-
ропа показателите били три пъти по-високи
от същите през 2009 г.  Еврокомисарят по
земеделие и развитие на селските райони
Дачиан Чолош обещава, че през следва-
щите седмици БРЮКСЕЛ ЩЕ СЛЕДИ ВНИ-
МАТЕЛНО МЛЕЧНИЯ ПАЗАР и при нужда
той ще представи аналитичен доклад, с
който ще предложи най-ефективните реше-
ния за изход от ситуацията. И добавя, че
европейските износители на млечни про-
дукти би трябвало да печелят от настоящия
понижен курс на единната европейска ва-
лута към долара.

Министерство на земеделието на Полша смята, че ЕК непременно трябва да
обърне внимание на проблема, за да не допусне отново революционната си-
туация с тригодишна давност в млечния сектор.

Според изследвания на
Доц. д-р Енчо Мянушев, и  ас.
Георги Димитров от  ССА кли-
матичните промени водят до
изместване на датите за дости-
гане на технологична зрелост
за различните култури.

Според глобалните клима-
тични сценарии за България
към 2050 г. се очаква покачва-
не на средногодишните темпе-
ратури от 3-6?C, което ще до-
веде до промяна на преобла-
даващия за страната умерено-
континентален климат в конти-
нентално-средиземноморски в
северните райони и/или субтро-
пичен в ниските. Като цяло през
първата половина на XXI век
количествата на валежите в

СЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯ
България ще се увеличат с 5-
6%, но ще има различия в тех-
ния годишен ход за северните
и южните региони. Загубите на
изпарение ще се увеличат през
всички сезони на годината. За
същия период се очаква и уве-
личаване честотата на екстрем-
ните метеорологични и хидро-
логични явления като наводне-
ния, засушавания и ураганни
ветрове.

Мерките, които предлагат
учените са обособени в някол-
ко направления:

- ново райониране на агро-
климатичните ресурси и на ос-
новните  земеделски култури;

- увеличаване на разнооб-
разието на сортове и хибриди

и отглеждане на нови земедел-
ски култури със средиземномор-
ски произход;

- възтановяване и реконст-
рукция на изоставения хидро-
мелиоративен фонд и изграж-
дане на нови сондажни кладен-
ци за използване на подпочве-
ните води;

- усъвършенстване на рас-
тителнозащитни технологии и
разработване на биологични
методи за борба с болести и
неприятели по земеделските
растения;

- развиване на научноизсле-
дователска дейност, свързана с
проблемите на адаптиране на
земеделието към очакваните в
бъдеще климатични промени.
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реди време турският преми-
ер Реджеп Тайп Ердоган
заяви, че бившият президент
Алия Изетбегович му заве-
щал Босна и Херцеговина и

Анкара вече
не иска бежанци

Турските власти съобщиха, че
не могат да приемат на терито-
рията си повече от 100 хиляди
сирийски бежанци. Турция има
намерение да създаде специален
анклав, в който ще се приемат
и разпределят бежанците. Това
съобщи министърът на външни-
те работи на страната Ахмед
Давудоглу. Сега на турска тери-
тория има 70 хиляди сирийски
бежанци, а хиляди други пъту-
ват към Турция.

Арестуваха
привърженици
на Кадафи

Либийските сили за сигурност
са арестували 32 души, привърже-
ници на сваления либийски лидер
Муамар Кадафи, заради взриво-
вете в Триполи, отнели живота
на двама души. Задържаните са
членове на организирана група,
останала вярна на Кадафи.

409 души са загинали
в Ирак по време
на Рамазана

Насилието в Ирак е отнело
живота на най-малко 409 души и
е ранило 975 по време на празни-
ка на мюсюлманите Рамазан.
Макар насилието значително да
намалява спрямо кървавите 2006
и 2007 г., то продължава да се
случва често в Ирак заради сил-
ното междурелигиозно напреже-
ние.

6,2 по Рихтер по
„огнения пръстен”

Силно земетресение с магни-
туд 6,2 удари Папуа Нова Гви-
нея. Земетресението е на 115
километра североизточно от
Маунт Хаген и с дълбочина на 77
километра. Силните земетресе-
ния са често явление в бедната
страна, която е край тихоокеан-
ския “огнен пръстен” - горещата
сеизмична зона, опасваща океа-
на, и място на триене между
тектоничните плочи.

Около 3000 души бяха евакуирани
заради горски пожар, избухнал в

северната част на американския щат
Калифорния. Смята се, че пожарът е

предизвикан от паднала мълния. Огънят
е обхванал около 12 000 акра между

окръзите Шаста и Техама. Огнената
стихия е изпепелила най-малко седем
къщи. Пожарът заплашва да обхване

още 3000 жилищни сгради

Военните наблюдатели на ООН
напуснаха Дамаск след четиримесечна

мисия. “Мисията ни се провали, защото
и двете страни не спазиха поетите

от тях задължения”, заяви униформен
наблюдател от мисията на ООН

П

Знак на доброжелателство или скрити
намерения стоят зад „дипломатическата
офанзива” на Анкара?

Анкара ще направи всичко възможно,
за да се установи мир, сигурност и бла-
госъстояние в страната. Вчера турският
премиер определи Босна и Херцегови-
на като 81-ата турска провинция. Той
дори обясни, че негово задължение
като министър-председател е да се гри-
жи за Сараево, пише сръбският вестник
“Политика”.

Според изданието изявлението на
Ердоган е предизвикало коментари в
Сърбия, като е накарало мнозина ана-
лизатори да се запитат, дали когато
Ердоган е споменал Сараево, той в
действителност е мислил и за Белград.

“Турция е много силна държава и това
не може да се скрие”, казва Предраг
Симич, който е професор по политически
науки, като напомня, че тя в момента е
18-ата икономическа сила в света, а про-

гнозите са, че скоро ще бъде сред първи-
те десет. “Анкара доста промени полити-
ката си през последните двадесет годи-
ни. Докато до началото на този век е била
най-лоялният член на НАТО, междувре-
менно е станала толкова силна, че в
момента НАТО се нуждае повече от нея,
отколкото тя от НАТО”, обяснява  Симич.

При предишното правителство на
Сърбия и при президента Борис Тадич е
достигнато “историческо” ниво на отно-
шенията между двете страни. Турция е
третирана като стратегически партньор
на Сърбия, а срещите на най-високо
ниво са по-чести от всякога. През по-
следните две години се утвърдиха ре-
довните месечни тристранни срещи на
министрите на външните работи на Тур-
ция, Сърбия и Босна. Бившият сръбски
външен министър Вук Йеремич е част от
тази “тройка”, в която влизат и колегите
му Ахмет Давутоглу от Турция и Свен
Алкалай от Босна и Херцеговина. “Трой-
ката” е имала редовни срещи в “усилия-
та за укрепване на мира и стабилността

в Босна, която все още е изправена пред
много предизвикателства”.

Турският президент Абдуллах Гюл
посети Белград, а сръбският президент
Борис Тадич на няколко пъти е бил на
визита в Истанбул. Съдейки по това,
което те са докладвали след тези сре-
щи, Турция наистина се превръща в
един от най-надеждните партньори на
Сърбия, пише вестник “Политика”.

Мнозина обаче смятат, че Турция
трябва да съсредоточи вниманието си
по-скоро върху икономиката, отколкото
върху политическото си влияние в Бос-
на и Херцеговина и на Балканите. Спо-
ред мненията на гражданите на Босна
и Херцеговина действията на Турция не
бива да бъдат възприемани просто като
символ на доброжелателство. Според
Милош Маркович от Института за обще-
ствени науки обаче и Сърбия трябва да
бъде внимателна, когато става дума за
отношенията с Турция. “Има разлика
между онова, което говорят, и онова,
което правят. Турция не крие своите
намерения. Външният министър Ахмед
Давутоглу неотдавна заяви, че Сърбия
нямаше да има история, ако не бяха
османските архиви. От друга страна,
говорят, че нямат никакви претенции”,
подчертава Маркович.

Бившият американски
държавен секретар Мадлин
Олбрайт, която имаше реша-
ваща роля в международна-
та дипломация за признава-
нето на Косово през 2008 г.,
възнамерява да купи косов-
ската поща и телекомуника-
ции, пише хърватският пор-
тал Business.hr. Косовските
власти приеха офертата на
компанията “Олбрайт ке-
питъл мениджмънт”, която бе
сред осемте заинтересовани
компании за приватизиране
на косовските пощи.

Това е най-печелившата
косовска компания с около
милион абонати на мобилна-
та телефония и 100 000 на
стационарната. Телекомът
предлага и интернет услуги.

Българската общност в
украинския град Измаил пла-
нира да обжалва в съда в
най-скоро време решението
на Общинския съвет да не
предостави на българския
език статут на регионален.
Властите в града осигуриха
такъв статут на руския, но за
българския това не се случи,
въпреки че българите са бли-
зо 10 на сто от населението
на града и имат право за
статут на езика според новия
закон за езиците. Българска-
та общност от своя страна
планира и обръщение към

Новото гражданско пра-
вителство на Мианма обяви,
че премахва пълната цензу-
ра върху медиите в страна-
та, 48 г. след въвеждането
на държавен контрол над
средствата за масова инфор-
мация. Журналистите вече
няма да се задължават да
предават материалите си за
проверка преди публикува-
нето им.

Новите мерки са част от
усилията на гражданската
власт, която пое управление-

Ю ж н о а м е р и к а н с к и т е
страни изразиха солидар-
ността си с Еквадор и под-
крепиха решението на стра-
ната да предостави полити-
ческо убежище на основате-
ля на “Уикилийкс” Джулиан

Беларуският президент Александър Лукашенко уволни
външния министър Сергей Мартинов. Владимир Макей, бивш
директор на президентската администрация, е бил назначен
за нов външен министър на Беларус.

Олбрайт
иска поща

висшестоящи политически
фигури с молба за преразг-
леждане на решението. Ли-
дерът на местната общност
отправи въпроса до кмета на
града Андрей Абрамченко. В
отговор той заяви: “Език на
междунационалната комуни-
кация е руският”. Председа-
телят на българско общество
“Кирил и Методий” Владимир
Петров коментира решение-
то така: “Ние задължително
ще се обърнем повторно към
президента и към Върховна-
та Рада. Това нарушение
трябва да бъде отстранено”.

Българите в Измаил настояват
за статут на българския език

Йорданският министър на
информацията съобщи, че
четири сирийски ракети са
паднали в гранично град-
че в Северна Йордания.
Шрапнели леко са ранили
четиригодишно момичен-
це, предаде Асошиейтед
прес.
Ракетите са паднали в
покрайнините на градчето
Тура. Според друг йордан-

Сирийска ракета рани йорданче
ски правителствен служи-
тел ракетите изглежда са
били изстреляни по сирий-
ски села край неспокой-
ния град Дераа, но не
улучили целта. Тура се
намира на 2 км от Дераа.
Градчето прие хиляди от
150-те хиляди сирийски
бежанци, избягали в
Йордания от март минала-
та година.

Южна Америка подкрепи Кито
Асандж. Министрите на
външните работи на страни-
те от Съюза на южноамери-
канските нации заявиха, че
всяка страна има суверенно-
то право да решава на кого
да дава убежище.

Мианма отмени цензурата
то в Мианма миналата година
след 20-годишен диктат на
военната хунта. Над 300 раз-
лични вестници и списания са
получили разрешение да пуб-
ликуват изданията си, без да
получават одобрение от
държавната цензура. През
септември м. г. бяха премах-
нати ограниченията върху
над 30 000 интернет сайта.
Въпреки това филмите и дру-
гата аудиовизуална продук-
ция в страната остава обект
на държавен контрол.

Лукашенко с нов министър

Снимки БГНЕС

Западна Европа изнемогва в непоносими горещини. Температурите в Париж стигнаха
40 градуса, необичайно горещо е и в други страни на континента. Холандският

метеорологичен институт  предсказва слънчево и горещо време до 34 градуса по Целзий,
което подмами много хора да отидат до морския бряг, за да се охладят

във водите на Северно море

Турция смята
Босна за своя
провинция

Турция смята
Босна за своя
провинция

Турция смята
Босна за своя
провинция

Турция смята
Босна за своя
провинция

Турция смята
Босна за своя
провинция
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Свят

Еквадорският вулкан Тунгурахуа отново се активизира, като изригна пепел, прах и лава. Властите
обявиха код “оранжев”. Тунгурахуа, издигащ се на 5023 метра надморска височина, се намира в слабо

населен район на около 135 км югоизточно от столицата Кито. Вулканът е активен от 1999 г.

(ЕЦБ) по държавни облигации с
падеж 20 август, съобщи финан-
совото министерство в Атина,
разсейваки засега риска от обя-
вяване на неплатежоспособност,
предаде Франс прес. “Въпросът
е уреден, няма никакъв проблем,
Гърция ще се издължи днес
(вчера - б. р.), имаме необходи-
мите пари”, заяви за АФП източ-
ник от министерството, без да
уточни часа, до който трябва да
стане въпросното плащане. Ли-
шена от средства в очакване да
бъдат възобновени кредитите,
одобрени от ЕС и Международ-
ния валутен фонд, за да я спасят
от фалит, Гърция успя миналата
седмица да събере невероятна-
та сума от 4,063 милиарда евро
от тримесечни държавни обли-

„Тройката” притиска
Атина до крайност
Въпреки огромните усилия Гърция може да бъде изключена от еврозоната,
ако Париж и Берлин не се съгласят на компромиси по срока на падежите

гации, за да покрие текущите си
потребности от финанси и да
избегне неплатежоспособност,
припомня Франс прес.

Страната е застрашена от из-
ключване от еврозоната, ако не
приеме многомилиардното на-
маляване на разходите, за което
настояват международните кре-
дитори, заяви в неделя финансо-
вият министър на страната Янис
Стурнарас, цитиран от агенция
“Новости”. Той съобщи още, че
вместо планираните съкращения
в размер на 11.5 милиарда евро
кредиторите настояват за нама-
ляване на бюджетните разходи
с 13.5 милиарда до 2014 г. “Не
бива да се залъгваме. Ако не
вземем мерки за икономии, как-
то поиска “тройката” през юли
за над 13.5 милиарда евро, пре-
биваването ни в еврозоната ще
е застрашено.” - коментира Стур-
нарас в интервю за неделното
издание на в. “Вима”.

Припомняме, очаква се трой-
ката международни кредитори
(ЕС, ЕЦБ и МВФ) да излезе с
доклад през септември. Преми-
ерът Андонис Самарас ще по-
сети Париж и Берлин на 24 и 25
август, за да се опита да убеди
европейските лидери в необхо-
димостта от удължаване на пе-
риода, през който трябва да
бъдат извършени съкращения-
та на бюджетния дефицит и на
разходите.

Според американския иконо-
мически експерт, професор от
университета в Бъркли Бари
Ейхънгрийн, Гърция има нужда
от помощ, а не от повече заеми.
Ако Тройката кредитори каже
“не” на следващия транш от за-
емите за Гърция през септември,
Гърция автоматично ще бъде до-
ведена до излизане от еврозо-
ната. Ейхънгрийн смята, че се-
гашната политика на рестрикции
няма да извади Гърция от криза-

та. Всеки път, когато от страната
бе поискано да увеличи данъци-
те и да съкрати разходите, реце-
сията се задълбочаваше, не е
постигнато никакво подобрение
на бюджета, а в същото време
последиците за населението
бяха повече от тъжни. “Мисля, че
проектът на меморандума за
икономиите трябва да бъде про-
менен. Гърция има основание,
когато иска повече време, но не
съм сигурен, че Тройката ще й
го даде”, казва още американ-
ският професор.

В интервю за в. “Франкфуртер
Рундашау” Йорг Асмусен, герман-
ски представител на Изпълнител-
ния съвет на ЕЦБ, отговори на
въпрос за възможността затъна-
лата в дългове Гърция да бъде
принудена да излезе от еврозо-
ната. “Първо: Моето предпочита-
ние е ясно. Гърция трябва да ос-
тане в еврозоната. Второ: В ръце-
те на Гърция е да постигне това.

Трето: Излизане на Гърция би
било управляемо. Четвърто: Из-
лизането няма да е толкова под-
редено, както някои си го пред-
ставят”, заяви Асмусен.

Междувременно  изтчници от
германското правителство дадо-
ха да се разбере, че Германия
може да се съгласи на смекча-
ване на условията за съкраща-
ване на разходите в гръцкия
държавен бюджет, но няма да
подкрепи отпускането на трети
спасителен пакет, съобщи гер-
манският таблоид “Билд”. Според
информацията напълно възмож-
но е Берлин да се съгласи на
“преразпределение” на икономи-
саните средства в рамките на
програмата по затягане на ко-
ланитеФ до 2015 г., тоест да се
удължи срока до 2015 г. Прави-
телството на Гърция в същото
време иска да договори
извършването на икономиите да
стане до 2016 г.

Алън Джойс се отказа от
бонуси и повишаване на
заплатата. Решението на
Джойс да се откаже от
всякакви допълнителни
възнаграждения през
2012 г. било подкрепено
от съвета на директорите.
“Това беше много сложна
година за Кантас и иска-
ме да покажем на акцио-
нерите, че заплащането
ми зависи от финансово-
то състояние на компани-
ята” каза Джойс.

Според местните ме-
дии жестът на Джойс ще
донесе на авиокомпания-
та икономия от 2,7 мили-
она австралийски долара.

За първи път от 17 г.
насам се очаква Кантас

Шефове на фирми
останаха без бонуси

да реализира чиста загу-
ба. По предварителни
разчети печалбата на
компанията преди данъ-
ците ще бъде около 50-
100 милиона австралий-
ски долара. Година по-
рано този показател за
Кантас беше 552 милио-
на долара.

На финансовото състо-
яние на превозвача нега-
тивно се отразиха ръстът
на цената на горивата и
повишаването на курса
на австралийския долар.

По-рано заради нати-
ска на акционерите от
допълнителни бонуси се
отказаха ръководителите
на най-големите австра-
лийски добивни кампании
БиЕйчПи, Билитон и Рио
Тинто. Замразяват запла-
тите на директорите и
някои банки.

ИИИИИ
зпълнителният ди-
ректор на австра-
лийската авиоком-
пания Кантас

Съпругата на влиятелен китайски
партиен функционер получи смъртна
присъда. Процесът сложи край на кари-
ерата на един от бъдещите политичес-
ки лидери на страната и овъзмезди
убийството на британски бизнесмен.

Гу Кайлай получи тежкото наказа-
ние с отлагане на изпълнението от две
години. Това означава, че тя най-веро-
ятно ще прекара остатъка от живота си
в затвора, ако до две години не извърши
друго престъпление.

“Мисля, че присъдата е справедлива.
Уважавам решението на съда, законите
на страната и реалностите в живота”,
каза подсъдимата.

Делото нашумя в световните медии,

влечена от бащата - сау-
дитски принц, е загинала
при неясни обстоятелства
в Париж, пише в. “Фига-
ро”. Кандис Коен-Анин,
на 35 години, паднала от
прозореца на жилището
си на четвъртия етаж в
Париж при опит според
разследващите да се спа-
си от някаква опасност. Тя
вероятно се е опитвала да
премине през прозореца
в съседния апартамент.
Близките й твърдят, че в
последно време се е
страхувала за живота си.

Историята на Кандис
Коен и борбата й за ней-
ната дъщеря от дълго
време вълнуват французи-
те. В средата на 90-те
години по време на ва-
канция в Лондон младата
жена, която е еврейка, се
запознала със Сатам ибн
Халед ибн Насър Ал
Сауд, член на саудитска-

Марк Дейвид Чапман,
убиецът на бившия музикант
от легендарната група
“Бийтълс” Джон Ленън, ще
внесе за седми път молба за
намаляване на присъдата си
и за освобождаване. Това ще
стане идната седмица, когато
той ще се яви пред комисия,
разглеждаща такива молби.

Космонавтите от Русия Генадий Падалка и Юрий
Маленченко, които са на Международната космическа
станция, облякоха скафандрите и излязоха извън стан-
цията, за да работят в безвъздушното пространство.

В плана за работа влизаше преместване от един
модул на друг на манипулатор за разтоварване на
космическите доставки. Падалка и Маленченко при-
браха проби, оставени дълго време под въздействи-
ето на космическата радиация на повърхността на
станцията в рамките на експеримента “Биориск”.

Загина французойката, водила
битка със саудитски принц

та кралска династия. Два-
мата се влюбили и през
2001 г. им се родила
дъщеря Ая. До 2006 г. Кан-
дис и Ая живеели в Па-
риж при всякакви удобст-
ва, осигурени от принца.
През 2006 г. той обаче
трябвало да се ожени за
своя братовчедка и така
се стигнало до разрив в
отношенията му с Кандис.
След настойчивите мол-
би на Сатам 2 г. по-късно
Кандис и Ая отпътували
за Рияд уж за кратка ви-
зита. Там обаче младата
жена била затворена в
двореца на Сатам, а мо-
миченцето било отвлече-
но и укрито на неизвест-
но място. Кандис била
подложена месеци наред
на физически и психиче-
ски тормоз и дори без
достъп до питейна вода.
Успяла да избяга и
потърсила помощ във
френската мисия, но кон-
сулът на Франция в Рияд
я посъветвал да се при-
бере отново в двореца,
където пак била затворе-

на. Кандис успяла да из-
бяга втори път и дори си
издействала да вижда
дъщеря си за по няколко
минути на седмица. Но
тогава била обвинена, че
е бивша мюсюлманка,
приела юдаизма и така
животът й в Саудитска
Арабия се оказал в опас-
ност, защото я застраша-
вала смъртна присъда.
Жената този път напусна-
ла страната с помощта на
френското външно мини-
стерство. Последвала
дълга съдебна битка за
момиченцето.

През октомври 2011 г.
Кандис публикува книга,
в която разказва за дра-
мата си - “Върнете ми
дъщеря ми”. През януари
2012 г. тя постигна първа-
та съдебна победа за
правата над дъщеря си.
Парижки съд постанови,
че саудитският принц
трябва да върне детето на
майка му. Самият принц
беше заплашен с между-
народна заповед за
арест, ако не се подчини.

след като Гу призна пред съда, че е
убила британския бизнесмен Нийл Хей-
уд след бизнес спор. Тя твърди, че Хей-
уд заплашвал сина й и затова го отро-
вила. Британецът обаче никога не е
посягал на китайското семейство. Кай-
лай ползвала за съучастник прислужни-
ка на семейството, който също получи
присъда от 9 години затвор.

Скандалът сложи край на кариерата
на съпруга й Бо Силай. Доскоро ръко-
водител на югозападния град Чунцин
Силай беше смятан за един от бъдещи-
те лидери на комунистическата партия.
Очаква се той също да се изправи на
подсъдимата скамейка по случая с убий-
ството на британския бизнесмен.

Космонавти
укрепват МКС отвън

Чапман пак
иска милост

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Г
ърция е гототова да
върне “без проблем”
дълг от 3,2 милиарда
евро към Европейска-
та централната банка

Ф
ранцузойка, ко-
ято от години се
бори за попечи-
телството над
дъщеря си, от-

Смъртна присъда за китайката,
убила британски бизнесмен
Смъртна присъда за китайката,
убила британски бизнесмен
Смъртна присъда за китайката,
убила британски бизнесмен
Смъртна присъда за китайката,
убила британски бизнесмен
Смъртна присъда за китайката,
убила британски бизнесмен
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Свят

говорност за нарушаване на
миграционното законодателст-
во ще бъдат обсъдени и приети
от Държавната дума в края на
тази година.

Става въпрос за увеличава-
не на сроковете за забрана за
влизане в Русия на чужденци,
нарушили законите ни, от 5 на
10 години. Нещо повече, за
незаконно преминаване на ру-
ската граница и организиране
на незаконна миграция законът
ще предвижда 5 г. затвор, а ако
това престъпление е извърше-
но при отегчаващи обстоятел-
ства - 7 години. Тези законода-
телни инициативи са подготве-
ни и внесени по препоръка на
държавния глава Владимир
Путин.

Ръководството на ФМС не-
веднъж е подчертавало, че
тези мерки са необходими за
осигуряване на изпълнението
на Концепцията за миграцион-
на политика. Да не забравяме,
че нелегалната имиграция, осо-
бено рецидивните незаконни
влизания в нашата територия,
не само усложняват отношени-
ята между държавите, но и за-
плашват националната сигур-
ност на Русия.

Заместник-директорът на
ФМС на Русия Анатолий Куз-
нецов заяви пред “Российская
газета”, че става въпрос не за
автоматично затягане на нака-
зателните санкции, а за създа-
ване на условия, предупрежда-
ващи и предотвратяващи нару-

Том БЪРИДЖ

Историите за иконо-
мически успех са рядкост
тези дни в засегнатата от
рецесия Испания, но има
една, която може да бъде
открита в северната част,
в малкия баски град Ара-
сате, сгушен сред зеле-
ни хълмове. Там се нами-
ра централата на Mondra-
gon, който е сочен за
най-големия работничес-
ки кооператив в света.
Той носи името на града
(Мондрагон).

Безработицата в ис-
панската автономна об-
ласт Страната на баските
е 15% и е още по-ниска в
провинция Гипускоа (част
от Страната на баските),
където се намира Mon-
dragon. За цялата страна
тя се извисява до 25 про-
цента.

Кооперативът Mon-
dragon обединява около
250 компании и органи-
зации. Сред тях е Mon-
dragon Assembly в Гупис-
коа, за която работят око-
ло 85 души. Фирмата пра-
ви машини за производ-
ство на промишлени ком-
поненти, например инста-
лация с размерите на
стая за производство на
слънчеви панели. Според
търговския директор на
Mondragon Assembly Иня-

Чие име е в черния списък?
Граничарите в ОНД ще получат база данни на онези,
на които им е забранено влизането в Русия

шения на законодателството ни.
При това миграционното ведом-
ство е крайно заинтересовано
от конструктивен диалог с чуж-
дестранните си колеги и диа-
спорите, намиращи се в Русия.

Ето например типична ситу-
ация. Гражданин, например, от
Киргизстан, извършил няколко
правонарушения в Русия, е ек-
страдиран в родината си със
забрана да идва в страната ни
за срок от три години. Още
следващата година обаче той
се качва на влака и пристига в
Москва. На Казанската гара
полицай проверява документи-
те му, чуква името му в базата
данни и - хоп! - нежеланият гос-
тенин може задълго да отиде в
затвора.

Причините, поради които
този човек решава да наруши
забраната на руските власти,
може да са безброй - от банал-
ното “може пък и да успея” до
наивното “не знаех, че не мога
да идвам”. Въпреки че колкото
до “не знаех”, това е явно шме-
керуване - на въпросния граж-
данин със сигурност му се
връчва решението на съда,
където ясно е написан срокът,
през който му се забранява да
влиза в Русия. Въпреки това
вече са известни десетки слу-
чаи, когато такива хора, изго-
нени от страната ни, използват
различни престъпни схеми, за
да се върнат. Въпросът е -
защо? Добре, ако той смята,
дори и нелегално, да работи на
строеж или да чисти улиците. А
ако е вербуван в етническа
престъпна групировка?

Едно от решенията на този
проблем е информирането на
властите на една или друга
държава за техните граждани,

станали за Русия персони “нон
грата”. Например киргизстан-
ските граничари засега нямат
такъв “черен списък”. Таджики-
станските обаче имат. На лети-
щето в Душанбе се прави про-
верка в режима онлайн: таджи-
кистанските власти питат рус-
ките си колеги може ли конкре-
тен човек да дойде в Русия. И
веднага получават отговор -
може или, обратното, по-добре
да не си купува билет - излиш-
но харчене на пари и време.

Руската Федерална мигра-

ционна служба е готова да по-
могне на колегите от страните
от ОНД за създаването на ин-
формационни бази, където ще
бъдат включени всички техни
нежелани за нашата страна
съотечественици. Такива пилот-
ни системи при нас вече има.

Ясно е, че затягането ще
бъде не само за международ-
ните нарушители за миграци-
онно право, но също така и за
нашите престъпници. Като пра-
вило организатори на незакон-
ната миграция са руските граж-

дани. В зависимост от тежестта
на престъплението сега те мо-
гат да получат присъда от 5-7
години затвор.

Във ФМС развечаха мита, с
който спекулират търговците на
фалшиви миграционни доку-
менти (че никой не задължа-
вал работодателите на прове-
рят дали документите на гас-
тарбайтерите са истински). Ра-
ботодателят е длъжен да иска
квота за чужди работници от
ФМС, не може да си ги набира
от улицата.

ки Легарда държавните
субсидии за сектора на
възобновяемите енергий-
ни източници са секнали
в голяма част от засегна-
тата от криза Европа и
затова компанията разви-
ва значителен дял от сво-

проекта в момента са в
Казахстан и Литва.

Гласът на народа

Отчасти заради нама-
ляващите продажби по-
близо до дома, Mondragon

Assembly била принудена
да съкрати няколко работ-
ници през 2008 и 2009 г.
Те обаче били наети от
други компании от коопе-
ратива. До 2010 г. биз-
несът на Mondragon
Assembly отново потръг-

нал и станало
възможно тези
хора да се
върнат на пре-
дишните си ра-
ботни места.

“Днес за ща-
стие имаме ра-
бота за всички”,
доволен е Ле-
гарда. “В мо-
мента набира-
ме хора от дру-
ги компании от
(кооператива),
защото сега те
преживяват по-
трудни времена
от нас”, обясня-
ва той.

Fagor Arra-
sate - друга

компания от Mondragon -
дава работа на около 600
души. Тя прави машини с
размерите на къща за
производство на части за
автомобили. Повечето ра-
ботници от Fagor Arrasate
са “сосиос” (“socios” в пре-
вод “съдружници”), което
означава, че всички те са
акционери в компанията.
Всички socios, някои от
тях са мениджъри, имат по
един глас в общото събра-
ние на фирмата, което
взема важни решения за
бизнеса.

Други решения трябва
да бъдат одобрени от уп-
равителния съвет, изби-
ран от общото събрание.
Аноиц - 34-годишен ин-
женер, работещ във Fagor
Arrasate, твърди, че “ако
много хора мислят за да-
ден проблем, тогава се
намира по-добро реше-
ние”. Ако бизнесът не
върви добре, служители-
те могат да гласуват за
намаляване на собствени-
те си заплати.

Любопитно е, че мак-
сималното възнагражде-
ние на шефовете е огра-
ничено до шест пъти
средното в компанията.

Егалитарна
култура

Оскар Гойтиа, дирек-
тор на Mondragon Auto-
mocion - конгломерат от
автомобилостроителни
фирми от Mondragon - каз-
ва, че, за да работи този

бизнес модел, е нужен
консенсус.

Той признава, че “е
необходимо малко пове-
че време, за да бъдат
обяснявани плановете и
проектите”. “Веднъж оба-
че да постигнем съгласие
(Е) и става много по-лес-
но, защото всички вървят
в една и съща посока”,
отбелязва Гойтиа.

Фирмите от Mondra-
gon не са имунизирани
срещу кризата в еврозо-
ната. Нито една от тях
обаче не е фалирала. И
въпреки че се очаква
брутният вътрешен про-
дукт (БВП) на Страната
на баските да се свие тази
година с около 1,2%, а на
Испания - с близо 1,5-
1,8%, много от компании-
те от кооператива увели-
чават дела от своята дей-
ност, която развиват по-
далеч от дома.

Според Мануел Еску-
деро, икономист от пре-
стижното бизнес училище
Deusto в Билбао - въпре-
ки всичко моделът Mon-
dragon е труден за износ.
Той привежда довода, че
регионът се радва на
“дълбоко (вкоренена) кул-
тура на егалитаризъм”.

По тази причина, от-
белязва Ескудеро, хора-
та, които са пътували до
Мондрагон, за да се учат
от едноименния коопера-
тив, не са успели досега
да възпроизведат този
специфичен бизнес мо-
дел на друго място.

Михаил ФАЛАЛЕЕВ

П
редложенията на
ръководството на Фе-
дералната миграци-
онна служба на Ру-
сия за по-строга от-

Централата
на Mondragon

ята дейност по-близо до
дома.

“Ние по традиция про-
давахме много в Испания
и Европа”, обяснява Ле-
гарда. Сега обаче компа-
нията се е насочила към
места като Република
Южна Африка, Бразилия,
Китай и Северна Африка.
Нейните два най-големи

Баски кооператив устоява на рецесията в ИспанияБаски кооператив устоява на рецесията в ИспанияБаски кооператив устоява на рецесията в ИспанияБаски кооператив устоява на рецесията в ИспанияБаски кооператив устоява на рецесията в Испания
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Интервю

Интервю на Валентин ГЕОРГИЕВ

Виолина Маринова:

При добрия банкер няма
място за хазартни решения

ВИОЛИНА МАРИНОВА е завършила специалност “Финанси и кредит”
във ВФСИ “Д. Ценов”, Свищов, през 1977 г. Специализирала е “Комплекс-
но банково обслужване на населението от ДСК” (1986 г.) в УНСС,
София, и “Мениджмънт, Маркетинг, Бизнес комуникации; Финанси и
счетоводство” в Института по мениджмънт и маркетинг, София.
Владее френски и руски език, говори арменски и английски език. Има
повече от 30 години опит в банковото дело, изцяло в Банка ДСК. От
29 ноември 2004 г. Виолина Маринова е избрана за главен изпълнителен
директор на Банка ДСК...През 2007 г. е обявена за “Банкер на година-
та” на в. “Банкеръ”, а престижното британско списание Finance Central
Europe я избра за “Банкер на годината в България”  в пет поредни
години - 2006, 2007, 2008, 2009 и 2010 г..
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Дали да теглите кредит? Най-добре е да се ръководите от
стратегията на разума, препоръчва шефката на Банка ДСК

 Г-жо Маринова, статистиката
на БНБ показва, че продължава тен-
денцията на увеличение на спестя-
ванията в банките от страна на
фирми и граждани. Това означава, че
българинът не желае да инвестира
тези средства, а предпочита да ги
държи на влог, който да му носи ня-
каква доходност. Това не е добра
атестация за развитието на иконо-
миката ни, не смятате ли така?

- Да, тази тенденция наистина
продължава. Депозитите на граждани
например  възлизат  вече общо на 33,
77 млрд. лв., което е с цели 4,48 млрд.
лв. повече спрямо предходната годи-
на.  Само за един месец - от май до
юни т.г., гражданите са внесли на влог
още 380 млн. в банките в България.

Депозитната маса продължава да
расте, въпреки че още от януари 2011
г. лихвите по влоговете тръгнаха леко
надолу. Почти всички банки се върна-
ха към по-ниски лихвени нива след
промоционалните си оферти. Ние, Бан-
ка ДСК, също не подновихме промоци-
ите по редица свои спестовни продук-
ти. Независимо от това именно нашата
банка е предпочитана от българите за
спестяване. Продължаваме да бъдем
лидер в депозитите на населението,
като сме привекли 5,33 млрд. лв. от
всички депозити.

Фактът, че българинът предпочита
да държи свободни средства на влог,
да се въздържа от потребление и ин-
вестиции, е нормално явление при ус-
ловията на икономическа криза и по-
казател, че кризата все още не е пре-
одоляна.

 Проучване на Агенцията за
насърчаване на малки и средни пред-
приятия показа, че почти всеки вто-
ри предприемач у нас се страхува от
фалит и работи със собствени сред-
ства. 62% от микро фирмите се раз-
виват с лични средства на собстве-
ника, само 20% от тях имат банков,
оборотен кредит или овърдрафт. 27
на сто са започнали със заеми от
близки и приятели. Вашият комен-
тар?

- Предлагането на кредити от
страна на банките както за граждани
и домакинства, така и фирмени е факт,
а малките и средни предприятия са
особен приоритет. За да финансира
банката (говоря не само за Банка
ДСК) един кредитоискател - бил той
фирма или физическо лице, първо
трябва да анализираме много внима-
телно риска. Друг въпрос е обаче
намалялото търсене. Докато при про-
блемни сектори пикът на кризата е
практически достигнат, то сега заба-
вянето на глобалната икономика по-
ставя на сериозно изпитание и някои
доскоро приемани за стабилни екс-
портни компании. Иска ми се да вяр-
вам обаче, че фирмите в България с
добри буфери и проекти ще  станат
по-активни в търсенето на кредити.
Банките у нас иначе са готови да фи-
нансират защитими проекти на кли-
енти от всички сегменти - малки и
средни предприятия, корпоративни
клиенти. Това може да даде тласък
за икономическо оживление.

 Липсата на качествени проек-
ти се сочи като основен аргумент
на банките да се въздържат от от-

пускане на кредити за бизнеса. Има
ли обаче примери за обратното - на
добри проекти да се отказва финан-
сиране, защото банката се страху-
ва, че ще има проблеми с клиента по
обслужване на заема?

- Има разлика между проект на
хартия и неговото практическо осъще-
ствяване. Добрият банкер е по прин-
цип консервативен. Място за хазартни
решения няма. Затова и банките у нас
продължават да бъдат един от основ-
ните източници на стабилност.

Ние сме отворени да финансира-
ме проекти и го правим, макар и не с
предишните мащаби и ръст. Банка
ДСК стартира още през март т.г. про-
моционална кампания, която про-
дължава до 30 ноември т.г. за финан-
сиране на земеделски производите-
ли. Предлагаме им инвестиционни
кредити в лева и евро за покупка на
земеделска земя и кредити в лева за
оборотни средства. Финансираме и
проекти, в които са привлечени сред-
ства и от фондовете на Европейския
съюз. В конкретния случай при под-
крепата на земеделските производи-
тели сме разработили няколко кре-
дитни линии по програми, финанси-
рани от ЕС и държавния ни бюджет.

 Проблемните кредити - обемът
им нараства при фирмите за разлика
от домакинствата според последна-
та статистика. Означава ли това,
че банките може да затегнат още
повече условията по отпускане на

заеми, с което още повече да затруд-
нят бизнеса?

- Банките никога не са имали нито
желание, нито намерение да затруд-
няват бизнеса. Напротив, ние сме
дълбоко заинтересовани от една ак-
тивна икономика, от стабилно разви-
ващ се бизнес, от динамично кредити-
ране. Българската банкова система е
изключително дисциплинирана и доб-
ре регулирана и има достатъчно буфе-
ри, за да  понесе просрочията по кре-
дитите.

 Чисто практически и хипоте-
тично да ви попитам - възможно ли е
хора с ниски доходи да получат заем
от банка или това са клиенти “нон
грата”? Какви са условията? За какъв
заем и до какъв размер може да се
кандидатства, в случай че това е
възможно?

- Всеки български гражданин или
чужденец, пребиваващ в България, е
добре дошъл в нашите поделения.
Разбира се, че и хора с ниски доходи
могат да получат заем при нас. Изиск-
ването е обаче, след като си погасят
месечната вноска по кредита да им
остават поне по 100 лв. на член от
семейството като социален минимум за
живот. Възможно е да приемем
съдлъжник по кредита, за да се
допълни доходността.

Отпускаме кредити и на пенсионе-
ри. Така ние не ограничаваме, камо ли
да дискриминираме и тази  част от на-
селението на България. При пенсионе-
рите, ако се налага поръчител на тех-
ния заем, то поръчителят трябва да не
е навършил 70 години към края на
падежната дата на кредита.

В момента и до 31 август включи-
телно е в сила промоция, която още
повече облекчава пенсионерите -
кредитоискатели. Те могат да канди-
датстват за кредит без поръчител за
сума с максимален размер до 5000
лв./2500 евро и срок на издължава-
не до 5 год.

 Като частен случай на горния
въпрос - отпускат ли българските

банки кредити за обучение на наши
студенти в чужбина? Ако да, при
какви условия?

 - Българските банки не отпускат
кредити за обучение на наши студен-
ти в чужбина. Банка ДСК в сътрудни-
чество с Министерството на образо-
ванието, младежта и науката (МОМН)
дадоха старта още в края на лятото
на 2010 г. на студентско кредитране.
Студентите и докторантите вече мо-
гат да се възползват от кредитиране
с държавна финансова подкрепа, за
да заплащат таксите си за обучение
или за издръжка по време на следва-
нето или докторантурата си. От про-
грамата за студентско кредитиране
могат да се възползват всички сту-
денти и докторанти, обучаващи се в
България в акредитирани от Минис-
терство на образованието учебни
заведения, които са български граж-
дани или граждани на друга страна
членка на ЕС, друга държава от ев-
ропейското икономическо простран-
ство и Швейцария.

 Редовният въпрос за лихвите -
смятате ли, че условията по тях
продължават да са подвеждащи, има-
ше доста оплаквания в тази връзка.
Че се изчисляват непрозрачно и че
няма равнопоставеност между две-
те страни по договора банка-кли-
ент?

- Условията на банките по техните
кредитни продукти се предоставят на
клиентите в достъпна форма, регламен-
тирана за потребителските кредити от
Закона за потребителски кредити.
Предстои и адаптирането към българ-
ското законодателство и на директива,
уреждаща условията и тяхното предо-
ставяне за ипотечни кредити.

Ориентирът за клиентите при из-
бор на банка би трябвало да бъде го-
дишният процент на разходите (ГПР).
Лихвата е елемент от ГПР, в който са
включени още такси - административ-
на, управление на кредита и др.  ГПР
изразява общите разходи като годи-
шен процент от общия размер на пре-
доставения кредит. Не можем да гово-
рим за “липса на равнопоставеност”
между договорните страни - банка -
клиент, тъй като взаимоотношенията са
регламентирани и тенденцията е към
нарастваща клиентска информираност.
Клиентите вземат своите информира-
ни решения при спазване на своите
права, но и задължения, произтичащи
от договорните отношения.

 Все по-често се чуват призиви
включително и от страна на някои
бизнес организации за въвеждане на
държавна регулация при лихвите по
кредитите. Вашият коментар по
въпроса?

- Лихвените нива на българския
банков пазар са оптималните за ико-
номическата среда. Лихвите по креди-
тите в момента са на нивата отпреди
настъпването на икономическата кри-
за. Размерът на лихвите е пазарно
обусловен и евентуалното администри-
ране на процеса няма да има положи-
телен икономически ефект. Говорейки
за “лихви” в публичното пространство,
като че ли се имат предвид само и
единствено лихвите по кредитите, а се
пренебрегва ангажиментът, който бан-
ките са поели да управляват средства-
та на своите спестители. Депозитите
на граждани, домакинства и бизнеса в
България са основният ресурс, с който
оперират банките.

 Съветът ви към средностати-
стическия българин в условията на
криза, растяща безработица и неси-
гурност на средата - може ли да си
позволи кредит или да се въздържа?
Може ли да разчита, че ако държи
парите си на влог, няма да ги загуби,
в случай на негативен сценарий по
отношение на излизане на Гърция от
еврозоната и разпад на самата ев-
розона.

 - Няма универсална практика, под-
ходяща за всеки бизнес или всяко до-
макинство. Моят дългогодишен опит на
банкер ме е научил, че стратегията на
разума е най-печеливша - всеки тряб-
ва да изхожда от ситуацията в собстве-
ния си дом и или бизнес, за да взема
икономически решения.
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Защо е сладко
да си спортен шеф

ЗОРНИЦА
ИЛИЕВА

След Сараево коя ще
е 82#рата турска провинция?

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

1877 - НАЧАЛО НА ОТБРАНИТЕЛНИТЕ БОЕ-
ВЕ НА ВР. ШИПКА, ОРЛОВО ГНЕЗДО. От-

браната на
Шипченския
проход е една
от най-героич-
ните и реша-
ващи битки
по време на
Руско-турска-
та освободи-
телна война
(1877-1878). Предвижданията на руското команд-
ване, че армията на Сюлейман паша ще се опита
да премине Стара планина през Твърдишкия
проход, се оказват погрешни. Сюлейман паша
съсредоточава силите си на Шипченския про-
ход. Задачата на малобройния руско-български
отряд под командването на ген. Николай Столе-
тов, наброяващ около 7500 души, е да спре
превъзхождащата я по численост армия (около
27 000 души и резерв от 10 000), да не й позволи
да премине през прохода и да се съедини с
турските части в Североизточна България в
помощ на обсадената в Плевен армия на Осман
паша. Най-тежък и решаващ за отбраната е тре-
тият ден, когато турските
войски предприемат 11
атаки, а боеприпасите са
на привършване. Защит-
ниците - руски войници и
български опълченци, се
бият с хладно оръжие,
камъни и дървета. В този
критичен момент от Габ-
рово пристига първото
подкрепление, изпратено
от ген. Радецки. Надве-
чер идват всички роти на
16-и стрелкови батальон
и след ожесточен бой
войските на Сюлейман
паша отстъпват. Боевете
продължават и през следващите три дни. Убити-
те и ранените защитници на прохода са 3773.
Загубите на турската армия са двойно повече.
Отбраната на Шипка продължава и през есента
и зимата на 1877 г. Този период влиза в истори-
ята като “Зимно шипченско стоене”. Въпреки
студа и мъглата, снежните бури и виелиците за-
щитниците на Шипка геройски бранят прохода.

1902 - В СТРАЖИЦА СЕ РАЖДА АНГЕЛ
КАРАЛИЙЧЕВ, ПИСАТЕЛ И ПРЕВОДАЧ
(УМИРА 1972 Г.). Известен със

своите разкази и книги за деца.
Писателската му дейност започва,
когато е на 17 години - учи химия
в СУ. Работи като редактор и
сътрудник в периодични издания
и издателства. Автор е на книгите
с разкази “Ръж”, “Жълтици”, “Има-
не”, “Сребърна ръкойка”, както и
на десетки книги за деца и юноши - “Ането”,
“Тошко Африкански”, “Житената питка” и
“Български народни приказки” в два тома.

1957 - В СТРАСБУРГ Е ОСНОВАН ЕВРОПЕЙ-
СКИЯТ АЛИАНС НА АГЕНЦИИТЕ ПО ПЕЧА-
ТА (ЕААП). На 14 юни 2002 г.

на извънредно заседание на
алианса в Краков, Полша, е пре-
именуван в Европейски али-
анс на новинарските агенции
(ЕАНА). Обединява 28 национални
информационни агенции, сред които и БТА.

1997 - УМИРА АКАД. ТАШО ТАШЕВ, ЛЕКАР
ГАСТРОЕНТЕРОЛОГ (Р. 1909 Г.). Основател

на българската гастроентероло-
гия и диетика. Основател и ръко-
водител на Клиниката по гаст-
роентерология към ИСУЛ (дн.
Клиника по гастроентерология
“Акад. Ташо Ташев”). Създател
и директор на Института по хра-
нене към БАН (впоследствие
към Министерството на здраве-
опазването). Директор на Центъра по хигиена
при Медицинска академия. Основател е и на
първите санаториуми за лечение на затлъстява-
нето в Несебър и Китен.

2007 - В БЪЛГАРИЯ Е ВЪВЕДЕН НОМЕР 112.
Националната система за спеш-
ни повиквания с единен и без-
платен европейски номер за
спешни повиквания е изградена
на основата на решение на Съве-
та на ЕС от 29 юли 1991 г. за
въвеждане на Единен европей-
ски номер 112 за спешни повиквания. През юни
2007 г. е въведен в реална експлоатация пилот-
ният център, който обслужва повиквания на те-
риторията на София. От 8 ч. на 30 септември
2008 г. телефон 112 има 100% национално по-
критие и е достъпен от всяка точка на страната.

Анатолий СТАНКУЛОВ

На 15 септември ми-
нистър-председателят на
Турция г-н Ердоган ще по-
сети Сараево, за да полу-
чи заедно с Горан Брего-
вич и Аднан Чатич (Феликс
Щурм - немски боксьор с
произход от Босна) награ-
дата “Исабей Исхакович-
2012” Тя ще бъде дадена в
чест на 550-годишнината
от основаването на града.
В центъра на столицата на
БиХ вече има огромен фо-
тос с ликовете на награде-
ните, а тези дни бе съоб-
щено, че Ердоган е велик
хуманист и голям приятел
на Сараево, което го по-
ставя на първо място сред
призьорите.

В същото време сръб-
ският вестник “Политика”
публикува статия, в която
цитира думите на Ердоган,
че “БиХ е 81-вата турска

провинция и негово за-
дължение е да се грижи за
Сараево”. Практическата
политика на Турция на Бал-
каните, особено по отно-
шение на Босна, е казана
ясно и кратко в реч на
проф. Давутоглу, външен
министър,  на международ-
на конференция за осман-
ското наследство в Сарае-
во през 2009 г. Балканите
за Турция са преди всичко
друго албанци, босняци, т.е.

всички с мюсюлманско ве-
роизповедание и те са не
само приоритет, а се по-
ставят под “турско крило”. В
споменатата си реч Даву-
тоглу допълва, че “каквото
и да се случи на Балкани-
те, това е наш проблем”,
защото поделят обща
съдба с босненците.

Нещо да ви е познато?
Да сте срещали подобно
нещо в някои нови проекти
на наши учени, които до-

казват ролята и значението
на Османската империя за
възходящото развитие на
българите? Тревогата на
в.”Политика” е не само
обяснима, тя насочва вни-
манието на настоящото пра-
вителство към факта, че в
тези книги и речи няма и
ред за стратегическо парт-
ньорство със Сърбия, а
само интереси, които не са
сръбски. Въпросът е, че на
Балканите има нерешени

проблеми, които създават
все още напрежение и не-
сигурност в целия регион.
Но дали такава “неоосман-
ска” политика би донесла
стабилитет и дали с наме-
ренията си да “интегрира
Балканите” Турция няма да
се яви съперник на ЕС и да
създаде допълнителни раз-
делителни оси, с които на-
шата външна политика
няма сили да се справи?
Дали не са прави тези, ко-
ито казват, че “ислямът днес
не само търси разширение
на своите пространства,
но и еманципация като
съставка на европейската
цивилизация”? Ако зае-
тият сега с кризата ЕС
реши свои проблеми за
сметка на други, дали това
няма да е за сметка на Бал-
каните, към които Турция не
крие интереси и полага уси-
лия по всички възможни на-
правления? Тогава и Ботев,
и Левски, дори остана-
ли в нашите учебници, няма
да ни спасят. Защото нови-
те политики, новото разпо-
ложение на силите изиск-
ват и нови средства, нова
стратегия, нова енергия за
прилагането им. Разедине-
ни Балкани, разделени по
етнически и религиозен

признак, отварят път за
нови сблъсъци и проблеми,
които по-силните ще из-
ползват само в свой инте-
рес. Дори и гледайки
в бъдещето, не е лошо ед-
но око да остава в 1396
г., когато разделени и вою-
ващи помежду си сме скло-
нили глава пред онези с ко-
нете. И това не е българ-
ска фиксация в миналото.
Доказва го и статията във
в.”Политика”.

Ревизията, направена
от Агенцията за държавна
финансова инспекция на
дейността на Българската
федерация по волейбол
(БФВ), констатира сериоз-
ни приходи, но и сериозни
липси според документите
на централата. Само за
участие на националния ни
отбор в Световната лига
през миналата година, ко-
гато не успяхме да стигнем
финалите, от Международ-
ната федерация по волей-
бол е трябвало да бъдат по-
лучени 1 116 000 щатски
долара. По документи. И
според регламента на най-
комерсиалния волейболен
турнир. Пак по документи
обаче реално били полу-
чени по-малко от полови-
ната - 541 606,70 долара.
За разликата от 574 393,30
долара обаче БФВ не е
предоставила документи.

Вероятно президентът

инж. Данчо Лазаров има
обяснения и ще ги даде
пред компетентните орга-
ни. Това обаче е само
върхът на айсберга, тъй
като се отнася само за
една година от участието
ни в Световната лига. Този
турнир е създаден преди
22 години. А страната ни
участва неизменно, откак-
то начело на федерацията
е строителният предприе-
мач. Той успешно използ-
ва, че при един от предше-
ствениците му Валентин
Заяков през 1999 г. отборът
ни бе изхвърлен от Светов-
ната лига заради невнесе-
ни такси за телевизионно
излъчване на мачовете,
които са почти равни на
спечелените премии.

Проверката засега не
обхваща получените бюд-
жетни средства за осигуря-
ване домакинството на две-
те олимпийски квалифика-
ции. Двата турнира са
единствените спортни
състезания, напълнили
мастодонта “Арена Арме-
ец” с платен вход. Те й
осигуриха участието на
“лъвовете” в Лондон, макар
и след поправителен, а там
пък волейболистите ни сма-
яха света с четвъртото си
място. Въпреки скандалите
по оста управа на федера-

цията-национален селек-
ционер. Ревизията във фе-
дерацията според предо-
ставените документи не се
простира и върху приходи-
те от състезателите, които
всяка година са длъжни да
плащат на централата так-
си, за да могат да играят в
чужбина. Сумите са регла-
ментирани с разрешение
на Международната феде-
рация и на УС на родната
централа. С тях играчите се
откупват подобно на фео-
дални васали, за да играят
в чужбина. При това суми-
те са диференцирани в за-
висимост от страната и от-
бора, в който преминава
състезателят. Тези доста
прилични за родните стан-
дарти постъпления вкупом
се управляват от федера-
цията, респективно от шефа
й Лазаров.

Така че ултиматумът на
бившия селекционер Радо-
стин Стойчев инж. Лазаров
да си подаде оставката бе
химеричен като битката на
Дон Кихот с вятърните мел-
ници. Предвид поста и бла-
гинките, които той осигуря-
ва. Под благовидния пред-
лог да бъдат оставени во-
лейболистите на спокойст-
вие преди Олимпиадата
държавата не взе страна
по скандала, въпреки опи-

тите за помирение, пред-
приети от премиера Бори-
сов.

Сякаш встрани от скан-
далите във волейбола ви-
цепремиерът Симеон Дян-
ков, който наскоро споме-
на, че резултатите от реви-
зията са “смущаващи”, се
мъдреше в официалната
ложа редом до Лазаров и
до президента Плевнелиев
по време на финалите на
Световната лига. Та нали
за организирането им в
“Арена Армеец” иначе
стиснатият Дянков даде
щедро благословията си.
Напук на повсеместната
финансова криза, заради
която реже всички бюджет-
ни пера. И ако след кон-
статираните финансови не-
съответствия в дейността
на волейболната федера-
ция държавата не се наме-
си и остави Лазаров на
поста, значи има нещо
сбъркано. Международните
спортни организации са
против намесата на прави-
телствата в дейността на
държавните федерации, но
само преди година във
Френската волейболна
федерация цялото ръко-
водство воглаве с прези-
дента излетя тъкмо заради
финансови далавери с па-
рите от Световната лига.
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С лобистки промени в Закона за културното
наследство МК пробутва интересите
на чиновници, инвеститори и проектанти

Велиана
ХРИСТОВА

Нито ден без скандал. Девизът на па-
вителството на ГЕРБ през това лято отбе-
ляза нов връх. Още незатихнала дандани-
ята около доклада за дискриминацията в
учебниците, оказал се почти криминал, ето
ти нова разпра - намеренията на Минис-
терството на културата за промени в Зако-
на за културното наследство вдигнаха на
крак археолозите в страната. Насред ар-
хеологическото лято, през август, когато
всички проучватели са на терен, в сайта
на МК се появи проект за промени в зако-
на, който откровено цели едно - да изгони
науката от проучването и употребата на
археологическите ценности, да лиши мак-
симално археолозите от права и да ги
направи обслужващ персонал на чинов-
ници, архитекти и инвеститори. И да раз-
реши необузданото чалгизиране на кул-
турните ценности.

Законът за културното наследство бе
приет с много перипетии в ранната про-
лет на 2009 г., защото той винаги е бил

спъван от частни интереси

България е сред страните в Европа с
най-богато културно-историческо наслед-
ство, включващо паметници от дълбока
древност до Възраждането, а според доай-
ена на френската археология Жан-Фран-
соа Жариж, ръководил разкопки на доста
места в различни континенти, това наслед-
ство е дори най-богатото в света. Би тряб-
вало да сме сред най-известните световни
дестинации на културния туризъм. Но не
сме. Защото нито държавата ни следва като
хората политика за опазване на културни-
те ценности, нито ги пропагандираме като
хората, нито ги социализираме като хора-
та. Ние не можем да се ръзберем помежду
си, всеки дърпа чергата към себе си. Зато-
ва все някому законът пречи, все някому не
е изгоден, а истинските ценности и научно-
то им третиране в последните 20 години са
последна дупка на кавала.

Така или иначе, законът - макар про-
менян всяка година след 2009 г. - е в
унисон с

нормите на сродните нам
по археология страни

от региона като Гърция и Турция. Макар
че техните закони са доста по-строги и
по-ясни по отношение и на опазването
на историческите паметници, и на използ-
ването им, и на иманярството. Сега МК е
решило да обърне закона в частта му за
археологията с хастара навън. Да проме-
ни философията му - от професионалните
към случайните решения, от опазването
към чалгизирането. След категоричния
протест на Асоциацията на българските
археолози, в която членуват практикува-
щите учени и специалисти в тази област
от цялата страна, министерството бързо
дръпна назад и обяви, че срокът за
обсъждане не е само седмица, а е нео-
граничен, че всяко разумно възражение
ще бъде взето предвид. Но самият факт,
че проектът с откровено лобистки проме-
ни вече е пратен за съгласуване с оста-
налите министерства (това признават и
от МК), говори друго.

Какво всъщност се предвижда и защо
археолозите реагираха бурно. Философи-
ята е ясна - концентрират се разпореди-
телски функции в ръцете на министъра и
на чиновниците му

за сметка на
професионалистите

и се ликвидира независимият контрол
върху проучването и използването на

паметниците.
Първо, Теренният съвет, който дава

разрешенията и предписанията за раз-
копки и ги контролира професионално,
вече няма да бъде доминиран от архео-
лози. В момента той се състои от 13 души,
от които логично 9 са археолози, а негов
председател е директорът на Национал-
ния археологически институт (НАИМ) при
БАН, който от 120 години ръководи на-
учно и методически разкопките в стра-
ната. От археолозите петима са от НАИМ,
двама от висши училища и двама - от
регионални музеи. В новия вариант
съветът се подчинява изцяло на министъ-
ра, състои се от 17 човека, от които ар-
хеолозите са само седем - с двама са
намалени учените от НАИМ. Затова пък
са увеличени хората от МК и са включе-
ни трима специалисти по консервация и
реставрация (вкл. проектанти, които ня-
мат отношение към разкопките). Предсе-
дател вече няма да е директорът на
НАИМ, няма никакви изисквания за на-
учната квалификация на човека, който
ще бъде назначен на този пост от ми-
нистъра. Освен това се премахва сегаш-
ното изискване решенията на съвета да
се взимат с две трети от гласовете - т.е.
на базата на ясна професионална оцен-
ка. Така в най-професионалния орган за
археологически проучвания учените ар-
хеолози остават малцинство. С което

археолозите са изгонени
от археологията

Министърът еднолично ще одобрява
решенията за теренни проучвания, които
по същността си са научна дейност (“Това-
рищ Сталин, вы большой ученый”). Няма
такъв случай в практиката на цивилизова-
ните и богати на паметници държави. Но
е логично - как да не изгониш археолози-
те, които само пречат да се строят магис-
тралите на Бойко Борисов. В новите текс-
тове МК направо си казва: при инвестици-
онни проекти след предварителното про-
учване и преди началото на строителство-
то се правят “спасителни проучвания” (не
разкопки - както е сега според закона). На
Бойков език това звучи по-ясно: “Да си
прибират “грънците” и да се махат”.

Второ - закрива се сегашният Нацио-
нален институт за недвижимо културно
наследство (бившият НИПК) като неза-
висим орган за контрол за опазването и
териториалната защита на археологиче-
ските паметници от всякакви апетити. Ин-
ститутът се трансформира в пряко подчи-
нен на министъра и напълно контроли-
ран от него Център за недвижимо кул-
турно наследство - държавна фирма по
Търговския закон. Асоциацията на архе-
олозите дори заподозря подготовка за
бъдеща приватизация, макар че МК от-
рича това. Едно на ръка, че новият
център ще събира такси за дейността си

(от археолозите и от общините ли?),
което си е

 нонсенс отвсякъде

Т.е. институтът, извършващ научна ек-
спертна дейност, става фирмена структу-
ра. Неговото мнение при намеса в памет-
ниците на културата вече няма да се изи-
сква. Досегашните служители на НИНКН
ще бъдат уволнени и наново назначава-
ни в новия център (онези, които слушкат
и папкат, разбира се). Факт е, че именно
НИНКН често е непреодолимо препятст-
вие срещу посегателствата върху истори-
чески паметници и резервати, каквито не
липсват - с протекция от МК и дори от
самия министър. Директорката на инсти-
тута Йорданка Кандулкова дори бе увол-
нена от Рашидов за едно такова опълчва-
не срещу негово незаконно решение. В
новия вариант на държавната фирма “под
чехъла на властта” едва ли ще има кого
и за какво да уволняват. Но е полезно да

фесия, който по-късно бе изгонен от Ра-
шидов, положи много усилия да се запи-
ше в закона тази безалтернативна прак-
тика. Усилията му сега отиват на кино -
защото в предложените промени този
текст отпада! Проектантът архитект ще
може сам да реши как да изглежда памет-
никът, как да се консервира и реставрира.
Задължителното съгласуване с археоло-
га, разкриващ обекта, отпада.

Всъщност, на какво пречи
ученият

Знаейки най-добре как е изглеждал
паметникът в автентичния си вид, той пре-
чи например на мутренското и чалгаджий-
ското му дострояване и украсяване с кули,
бойници и флинтифлюшки, които никога
не са съществували в миналото. Настъпва
рай и за “инвеститорите” и концесионери-
те на исторически паметници. Нещо пове-
че - наглостта стига дотам, че на проек-
танта, на реставратора се дава правото
на... първа публикация за паметника в
течение на три години. Така археологът,
който е учен, ще има единственото право
да се бъхта на обекта в пек и дъжд, да
подготви цялата документация за разкоп-
ките и като слуга да я... подари на про-
ектанта, който и без това получава не-
сравними по размер хонорари за проекта
си. Е, как да не се сети човек, че сегаш-
ният зам.-министър Георги Стоев, отгова-
рящ за културното наследство, е архитект?

Лобизъм плюс безконтролно и произ-
волно строителство из паметниците. Това
съдържа проектът на МК за промени в
закона. Само че културно-историческите
паметници са наследство на нацията, не
на Министерството на културата. Затова
приоритет имат националните интереси,
не мераците на този или онзи приближен
в момента до властта. Пък дори той да се
казва Божидар Димитров. На подозрени-
ята на Асоциацията на археолозите, че
именно той е инициатор на промените,
несменяемият директор на НИМ, известен
с ругатнята “шибани археолози”, отговори
в типичния за ГЕРБ маниер - с грозни
лични нападки и оплюване на председа-
теля на асоциацията доц. Тотко Стоянов от
Софийския университет. “Тъй наречените
археолози нямат информация и са изоста-

си спомним, че месец след идването на
ГЕРБ на власт, още през август 2009 г.,
двама варненски депутати от мнозинст-
вото поискаха с поправка в Закона за
културното наследство контролните функ-
ции за опазване на наследството да се
отнемат от НИПК и да преминат към
Министерството на културата. Така че
апетитите не са от това лято...

Трета група текстове са свързани с...
изхвърлянето на археолозите от решени-
ята за съдбата на проучваните от тях па-
метници. Сега според закона археологът
задължително участва при проектирането
на консервацията и реставрацията на съот-
ветния обект, който той е проучвал. Това е
най-нормалното нещо в абсолютно всяка
цивилизована държава. Бившият зам.-ми-
нистър Тодор Чобанов, археолог по про-

нали във вижданията”, добави яростно
т.нар. историк, градоначалник на вампи-
рите. Пропагандатор на “уникалността” на
Созопол - “град на Дракула”. Погребални-
те практики срещу “вампири” са нещо
обичайно за почти всички средновековни
некрополи на наша територия. Но защо
да не превърнем археологията в цирк, щом
обезграмотеното до пошлост население
търчи подир мощи и въркулаци. С позна-
ние пари от хазната не се изкрънкват.

Ако мнозинството в парламента гласу-
ва  послушно и тези поредни удари по
професионализма в изследването и управ-
лението на културното наследство, богат-
ството на България пада в ръцете на ка-
линки и шарлатани. Оттук нататък ни оста-
ва едно: “Вампири, таласъми, танцуват по
налъми”. Български фолклор.

в обслужващ
персонал

Кичозната реставрация
на Златната църква
във Велики Преслав
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На фокус

СКЪПАТА ЦЕНА
НА РУСОФОБИЯТА

сеизвестно е, че България по-
падна в орбитата на Съветския
съюз не защото съветските
войски окупираха България (те
само минаха през страната ни

Загърбването на Русия в икономиката заради натиска
на САЩ бърка дълбоко в джоба на българина

Антон ГИЦОВ

ти на пух и прах.
За всеки що годе грамотен човек е

ясно, че да инсталираш другаде реактор,
проектиран за една площадка, е чиста
глупост - ново проектиране, преустройст-
во на другата площадка, оскъпяване и
забавяне във времето. А и защо да го
правиш, като този реактор вече си има
готова площадка в Белене. Поради това
българската страна набързо се отказа и
предложи друга идея - поръчаните два
реактора можело да продадем и понеже
никой не се е затичал да купува проекти-
рани за чужда площадка реактори, бяха
помолени руснаците те да ги продадат -
унизителна молба, защото за “Росатом”,
който бе отритнат от проекта, е последна
грижа да ни препродава реакторите.

Построяването на газова централа на
мястото на “гьола” в Белене,

се оказа друга химера

Отначало Борисов бодро обяви, че
“има и споразумение между “Булгаргаз” и
“Катар газ” за сътрудничество при достав-
ка на втечнен газ, за който нашето вижда-
не е, че трябва да пристига на турска те-
ритория и там през новата междусистемна
връзка да влиза в България”. Той отлетя и
до  Баку, където подписа меморандум за
доставка на азербайджански газ “при на-
личие на връзка с Турция.” С една дума,
газта беше осигурена, оставаше Борисов
да се договори с Ердоган, с когото той
твърди винаги, че има много добри отно-
шения, а Турция да пусне към нас тръбата,
по която да получаваме азербайджански
или катарски газ. Ердоган обаче поряза
мераците на Бойко Борисов, дойде на
посещение в България и след като недву-
смислено отказа, ни отказа междусистем-
на връзка, поиска това, за което всъщност
беше дошъл - да изградим язовир на р.
Тунджа, за да не се наводнява поречието
на турска територия.

А сега за това, че не можем да пост-
роим АЕЦ “Белене”, защото нямаме не-
обходимите пари. На 5 юли 2012 г. гене-
ралният директор на “Росатом” даде ин-
тервю за в. “Преса”, в което заяви, че
руската страна е била готова да вложи в
проекта свои пари, дори до 100%, както
е с Турция, където Русия строи атомна
централа. И била готова още след пост-
рояването България да откупи пакет от
централата. Но от българската страна не
са поискали руски инвестиции, а в Евро-
па няма по-рентабилен и по-готов проект.

Така стана ясно, че от българския на-
род, на който премиерът обеща рефе-
рендум за “Белене”, от което после се
отметна,

е била скривана истината

за възможността АЕЦ “Белене” да бъде
построена, без България да вложи лип-
сващите й милиарди.

Съвършено ясно е, че под американ-
ски натиск и по волята на родните русо-
фоби проектът АЕЦ “Белене” бе ликвиди-
ран - по чисто политически съображения.
Известно е, че американската “Уестинг-
хауз” проявява отдавна мераци по отно-
шение на “АЕЦ “Козлодуй” и че мразещи-
те Русия действат активно срещу осигуря-
ването на ядрена мощност и газ от нея.
Тези действия се крият зад лозунга за
“диверсификация”, за добив на шистов газ
от “Шеврон” и за постигане на “енергий-
на независимост от Русия”. През март
премиерът показа как разбира “диверси-
фикацията” - “ако не намерим голям евро-
пейски или американски инвеститор да
диверсифицираме този проект, аз няма
да го продължа”. В превод - ако по ня-
какъв начин американците се набутат в
руската АЕЦ “Белене”, тогава ще стане,
иначе - не.

От тази абсурдна идея се породи и
другата - за диверсификация в Козло-
дуй - с оборудване от две държави.
Първо изп. директор на АЕЦ “Козлодуй”
Валентин Николов каза, че ако русна-
ците не продадат на някого реакторите,
поръчани от нас за “Белене”, “Козло-
дуй” щяла да вземе само “ядрения ост-
ров” от първия блок, а за останалите
съоръжения от неядрената част ще бъде
обявен международен конкурс. По този
начин, каза Николов, “проектът ще се
диверсифицира. Няма да е само руски”.
Тази идея бе потвърдена след това и от
министър Добрев.

От тези изказвания се вижда къде е
заровено кучето. Целта е да нямаме руска
атомна централа - нищо, че съседна Тур-
ция ще има такава и утре може да се
наложи да купуваме ток от руската атомна
централа в Турция. България няма, както
припя в телевизионно предаване излъче-
ният от ГЕРБ президент Плевнелиев, “да
бъде троянски кон на Русия в Европа” -
изказване непремерено, недипломатично
и не подхождащо на един представляващ
целия български народ президент. Той
знаел накъде трябва да гледа България -
“на Запад”. Това означава, че България
няма интерес от развиване на взаимно
изгодно сътрудничество с Русия. Прези-
дентското изказване си е груб политичес-
ки гаф, защото освен другото от него след-
ва, че нямаме политически и икономиче-
ски интереси и по отношение на други
страни и региони, които не са на Запад,
като Китай и цяла Азия, да не говорим за
арабския свят, в чиито пазари България се
беше наложила в миналото.

Но да се върнем към енергийната по-
литика на правителството и перспективи-
те пред България в условията на ликви-
дация на ядрената енергетика. Това, ко-
ето ни очаква при липсата не евтина еле-
ктроенергия от ядрени централи, е да раз-
читаме на други източници. Държавата
ни притежаваше преди години три топло-
електрически централи - ТЕЦ “Марица 1,
2 и 3”. Правителството на Иван Костов
продаде ТЕЦ “Марица 1 и 2” на амери-

кански компании; през юни 2001 г. преса-
та изнесе, че според договореното токът
от “Марица-изток 3” ще бъде изкупуван
от НЕК под 3,5 цента за киловатчас (7.1
ст.), а от ТЕЦ “Марица 1” - по 4,4 цента
(10.4 ст.). През 2007 г. е поет ангажимент
електроенергията от тецовете да се изку-
пува от НЕК в продължение на още 15
години на завишени цени: 10.5 ст. на ки-
ловатчас от ТЕЦ “Марица 1” при 4.2 ст. за
тока, произвеждан от държавната ТЕЦ
“Марица 2”.

В отсъствието на допълнителна евти-
на електроенергия, произвеждана от
АЕЦ, положението през следващите 20
години става още по-трагично, защото ще
трябва да купуваме изключително скъп
ток от собствениците на т.нар. фотоволта-
ици, уреди за произвеждане на ток от
слънчева енергия. Това е по силата на
Закона за възобновяемите и алтернатив-
ните енергийни източници, приет по вре-
ме на тройната коалиция през 2007 г.
Законът даде невероятни привилегии на
инвеститорите: задължение на държава-
та да изкупува 12 години слънчевия ток
за 45.5 стотинки за киловат час - десет
пъти над стойността на тока от АЕЦ “Коз-
лодуй”, с намаляване на тарифите само с
5% на година. През следващата 2008 г.
срокът се удължава двойно - от 12 на 25
г.! При очертаваща се печалба за собст-
вениците на слънчеви и ветрогенератор-
ни централи в страната ни нахлуха инве-
ститори от цял свят, започнаха да строят
и подписват договори с НЕК. С идването
на власт на ГЕРБ тези договори се умно-
жиха многократно.

Какво трябваше да направи всъщност
правителството на ГЕРБ? Първото нещо
беше да подсигури на държавата евтин
ток, като построи АЕЦ “Белене”, за което,
както предлагаше Русия, нямаше да се
бръкнем в джоба си. Второ - да вземе
решение и да намали изкупната цена на
тока, като намали печалбите на акулите
инвеститори, дошли у нас чак от Китай и
Южна Корея. Взехме такова решение -
похвали се правителството, - съгласно
което от 1 юли ще паднат средно с 50%
при слънчевите централи и с 30% при
вятърните в сравнение с действащите до
30 юни. Но стана ясно, че заради това
намерение в последните месеци маса
позакъснели инвеститори са се втурнали
да вадят Акт 16 за недовършени обекти,
както се говори - и чрез подкупи. А по-
важното е друго - защо ГЕРБ не стори
това още преди три години, когато дойде
на власт, а чак сега? Как става така, че
уж не можем да построим изгодната АЕЦ
“Белене”, а ще имаме пари - милиарди -
да плащаме за скъпия ток на американ-
ските вецове и прескъпия на чуждестран-
ните собственици на фотоволтаици?

Няма лошо в България да има и поли-
тици - американофили. Въпросът обаче е,
тази ориентация на управляващите да не
води до решения в ущърб на нашите по-
литически и икономически интереси.
Въпреки че бяхме сателит на Русия, у нас
никога не е имало съветски военни бази,
а сега дадохме такива на САЩ - напълно
безплатно. В Киргизстан американците
плащат 63 млн. Долара годишен наем за
земята, на която е настанена тяхната во-
енна база. Когато през 2003 г. САЩ по-
искаха от Турция да им разреши да ата-
куват Ирак от своите бази там, турското
правителство поиска в замяна американ-
ците да удвоят икономическата си и во-
енна помощ за Турция.

Загърбването на Русия като икономи-
чески партньор, особено в областта на
осигуряване на жизнено важна за иконо-
миката ни енергия, е във вреда на наши-
те национални интереси. Колкото и да е
учудващо, извън БСП единствената дру-
га политическа сила, която проявява
прагматизъм в това отношение, е парти-
ята на Волен Сидеров. В една своя статия
навремето той писа: “Антирусизмът у уп-
равляващите е адекватен на антиамери-
канизма на БКП”. И добави на друго мя-
сто, че “България може да търси мостове
по всички посоки, не само на Запад”. Не
би било лошо, ако Борисов се вслуша
поне в този съвет на своя бивш политиче-
ски партньор.

В
по петите на отстъпващите германски
войски, така както минаха и през някои
западноевропейски страни, които си ос-
танаха капиталистически), а защото
Чърчил и Сталин с одобрението на Руз-
велт си поделиха сферите на влияние в
следвоенна Европа.

Факт е, че добър или лош, “правешки-
ят хитрец” Тодор Живков максимално ек-
сплоатираше в полза на България топли-
те чувства между руския и българския на-
род и близостта си с Хрушчов и Брежнев
и че руският пазар беше отворен за
българските селскостопански и промиш-
лени стоки, а България не само си осигу-
ряваше нефт на евтини цени, но и се из-
хитряше тайно да го препродава с печал-
ба на Запад. Факт е също, че Живков и
БКП щяха да продължат да управляват
страната ни още години и дори десетиле-
тия, ако руският народ не беше заменил
тоталитаризма с демокрация и Горбачов
не бе казал ясно на управляващите в
България, че трябва да си ходят и да по-
следват примера на Русия.

Откъде тогава тази русофобия, която
насити политическото пространство по
времето на прехода и нанесе огромни
щети на националните ни интереси?
Защо трябваше да настроим Русия срещу
себе си и

да загубим огромните
руски пазари

които осигуряваха работа на стотици
български предприятия, на хиляди работ-
ници и селскостопански производители?

Ако позицията на партии като СДС и
ДПС е донякъде обяснима поради нескри-
тото им американофилство и подкрепата
им на американската стратегия за огра-
ничаване на руско-българските икономи-
чески проекти за сметка на налагането
на американски такива, то буди недоуме-
ние неприязънта към Русия, проявявана
от правителството на ГЕРБ към един от
най-важните въпроси пред българската
икономика - осигуряването на гарантира-
на енергия на днешните и бъдещите по-
коления в нашата държава.

Най-красноречивите примери в това
отношение са

ликвидирането на проектите

за нефтопровода “Бургас- Александрупо-
лис” и на проекта за АЕЦ “Белене”. За
отказа от “Бургас-Александруполис” се
изтъкнаха две причини. Първата, че про-
ектът бил икономически неизгоден, без
да се даде смислено обяснение защо тава
е така - от нефтопровода щяхме да пече-
лим 35 млн. дол. годишно за необозримо
бъдеще. Колко детски градини могат да
бъдат построени, колко тежкоболни спа-
сени, колко училища ремонтирани и кол-
ко болници оборудвани със съвременна
техника с тези пари, от които се лишава-
ме! Второто основание бе - “по екологич-
ни причини”, опасност от разлив на пет-
рол от танкерите. По същата причина
обаче не би трябвало да се внася и нефт
с танкери за бургаската рафинерия. При-
чината е трета и си е чисто политическа.

По отношение на АЕЦ “Белене” под
натиска на американолюбците у нас и на
американския посланик Бойко Борисов
реши да загроби вече похарчените ми-
лиард и половина за тази централа, като
изтъкна следните аргументи:

- Проектът “Белене” е икономически
неизгоден.

- България няма милиардите за пост-
рояването на атомната централа. Ако има
частен инвеститор, който иска да построи
АЕЦ-а, добре е дошъл, но няма такъв.

- Не е толкова страшно, че се отказ-
ваме от проекта, защото вместо АЕЦ
върху излетите вече основи можело да
построим газова централа, като вземем
газ от Азербайджан и даже от Катар чрез
газопровод през Турция.

- Поръчаният и вече почти готов ато-
мен реактор за АЕЦ “Белене” можело да
бъде инсталиран на мястото на VII блок в
АЕЦ “Козлодуй”.

За по-малко от два месеца тези ар-
гументи на нашия премиер бяха разби-
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

овите управници
се оказаха доста
оправни хора. С
размах и без много

пред Конституционния съд.
Купуваха медии. Вестници, сайтове, цели телеви-

зии. Жълтата преса пусна плътен воал над далаве-
рите на властта.

Купуваха социологически агенции. Сега от сън
да ги събудиш, те си знаят - 30% одобрение за
ГЕРБ, 55 % за Б.Б.

Купуваха на килограм недостигащите им за пар-
ламентарно мнозинство депутати. А РЗС направо я
купиха цялата, заедно с плакатите “Ще уволня Бой-
ко Борисов!”

Купуваха си фалшиви дипломи. С такава тапия
чернооката Калинка цяла година управлява 3 и кусур
милиарда лв. в земеделието. Както и някой си Иво,
който стана кмет на Димитровград. Хората и така си
го харесвали, оправда го Цв.Цв. Може и да е така.
Да си го носят на рамо.

Купуваха кметове. Без значение на партийна при-
надлежност, идеология и компетенции. Важно е да
целува ръка и да действа. Варненският например
направи голям шлем от партийни превъплащения.
На него поне дипломата му е истинска.

Купиха си Висш съдебен съвет, подчинен пряко
на МВР.

Купиха си цяла Прокуратура. Подчинена на
същото ведомство.

Купиха си шефовете на най-важните съдилища в
държавата. Семейни приятелки и колеги от Магна-
урската школа в Симеоново.

Купиха си службите. Сега работят, както и срещу
когото им кажат.

Купиха си синдикатите. Последните вече доста
време се разсейват, при замразени доходи и фали-
ращо народонаселение.

Купиха със стотици милиони бонуси в кризата
държавната администрация. След което станахме
една от малкото държави в света, където хората
предпочитат да работят в държавния, вместо в част-
ния сектор.

Купиха си монополистите. Прокараха им лобист-
ки закони, организираха им картели под егидата
пряко на държавата, в лицето на земеделския ми-
нистър. Как се делят монополните печалби, е ясно.

Купиха си горите. “България е наша, горите са
наши, ще правим с тях каквото си поискаме”, горд и
откровено заяви водещият идеолог в тази област
Емо Ротманса.

Купиха си футболни отбори, като им назначиха
спонсори. С очакване, в знак на дълбока благодар-
ност, после фенове да гласуват правилно на избо-
рите.

Купиха си два медала от Олимпиадата, за по 25
млн. лв. всеки. Оказа се, че четиригодишната олим-
пийска подготовка струва на спортното ведомство ко-
лосалните 50 млн. лв. Които видно по плачевния ре-
зултат, явно не са отишли по предназначение, а са
изтекли в нечии джобове. А с тези пари можеше да
се оправи целият ученически и юношески спорт. Така
че на следващи олимпийски игри да имаме, не 2, а
20 медала, примерно. Както е било преди години.

Купиха си мощни джипове. И вдигнаха макси-
малната скорост по разбитите магистрали до 140
км. в час.

Купиха си сравнително евтино маса археологи-
чески “открития” благодарение на тарикатлъците на
Божидар Димитров и новия Индиана Джоунс - С.
Дянков.

Купиха си място в учебниците по история.
Купиха си певци и певици, песни за тях да пеят.

За родната полиция и за неувяхващия гербер.
Купиха си слава. Така премиерът се оказа равен

на Пикасо в изкуството и по-велик от Бербатов във
футбола. Последният в един момент се оказа след
Б.Б. в класацията “Футболист на годината”.

Така, след като купиха всичко, сега пък ние на
свой ред купуваме бензина по 2,75 лв. литъра. С
тенденция да го купуваме по 3 лв. по Коледа.

И това е така, защото за съжаление купуващите
не можаха да купят най-важното - пазара. Което,
най-вероятно, ще им изяде главата. Защото пазарът
не се купува с пари, с натиск, с команди и разни
маймунжулуци. Той се купува с политики, с инте-
лект, с експерти, със стратегии. Пазарната икономи-
ка не е като да риташ мач в Бистрица.

Икономиката е в шок. Цените са полудели. След
тях ще полудеят и потребителите. А след това идват
изборите.

Купиха всичко,
само пазара

не успяха

Н
да се замислят купиха
всичко, което им мина
пред очите.

Купуваха избирате-
ли. Стигна до се преце-
дент за пръв път в
новата ни история
избор на държавен
глава да се обжалва

Културата
íà äúðæàâíîòî
óïðàâëåíèå

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

ксиморонът, както е из-
вестно, съчетава наглед
несъчетаемо противопо-
ложното с “остроумно
глупав” резултат, зад

Належащи регулаторни мерки в столицата,
или обикновено паразитиране

с боклука. Интересно - наличие на
отрицателно настроено обществе-
но мнение, публикации, съдебни
решения, ред политически обеща-
ния, а с нищо необоснованата так-
са смет, зависеща не от броя на
живеещите, а от местоположение-
то и съответно от стойността на
имота, продължава да си стои и
упорито да действа. И да възпроиз-
вежда, от едната страна, неспра-
ведливост и недоволство, а от дру-
гата, безмерни богатства за групи-
ровки. Като пустинен мираж на
хоризонта второ десетилетие
продължава да се мержелее

заводът за преработка
на смет

Преди доста години някой в пре-
сата сподели основния му “недо-
статък”. Че в него боклукът трябва-
ло да се претегля и по този начин
изчезвал единият от главните мето-
ди за реализиране на далаверата.

Но най-актуалната тема днес в
столицата е друга - новият режим
за паркирането в центъра. На
първото възражение, сега ли му е
времето, насред криза, официални-
ят отговор изглежда  направо
съкрушително. Тръгва вторият лъч
на метрото!

Е, отделен въпрос е, че метро-
мрежата на София е доста рехава и
е обречена да се задръства от мно-
голюдие при станция “Сердика”. Те,
учените, все много знаят да приказ-
ват и да се заяждат. И си говорят и
пишат, че липсват планове към ме-
трорадиусите, дори един ден, няко-
га в неясно бъдеще, те да станат
три на брой, да бъде изграден още
и кръг. Както и системата да бъде
допълнена с градска железница,
над коритата на Перловска и Вла-
дайска река например. Но кой да
слуша, пък и защо да отговаря, като
си мисли и вярва, че винаги ще
“може и така, както е било”.

Границата между регулаторни
мерки и обикновено паразитиране

едно семейство, има повече дома-
кинства? Издевателство и особено
груб паразитизъм е също въвежда-
нето на платено паркиране в събо-
та до 14 часа, в деня на семейните
покупки, когато липсват професио-
налният трафик и обичайните
задръствания в центъра.

И основният въпрос,

къде аджеба ще отидат

прогнозируемите повишени прихо-
ди на общината? Къде са обеща-
ваните подземни паркинги в центъ-
ра и по райони, където срещу по-
носима сума софиянци евентуално
биха могли безопасно да подсло-
няват возилата си?

Или, което може да се очаква с
най-голяма вероятност, отново ще
станем свидетели на разрастването
на и без това ненавижданото от
всички софиянци общинско предпри-
ятие “Център за градска мобилност”
в аспекта му на онова, което доско-
ро се наричаше “Паркинги и гара-
жи”. И което притежава трайния на-
вик, когато не си изпълни плана по
големите булеварди, да навлиза в
моя квартал и да ни събира колите
наред, “водейки се само от закона”
и “по оплакване от граждани”. Без
да се интересува, че през годините
са се натрупали маса взаимно про-
тиворечащи си наредби, предназна-
чени главно да побъркват софиянци
и да им вгорчават живота . Особено
на онези от центъра. На които есте-
ствено им става все по “адски хуба-
во” да плащат растящите паразитни
данъци и такси. И като добавка по
масмедиите да слушат разсъждения
на диалект, “че центърът е много
малък и затова ...”.

Затова именно един софиянец
заплаши, че ще си запали колата. А
огънят при наличното подклаждане
е най-вероятно да се разпространи.

Внимание - код червено! Както,
надявам се, стана ясно от текста,
не само в аспект на метеорологич-
на обстановка.

Парцалев изрече в скеч знамена-
телните думи за столичните “квар-
тали на Пазарджик”.

През годините на прехода “към
демокрация и пазарна икономика”
София вече загуби каквато и да е
управляемост. Населението й веро-
ятно се удвои, автомобилите най-
вероятно се удесеториха. Далаве-
рите тук естествено нямат чет, но
най-голямата, най-многогодишна и,
както изглежда, неотменима е тази

е много тънка и лесна за прекрач-
ване. Културата на държавното уп-
равление доказано не е за всеки.

Удвояването на почасовата так-
са за “синя зона” си е чисто изде-
вателство над софиянци при днеш-
ното безпаричие. Както и тройно
по-скъпата винетка за постоянно
паркиране за втората кола по един
и същи адрес. Ами ако автомобилът
е на наемател, или пък на адреса
в апартамента живеят повече отО

който често се прикрива дълбока
мъдрост. Обичайният речников при-
мер в контекста е “Бързай бавно”.

Тези дни един от добрите теле-
визионни коментатори създаде
нещо като оксиморон, изричайки
репликата “с пожарникарски плам”.
Едната евентуална линия на
разсъждение и анализ, официално
градивната един вид, тук би била
тази на насрещния огън, на про-
словутото гасене на един пожар по-
средством друг пожар. Но подобна
процедура едва ли се явява досто-
верно присъщата за българската
днешна действителност. По-скоро
би трябвало да се вземе предвид
на пръв поглед несъвместимото,
когато и където пожарникарят и
пожарът от опоненти са се
превърнали в съюзници, намерили
и отстояващи дефинитивно еднопо-
сочни интереси.

Всички стари софийски момчета
си спомняме времената от детство-
то, тогава столичните улици се ми-
еха с маркуч на макара, цистерна
с вода и със сапун. Нощем, при това
редовно и впрочем от роми. С дру-
ги думи,

чистотата и редът не
бяха спорадично явление

нито извънредно събитие, нито пък
изключваха малцинствата. Стълбо-
вете на уличните и парковите лам-
пи бяха чугунени с винетки, както и
страничните облегалки на градин-
ските пейки. Бронзови мечета,
сърнички и пингвини радваха де-
цата из парковете. Чугунени решет-
ки бяха поставени над коренищата
на дърветата по “Царя” (булевард
“Руски”) и по други булеварди. Чу-
гунени бяха доскоро и решетките
на канализацията.

Всяка улица бе, ако щете вяр-
вайте, перфектно павирана с голе-
мите или по-дребните павета, си-
реч без дупки, с озеленени тротоа-
ри и бе обозначена със синя табел-
ка. По-старите табелки, на отмене-
ния вече правопис, бяха направени
също от чугун, като белите букви се
обновяваха по специален начин,
чрез прилепяне на дъска покрита с
тебешир. А по-новите улични табел-
ки бяха съответно от емайлирана
ламарина. На вратата на всяка
къща се мъдреше малък квадратен
номер. На нашата улица спираше
една-единствена кола, марка “Борг-
вард”. За сведение, фирмата от Бре-
мен, Западна Германия, фалира
през 1961 година.

Тогава някъде, с изграждането
на комбината “Кремиковци”, започ-
на отначало по-малко усетното, а
по-нататък все по-настойчивото

деградиране на моя град

Панелки, селяния, простотия на
всякакво ниво, от горе до долу...
Описаното от Радичков “столично
тесто” набъбна, набухна, преля и
се разля  нашироко из Софийското
поле. Незаслужено забравеният
днес всенароден любимец Георги



16 ВТОРНИК 21 АВГУСТ 2012

Актуално www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ко ни хрумне да пред-
ставим Олимпиадата
като своеобразен
коктейл, то в българ-
ската чаша ще трябва
да сложим по доза

ŒÎËÏÔË‡‰‡Ú‡ Ì‡
нашето (не)доволство
Данъкоплатците дадоха поне
50 млн. лв. за „елитното” спортно
представяне - на медал по 25 млн. лв.

Светла
ВАСИЛЕВА

та е разочарование... двата ме-
дала са успех”. Председателят на
българския олимпийски комитет
Ст. Костадинова обаче обяви
съвсем различна позиция: “В ни-
какъв случай не сме щастливи от
това, че имаме два медала. За
мен това въобще не е постиже-
ние”. От последвалото много и
разногласно говорене в телеви-
зионни и радиостудия и изявле-
ния за печатни медии данъко-
платците бяха почти удавени в
океани от думи, възхваляващи
българската методика за подго-
товка на елитни състезатели, рек-
лама на грандиозното строител-
ство на спортни съоръжения, на-
ивни опити за обяснение на
олимпийското фиаско с липса на
късмет и отривисто прехвърляне
топката на отговорността към фе-
дерациите и треньорите. Стигна
се дори дотам премиерът да за-
яви, че “ако държавата извади 1-
2 милиарда да ги инвестираме в
спорт... съм сигурен, че ще взе-
мем 10-15 медала повече”. Сме-
ло изказване за човек, издигнал
късмета в ранг на ключов фактор
за изхода на една спортна битка.

Архивни данни от българско-
то участие на олимпиадата в
Пекин през 2008 г. сочат, че
данъкоплатците са платили око-
ло 35 млн. лв.  за  подготовката
на спортистите, срещу което са
били “възнаградени” с пет меда-
ла, т.е.

спекулативната цена на
националния престиж

възлиза на 7 млн. лв. за всяко
отличие. На 18.07.2012 г. ДУМА
поиска от Министерството на фи-
зическото възпитание и спорта
(МФВС) информация относно су-
мите, изразходвани за настоящия
4-годишен олимпийски цикъл, в
това число разпределени по фе-
дерации, както и за средствата,
платени за пътуването и престоя
на българската делегация в Лон-
дон. От получения отговор става
ясно, че “подготовката на 63-мата
български спортисти, включени в
държавния олимпийски отбор по
програма “Олимпийска подготов-
ка 2012 г.”, възлиза на 3 997 509
лв.”, което прави по 63 452 лв.
средно на състезател, или малко
над 9000 лв. месечно. Само по
тази програма.

“Министерството на физиче-
ското възпитание и спорта не
би могло да даде с точност и
коректност средствата, израз-
ходвани за тези 63-ма спортис-
ти в периода 2009 - 2011 г.” -
пише още в предоставената ин-
формация, в която ни съветват
да се обърнем към всяка една
от федерациите. Изводът от на-
правения мониторинг на интер-
нет страниците на 17-те от тях
(няколко нямат собствени сай-
тове), изпратили свои предста-
вители на игрите в Лондон е,
че никоя не публикува бюдже-
та си, отчет за изпълнението му
или какъвто и да е финансов
документ. Очевидно спортното
министерство “изсипва” на сля-

по парите на данъкоплатците,
без да има най-малка предста-
ва какво се случва с тях, за
какво се харчат и доколко
ефективно се управляват. Фи-
нансовото министерство от своя
страна, демонстрирало усърдие
и последователност в усилията
си да задължи търговците, кои-
то са и данъкоплатци, да мон-
тират касови апарати в обекти-
те си, с възможност да следи
оборотите им денонощно в ре-
ално време, нехайно затваря очи
за милионите, харчени  целого-
дишно през федерациите за ели-
тен спорт.

Както става ясно от предоста-
вената ни, макар и непълна, ин-
формация (понеже липсват дан-
ни за БФПлувни спортове и
справка за цената на пътувания-
та и престоя на делегацията в
Лондон), преведените средства
за олимпийска подготовка от
МФВС към федерациите, изпра-
тили състезатели на игрите (виж
таблица), никак не са за прене-
брегване и приближават, а може
и да надхвърлят, 50 млн. лв. Така
погледнато, спекулативната цена

на националния ни престиж през
2012 г. вече е на стойност 25 млн.
лв. (за олимпийско отличие), или
3.5 пъти повече в сравнение с
2008 г. В действителност обаче
сумите са още по-големи, т.к. по
програма “Олимпийска подготов-
ка” четири години са превежда-
ни средства и на федерации, ко-
ито нямат спечелени квоти за
Лондон. Според проучване на
ТВ7 средствата за целия цикъл
на подготовка, излезли от
държавния бюджет към федера-
циите, са 76 866 000 лв., а Н. Бе-
лалов от Дискусионен клуб за со-
циална местна политика
(ДКСМП) обяви на пресконфе-
ренция в неделя (19.08.2012 г.),
че са изхарчени астрономичес-
ките 120 млн. лв. Парите се уве-
личават, а медалите намаляват.

Какво са медалите в нашия
случай? Пет-десетминутна еуфо-
рия на живо в залата или пред
екрана на телевизора. Секунди
за протоколни снимки с управля-
ващи политици, преследващи
рейтинг в отблясъка на чужда
победа. Индулгенция за “усвое-
ните” пари на данъкоплатците,
размахвана от управляващите
месеци наред и аргумент за
бъдещи харчове. Всъщност оно-
ва, което не спират да ни внуша-
ват, е, че медалите са престиж.

Нужен ли ни е такъв

престиж на
глинени крака

Нужни ли са ни съвременни
гладиатори, продукт на фарма-
цевтичната индустрия, в каквито
се превръщат във все по-голяма
степен елитните спортисти, за да
подхранват националното ни са-
мочувствие във века на техноло-
гиите, информацията и знанието.

Нима престижът на медалите,
ще заличи факта, че едва 3% от

българите спортуват редовно, а
82% не спортуват или го правят
по-рядко от един път месечно
(данни на Евростат от 2010 г.).

Нима престижът на медалите
ще скрие констатацията, записа-
на на страниците на Национал-
ната стратегия за развитие на
физическото възпитание и спор-
та в Република България, приета
от 41-ото Народно събрание през
ноември 2011 г., че “занимания-
та със спорт за деца се превръ-
щат в елитарно занимание и са
достъпни само за семейства с
добри финансови възможности”.

Фалшив е блясъкът на меда-
лите, щом в страната

от 2700 училища в
600 няма никаква

спортна зала

а в други 500-600 са пригодени
класни стаи за занимания със
спорт (по данни на Иван Ценов,
зам.-министър на спорта, огласе-
ни на заседание на комисията по
правни въпроси към НС, прото-
кол 21 от 11.02.2010 г).

Фалшив е блясъкът на меда-
лите, щом дори по време на олим-
пийски игри дворовете на учили-
щата, в които има спортни пло-
щадки, са заключени, а  загри-
жен за спокойствието си чинов-
ник сложи катинар на цял град-
ски стадион (в гр. Ботевград) с
аргумента: “На нито един стади-
он в България не се осигурява
свободен достъп на граждани.
Целта е да се запазят съоръже-
нията, защото за поддръжката им
се изискват значителни средст-
ва.”

Фалшив е блясъкът на меда-
лите в страна, която е сред първи-
те шест в Европа по разпростра-
нение на детското затлъстяване,
причините за което са  обездвиж-

ването и ниската физическа ак-
тивност.

Каква е ползата за общество-
то от “инвестицията” в елитен
професионален спорт, превиша-
ваща в пъти отделяните пари
(под 7 млн. лв.) за масов такъв.
Нужно ли ни е да продължаваме
да издържаме “елитни” спортис-
ти с антуража около тях срещу
колосалните 27-32  млн. лв. го-
дишно, да ги премираме
допълнително за всяко междуна-
родно отличие със суми между
2000 и 35 000 лв., а олимпийски-
те призьори да награждаваме и
с пожизнена пенсия, равна на три
минимални работни заплати. На
финала, ако “елитните” благово-
лят да създадат школа, да пла-
щаме фамозна такса за правото
да обучават децата ни.

Каква е ползата
за обществото

от бутиковата зала “Арена”, от
грандиозните ремонти и строи-
телства в Пловдив, Правец, Со-
фия, ако за да спортува редовно
едно дете, родителите трябва да
заделят минимум 100 лв. месеч-
но. Колко са онези, които могат
да си го позволят. Не е ли крайно
време да преосмислим приори-
тетите си като общество. И да ги
заявим ясно и категорично.

Всъщност, ако идеята на
Пиер дьо Кубертен да възроди
Олимпиадите във вида им, в
който са провеждани в древна
Гърция като образователен мо-
дел, включващ в себе си цяла-
та съвкупност от човешки зна-
ния, беше просъществувала
повече от 36 години (между
1912 г. и 1948 г., според исто-
рическата студия на Richard
Stanton “The Forgotten Olympic
Art Competitions”), то днес ние,
българите, щяхме да се горде-
ем с нашите олимпийци. Не
толкова с онези от Лондон, а с
другите, които само за юни, юли
и до средата на август се
завърнаха в страната с 25 ме-
дала (виж таблица), завоювани
на олимпийски научни състеза-
ния, проведени в цял свят. Факт
е, че за тях няма финансови
премии в хиляди лева, още по-
малко за треньорите им. Пол-
зата за обществото от тези бри-
лянтни умове обаче се изчис-
лява на 6-10% от БВП, а инве-
стициите, направени за обуче-
нието им, по мнение на експер-
ти, се връщат от 50 до 500 пъти.
В държавата, в която елитният
спорт е приоритет, а образова-
нието основен неприоритет,
това вълнува единствено мис-
лещите, докато управляващите
потъват блажено в омаята на
модния за няколко дни коктейл
“Олимпиада”.

А
надежда, амбиция, щастие и тъга,
две дози заклинания, оправдания
и упреци, три дози противоречи-
ви изявления на официални лица
и да допълним до горе с милио-
ните, дадени от данъкоплатците
за подготовка на елитните ни
спортисти. След като добавим
задължителните кубчета лед за
охлаждане на страстите, можем
да пускаме миксера. Получената
мътна течност естетизираме с
благородния блясък на сребро и
бронз, за да придадем автентич-
ност и завършеност, каквито при-
тежават уважаващите себе си
коктейли. Горчивият вкус на на-
питката и най-вече цената й - ос-
тават вменен ангажимент на все-
ки български гражданин. Незави-
симо дали я иска и поръчвал ли
я е въобще. В случая от значение
е, че на управляващите им харе-
сва. Поне привидно и на думи.

Премиерът Б. Борисов след
приключване на игрите заяви:
“Въпреки всичко

аз лично съм много
доволен

от представянето на българските
отбори”. Министърът на спорта С.
Нейков също побърза да изкаже
одобрение: “Не мога да кажа, че
представянето ни на Олимпиада-

Медали, спечелени от български ученици на международ-
ни олимпиади за периода юни-август 2012

Средства, преведени от МФВС към федерациите,
изпратили състезатели в Лондон за периода 2009 - 2012 г.
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Култура
очаквайте

И
Иля Шмуклер от Русия спе-

чели първа награда в първа
възрастова група - до 20 годи-
ни - на фестивала конкурс “Ве-
лики учители” в Кюстендил.
Общо 14 участници от 7 държа-
ви взеха участие в първото из-
дание на музикалния форум.
Журито присъди две втори на-
гради - на Светлана Селвест-
ренко и Никита Горелов, също
представители на руската шко-
ла. На трето място е Джорджи
Радевски от Сърбия. Поощри-
телни дипломи получиха Нико-
лай Желязков от България и То-
маш Еленевски от Полша. Не-
вена Тодорова от България,
Ирина Бойченко от Украйна и
Александра Митрошкина от Бе-

Връчиха отличията
на конкурса
за поезия в Кула

В античната крепост “Каст-
ра Мартис” в Кула се проведе
заключителният етап от Наци-
оналния конкурс за поезия “Кул-
ски поетичен панаир Йордан
Йончев 2012”. Жури, председа-
телствано от поета Андрей
Андреев, и с членове Анелия Ге-
шева и Силвия Христова, опре-
дели три награди за цикъл сти-
хове на Галина Иванова от Вар-
на, Ивайло Терзийски от Силист-
ра и Валентина Йотова от Со-
фия. Присъдени бяха и три отли-
чия за цикъл стихове на Милко
Христов от Лом, Анелия Янков-
ска от София и Владо Трифонов
от София. Специална награда за
сериозно творческо присъствие
и популяризиране на конкурса
получи Таньо Клисуров от Стара
Загора. Със специална грамота
на кмета на община Кула д-р
Владимир Владимиров бе отличе-
но творчеството на Георги
Драмбозов от София. Д-р Владка
Вълчева бе удостоена с грамота
за големите дарения от личната
библиотека на съпруга й - писа-
теля Йордан Вълчев, подпомагал
културната дейност на НЧ “Про-
света - 1882” в Кула. Наградени-
те автори прочетоха свои твор-
би под звуците на класическа
музика, изпълнена от квартет
от “Симфониета” - Видин. Специ-
ален гост на деветото издание
на конкурса бе поетесата Виоле-
та Христова, която изнесе реци-
тал, съобщи БТА.

Режисьорът
Тони Скот
се самоуби

Известният холивудски режи-
сьор Тони Скот се самоуби, като
скочи от мост в Сан Педро,
Калифорния, съобщават амери-
кански медии. Според информаци-
ите следователите са открили
предсмъртно писмо в колата му,

която била паркирана на моста.
Скот, който е роден във Велико-
британия през 1944 г., стана
известен в средата на 80-те го-
дини, когато режисира екшъна
“Топ гън” за елитни пилоти от
военноморските сили, припомня
БГНЕС. В лентата участва Том
Круз, който по това време беше
изгряваща звезда. Лентата беше
една от най-доходоносните през
1986 г., като събра над 176 ми-
лиона долара и даде силен тласък
на кариерата както на Круз,
така и на Скот. Тони Скот е
режисьор и на филмите “Обще-
ствен враг”, “Полицаят от
Бевърли хилс 2”, “Шпионски игри”,
“Неудържим” и “Аленият прилив”.
Тони е по-малък брат на друг
известен режисьор - Ридли Скот.
Той започва кариерата си под
ръководството на брат си в
началото на 70-те години и ре-
жисира хиляди тв реклами за
компанията му “Ридли Скот асо-
шиейтс”.
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Ìèõàèë Êîâàëüîâ
ñ Ãðàí ïðè â Êþñòåíäèë
Наградите от първия фестивал „Велики учители”
ще бъдат връчени на 26 август във Възрожденското училище

Николая ИВАНОВА ларус са изпълнителите с по-
ощрителни дипломи във втора
възрастова група - от 20 до 30
години. Трети места заеха Татя-
на Чистякова от Русия и Свет-
лин Христов от България. Второ
място бе присъдено на Иля
Лушпа от Русия, а първата на-
града в тази група е за Катрина
Гупало от Латвия. Най-високото
отличие (Гран при) единодуш-
но бе присъдено на Михаил Ко-
вальов от  Русия.

Подарък за любителите на
класическата музика ще бъде
и тържественият концерт, кой-
то ще се  състои на 21 август
от 17.30 ч. във Възрожденско-
то училище. Гост-изпълнители
ще бъдат музикантите от дуо
Алексич от Сърбия. От 19 ч.
същия ден и на същото място

можем да се насладим на
изпълненията на младата и
атрактивна латвийка Катрина
Гупало, лауреат на първа пре-
мия на международния кон-
курс “Скрябин”, Париж 2011,
дипломант и носител на спе-
циална награда на V междуна-
роден конкурс “Скрябин”, Моск-
ва 2012. От 20 ч. същата вечер
ще изнесе концерт Иля Шмук-
лер от Русия. Всички, които са
пропуснали прослушването на
участниците в конкурса, ще
могат да чуят виртуозните
изпълнения на младите музи-
канти на концерта им в заклю-
чителната вечер на фестивала
на 26 август (неделя) от 18.30
ч. във Възрожденското учили-
ще, когато ще бъде и официал-
ното награждаване.

Компетентно жури, предсе-
дателствано от именития руски
пианист проф. Виктор Мержа-
нов, завеждащ катедра по пи-
ано в Московската държавна
консерватория “П.И. Чайков-
ски”, народен артист на СССР,
и с членове - проф. д-р Атанас
Куртев; проф. Наталия Деева,
заслужила артистка на Русия,
професор в Московската
държавна консерватория “П.И.
Чайковски”, завеждащ катедра
по пиано в Института за воен-
ни диригенти на Военния уни-
верситет; доц. Евгения Симео-
нова, преподавателка в ТКДФ
при НМА “Панчо Владигеров”,
проф. Красимир Тасков,  ком-
позитор, пианист, педагог; Ев-
гени Желязков, преподавател
в НУИ - Русе.

IN MEMORIAM
Раздяла с Гришата
Отиде си един от доайените на художническата гилдия и голям приятел на
ДУМА, на интелектуалния кръг около Стефан Продев - известният български
художник Георги Ковачев-Гришата.
След дълго и мъчително боледуване Гришата се пресели в света на вечността,
завещавайки ни своето неповторимо творчество - с фантастичните форми и
багри, портрети на красиви момичета и пейзажи от българската земя - живопис-
ни платна и офорти, графика, изваяни до съвършенство шрифтове.
Роден на 30 юни 1920 г. в ловешкото село Баховица, той завършва живопис в
Художествената академия през 1942 г., след което неотклонно следва пътя си на
творец, рушащ условностите и догмите на казионната естетика. Негови творби са
представяли страната ни в колективни изложби в Москва, Париж, Лайпциг,
Берлин, Виена, Хамбург, Мюнхен, Токио и др. Има самостоятелни представяния в
София, Париж, Алжир. Заедно със съпругата си Милка Пейкова са душата на
небезизвестната “маса на Борис Ангелушев” - кръга на големи интелектуалци от
ранга на Павлето, Дечко Узунов, Никола Мирчев, Емилиян Станев, Христо Радев-
ски, Йордан Радичков, Елисавета Багряна, Петър Увалиев и др.
Георги Ковачев-Гришата посрещна “годините на прехода” с горчивина в
душата и дълбоко разочарование. Преживя страданието на жестоката
болест благодарение на близостта на човека до себе си, който му дари
своята духовна подкрепа,   всеотдайност и доброта.
Мир на праха му!
Поклонението ще се състои утре - 22 август, от 11 ч. в Ритуалната зала на
Централните софийски гробища.

момента модни сред младите
българи са историите за вампи-
ри и вещици. Много тийнейджъ-
ри имат и слабост към фентъзи-
то, коментира в интервю за БТА
Василка Ванчева - заместник-
председател на Управителния
съвет на асоциация “Българска
книга”. Ванчева отчита, че на
пазара има търсене и на съвре-
менни български автори, класи-
ците обаче остават само в по-
редиците от типа “Библиотека за
ученика”. Сапунените сериали и
лъскавите списания пък са из-
тласкали от пазара розовите
романи и печатането на любовна
литература е в пълен застой,
сочат наблюденията на специа-
листа. Трябва да се въведат
минималните стандарти на
ЮНЕСКО за ежегодното
попълване на библиотечните
фондове, смята Ванчева. Това
ще помогне и хората в малките
селища да имат достъп до кни-
гите. Тя е умерен оптимист за
бъдещето на училищните библи-
отеки, чие-то възстановяване е
заложено в новия закон за
образованието, който предстои
да бъде приет от парламента.

Младите четат за
вампири, сериалите
детронираха
любовните романи

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимки на аржентинския композитор
и изпълнител на бандонеон Астор Пиацола

са подредени в изложба в рамките на
международния фестивал на тангото в Буенос

Айрес. Експозицията е част от събитията,
посветени на именития музикант по повод

20-годишнината от неговата кончина

В
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Култура
Мария Мутафчиева:

Интелектът
тук не е на мода
Образованието е на много ниско ниво, последствията ще се забележат след години и ще бъдат като
шамар за всички нас, казва известната вокалистка на„Мери бойс бенд”и авторка на песните на групата

Интервю на Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

 Мери, ще те цитирам: “...непо-
знати улици ще извървя, себе си ис-
кам да разбера”. Тъй като това е и
поводът за нашия разговор - излиза-
нето на едноименната книга, след
като вече си извървяла много непо-
знати улици, разбра ли себе си наис-
тина?

- Едва ли човек може да се разбе-
ре напълно някога! Има толкова много
ситуации в живота, в които всеки от нас
реагира спонтанно или погрешно...
Понякога си казваш, че няма да
постъпваш по определен начин, но
нещо те провокира и отново се подда-
ваш на чувствата необмислено и ся-
каш друг човек, а не ти, е изрекъл или
направил нещо... Често пъти пък спон-
танната реакция е за добро и се изне-
надваш от интуицията и добрата си
преценка... Човекът е загадка! Мислим
си, че се познаваме, но сигурно цял
живот не стига да се разберем! Що се
отнася до непознатите улици, добре е,
че ги има! Надявам се още много не-
познати улици да извървя - към себе
си, към другите хора, към света и по
света... Искам да ми е интересно! Това
е и една от причините да издам стихо-
сбирката “Непознати улици” - още една
улица към мен. Аз я извървях, когато
подбирах стиховете и си спомнях кога
са писани. Беше мила среща...

 Предполагам, че усещането при
срещите с читателите е съвсем раз-
лично от това на концертите - мно-
го по-близък е контактът, а и обрат-
ната връзка е мигновена. Какво ти
даде тази нова форма на общуване с
хората, които трептят на същите
вълни като теб?

- Да, при представянето на стихове-
те се случва много близък, личен кон-
такт. Виждам всеки, който е дошъл, от-
делям му време... Срещнах и хора,
които винаги са ме харесвали, но едва
сега са добили смелост да ми го кажат.
Зная, че чувствителните хора не гово-
рят много за чувствата си. Затова ценя
добрите думи като протегната ръка,
защото за мен пък като автор е важно
да зная, че имам съмишленици. Иначе
- в живота на мен би трябвало да ми е
по-лесно да споделям чувствата си, из-
пявайки ги!

 На премиерите обикновено
твои приятелки-актриси четат сти-
ховете ти пред публиката. Как ти
звучат отстрани твоите думи?

- Много е вълнуващо да чуеш сво-
ите мисли, изречени от друг! Актрисата
Деляна Хаджиянкова беше на всички-
те представяния до момента. Тя обича
да чете поезия. Има отношение към
поезията. Подготвя се винаги специал-
но за случая и е много сериозна в това
си амплоа. Аз, особено първия път,
направо се притеснявах, че професио-
налист от такава класа ще чете точно
моите стихове. Разбира се, при пред-
ставянето се разплаках... Емоцията,
която изпитах, не може да се опише!

 Песента, дала име и на албума

на “Мери бойс бенд”, и на твоята
книга, е знакова и сигурно е особено
скъпа за групата, но тя е включена и
в учебника по музика за седми клас.
Какво я прави толкова важна и спо-
ред специалистите?

- Любовта на хората! Те я заобича-
ха, веднага щом я чуха. Учителите по
музика започнаха да я преподават
много преди да бъде включена в учеб-
ника. Децата от години я пеят по фес-
тивали и конкурси. Виждаш, че няма
риалити формат без нея. Изпращали
сме безброй пъти инструментала й,

затова сега го включихме в албума си
“Непознати улици 2012”. Могат да го
намерят на музикалния пазар.

 Днес музика не се изучава до-
статъчно обстойно и сериозно в
училище. Голяма загуба е за децата,
защото музикалното образование е
ценна основа за всичко нататък.

- О-о-о, за съжаление, моето впе-
чатление е, че образованието като
цяло е на много ниско ниво! Послед-
ствията ще се забележат след години
и ще бъдат като шамар за всички нас.
Що се отнася до познанията по музи-
ка, спомняш ли си вица за мутрата,
която обяснява, че Моцарт и Бетовен
са тези, дето им пишат мелодиите за
GSM-ите?! Никак не е смешно, нали?!
Можем дълго да премълчаваме исти-
ната, но няма смисъл... В България се
шири простотия. С времето свикваме

да се абстрахираме от нея и да не й
обръщаме внимание, затваряме се в
себе си, в приятелски кръгове, спася-
ваме се някак си, но нея я има... Посте-
пенно губим престиж и позиции в раз-
лични сфери, и като цяло в света. Сами
сме си виновни, защото интелектът тук
не е на мода.

 Какви са впечатленията ти -
младежите умеят ли да откриват,
почувстват и оценяват стойност-
ните песни?

- Всъщност мен ме интересуват
тези, които умеят да ги откриват и по-
чувстват! Радвам се, че ги има! Радвам
се, че имаме участия и срещи с тях!
Планирам да организирам представя-
не на стихосбирката “Непознати ули-
ци” в елитни гимназии, защото ми е
интересно какво се случва там, пишат
ли учениците, от какво се вълнуват. Ще
видим как ще тръгнат нещата.

 Слушателите на БГ радио ви
избраха за българската група на 2012
г. - това голямо признание сигурно е
много вдъхновяващо за ново творче-
ство?

- Да, разбира се! Такава оценка за
стореното до момента ти дава увере-
ност, че си на прав път и има смисъл
да продължиш! БГ радио е една от
малкото медии, които подкрепят
българската музика и признанието на
неговите слушатели със сигурност е
важно за всеки творец.

 Седемнайсет години сте заед-
но - и то през един период от време,
който в България никак не беше ле-
сен за творчество, за изкуство. Ти
ли съумя да задържиш тези момчета
заедно, или те са толкова добри като
хора и приятели, че нищо не е помра-
чило взаимоотношенията ви?

- Трудно е, наистина... Не зная, си-
гурно обичта към музиката и всички
тези неща са спомогнали да сме заед-
но толкова години.

 А финансово как се справяте -
пътувате из страната, изнесли сте
хиляди концерти, издадохте 6 албу-
ма?

- Създаваме качествен продукт и
за радост намираме финансиране. Ал-
бумите ни се продават добре за маща-
бите на България. Нямаме меценат,
който да се грижи за цялостното ни

финансово спокойствие и разчитаме на
спонсори за всеки отделен проект.
Това, че се действа на парче, понякога
изнервя и забавя работата ни. А имаме
потенциал да записваме и издаваме
повече музика. Може би е проблем и
за много други млади хора в “нашата
мила родна страна” - имаме качества-
та и силите, а все трябва да чакаме...
Все трябва да се учим на търпение!
Концертите са най-хубавото нещо - ка-
рат те да се чувстваш жив, осмислят
живота на музиканта.

 Какво мислиш днес за приятел-
ството, за човещината, за взаимопо-
мощта и разбирането, за рамото до
нашето, от което в определени мо-
менти всички толкова се нуждаем?

- Приятелите и семейството са най-
голямото богатство, което един човек
може да притежава. В последните го-
дини аз се убедих, че има много хора,
които ме обичат и са готови да ми
помогнат. Получих подкрепа и от не-
познати, за които означавам нещо
важно. Това ме кара да се чувствам
силна и уверена, издига ме, когато съм
най-ниско долу, дава ми усещане, че
като че ли цялата Вселена е с мен...
Обичам света, живота, хората... Вяр-
вам в доброто!

 Кое от всичко дотук няма да
забравиш никога и за какво ще
продължиш да мечтаеш?

- Така съм устроена, че помня само
хубавите неща, които ми се случват.
Надявам се да не забравя нито една
добрина! Мечтая все за реални неща:
да покоря света, да полетя в Космоса
(или поне в орбита около Земята)...

 Какво да очакваме до края на
годината - още един албум, къде ще
гостувате с концерти, с книгата?

- До края на годината ще се слу-
чат много хубави неща... Засега ще
споделя само най-близките - тези
през септември: предстоят ни някол-
ко концерта из страната, представя-
не на стихосбирката ми на 13 септем-
ври от 18 ч. в арт-фоайето на Радио
Стара Загора. В София ще се
завърнем с голям концерт на 18 сеп-
тември от 20 ч. в подножието на кули-
те в кв. “Изгрев”. Малко по-късно на
CD и DVD ще излезе и нашият нов
албум “Мери бойс бенд” - Акустично”.

МАРИЯ МУТАФЧИЕВА е родена на
10 февруари в Бургас. Свири от
6-годишна на пиано. Завършва Ма-
тематическата гимназия в родния
си град, след което - специалност-
та “Славянски филологии” в Софий-
ския университет “Св. Климент Ох-
ридски”. Заедно с Мирослав Мутаф-
чиев и Илиян Георгиев, Мери е сред
създателите на “Мери бойс бенд”.
Тя е вокалистка и авторка на му-
зиката и текстовете на песните
на групата. Месец след като пече-
лят приза “БГ група на 2012 г.” и
пускат на музикалния пазар албума
си “Непознати улици 2012”, Мария
Мутафчиева издаде и книга с
това име, както ДУМА писа. В нея
е събрала своите ранни стихове и
първите си текстове за песни.
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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- Тате, а днес ми казаха, че съм
невъзпитан!
- Трябваше да им теглиш една!

Доц. ВОЛОДЯ КИРОВ, преподавател
ЕВГЕНИ ТАНЧЕВ, председател
на Конституционния съд
ЕЛИЦА ВЕЛИКОВА, юрист
Маестро ЕМИЛ ТАБАКОВ,
диригент и композитор
АСПАРУХ НИКОДИМОВ-ПАРО,
легендарен футболист и треньор
ЛЮБОМИР ВЪЛКОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Стара Загора
ЦВЕТАН НАВУЩАНОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик
Проф. ЧАВДАР ДОБРЕВ, писател,
литературен и театрален критик,
публицист, преводач
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Св. апостол Тадей

от седемдесетте апо-
столи († ок. 44). Св.
мъченица Васа Хеле-
спонтска († 305/311).
Св. Васа Солунска. Св. свещеномъче-
ник Симеон Самоковски

Св. Тадей бил родом от Едеса. Ученик
на св. Йоан Кръстител, започнал да върви
след Господа и станал един от 70-те апо-
столи. След Възнесението на Иисус Хри-
стос и съшествието на Св. Дух Тадей бил
пратен да благовествува в Едеса. Там
живял при свой познайник на име Товия,
проповядвал словото Божие и с името на
Иисус Христос вършил много чудеса.
Когато утвърдил Едеската църква и поста-
вил презвитери, Тадей напуснал града,
обиколил цяла Сирия и Месопотамия и
навсякъде проповядвал Евангелието. Ум-
рял във финикийския град Берит.

ешението на ин-
дийската кино-
звезда Шерлин
Чопра да се появи
в ноемврийския

42-годишният Ед Губен от град
Маастрихт е баща на 82 деца и
съвсем заслужено получи неглас-
но титлата за най-плодовития
“професионален” производител на
деца, предаде Lifenews.ru. Оказва
се, че холандецът се възползва
от своята потентност и я приема
като професия или може би приз-
вание, тъй като мачото не взима
пари за услугите си. Всеки месец
мъжът приема в дома си до 15
дами, които имат желание да за-
ченат. Единственото, което Ед
иска от своите “клиентки”, е да
поемат пътните му разходи и
дневните, ако се налага спешно
да извърши своя дълг зад грани-
ца. Има една основна причина
дамите да избират господин
Губен и това не е неземната му
красота. Истината се крие в
неговите изключително високи
биологични показатели. 80% от
всички жени, с които доброволни-
ят донор е имал връзка, са ро-
дили живи и здрави дечица.
Оказва се, че холандецът в мо-
мента е баща на 45 дъщери и
35 синове, а има и още две бебе-
та, чиито майки не желаят полът
на децата им да бъде оповестен.
Потентният холандец очаква
съвсем скоро още 10 майки да
дадат живот на негови отрочета.

„Професионален”
татко даде живот
на 82 отрочета
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вяват поведението й за не-
подходящо, посочвайки, че
Индия едва успява да се бори
с епидемията от сексуални
престъпления в последните
години.

“Във времена, когато не-
винни жени навсякъде - от
Гуджарат до Гууахати - са
обект на унижение и сексу-
ално насилие, не може да не
се чудим дали снимките на

Шерлин Чопра не нараняват
образа на жената”, пише
блогърът Гаятри Санкар.

Критици негодуват, че
списанието я е обявило за
боливудска легенда, въпреки
че актрисата всъщност се е
снимала само в няколко фил-
ма. Най-голяма известност на
Шерлин Чопра й донесе уча-
стието в “Биг Бос” - индий-
ския еквивалент на риалити

шоуто “Биг Брадър”.
Госпожицата признава, че

не е разказала на родители-
те си за фотосесията в мъжко-
то списание. Добавя, че сама
е писала на “Плейбой”, пред-
лагайки да бъде техен модел.
Хубавицата получила отго-
вор само след няколко дни.

“Не е лесно да бъдеш гола
пред камерата и да изглеж-
даш добре в същото време”,

споделя тя в интервю. “Аз съм
първата индийка, позирала за
“Плейбой” и това е постиже-
ние, което никой не може да
ми отнеме”, категорична е
Шерлин Чопра. “Сестра ми се
гордее с мен. Не съм споде-
ляла нищо с майка ми, но
смятам скоро да я посетя и да
й кажа, че трябва да ме при-
еме такава, каквато съм”,
допълва красавицата.

Р
брой на изданието “Плейбой”
предизвика вълна от недо-
волство в родината й. Скан-
далът се разрази в азиатска-
та страна, тъй като там пала-
вото списание е забранено.

Поредица от интервюта на
28-годишната актриса повле-
че негативни реакции на гру-
пи, борещи се за правата на
жените. Те обвиняват краса-
вицата, че се опитва да сабо-
тира усилията им. Други обя-

“Мис Китай” Юй Вънся спечели титлата “Мис
Свят 2012” в конкуренция със 115 участнички
в престижния конкурс за красота. Надпревара-
та се проведе в Ордос - мегаполис, разполо-
жен във Вътрешна Монголия, северен Китай.
Венецуелката Ивиан Саркос - “Мис Свят 2011”,
постави короната на главата на новата победи-
телка на пищна церемония, организирана на
футуристичния стадион “Дуншън” в центъра на
града, намиращ се на границата на пустинята
Гоби. Юй Вънся е втората китайка, която става
“Мис Свят” след Чжан Цълин, спечелила
титлата през 2007 г. Красавицата е 23-годишна
студентка по музика, която казва, че иска да
стане преподавател. На второ място се нареди
представителката на Уелс Софи Елизабет
Моулдс, а на трето - австралийката Джесика
Мишел Канауати.

Великият гений на Ренесанса
Леонардо да Винчи най-малко
два пъти се е изобразил на своя-
та прочута фреска “Тайната вече-
ря”. Това смело предположение е
на британския изкуствовед Рос
Кинг, който се прочу с историчес-
кия бестселър “Куполът на Бруне-
лески”. Експертът твърди, че Лео-
нардо се е изобразил като апос-
тол Тома. По отношение на дру-
гия персонаж Кинг не е напълно
убеден, но предполага, че втори-
ят “автопортрет” трябва да се на-
мира огледално от Христос.

За външния вид на младия
Леонардо се знае много малко. Запазило
се е само свидетелство от изкуствоведа на
Ренесанса и автор на биографиите на

2 АВТОПОРТРЕТА НА ЛЕОНАРДО СКРИТИ В „ТАЙНАТА ВЕЧЕРЯ”

великите художници Джорджо Вазари,
който описва да Винчи като изключително
красив човек.

Самото предположение, че ху-
дожник се е увековечил в една от
своите работи, не е нова за света
на изкуството. Нещо повече, ня-
кои учени твърдят, че именно Ле-
онардо е въвел модата на авто-
портретите, която по-късно са
следвали Микеланджело и Рафа-
ело. Първият се е изобразил на
фреската “Страшният съд” в Сик-
стинската капела. Рафаело е из-
брал по-хуманен и традиционен
автопортрет - на “Атинската шко-
ла” в папските апартаменти на Ва-
тиканския дворец.

До момента най-оригинално-
то предположение за таен автопортрет на
Леонардо да Винчи е, че той се е нарису-
вал като Мона Лиза.

Мераклии за статисти в снимаща
се по морето американска крими-
нална комедия се струпаха в бур-
гаския театър “Адриана Будевска”.
Кастингът бе обявен с афиши по
главните улици, без ограничение на
пол и възраст, но голям наплив ня-
маше за разлика от времето, когато

Китайка бе избрана
за „Мис Свят 2012”

Безработни от Бургас на опашка
за статисти във филм
Красимир КРЪСТЬОВСКИ пак тук се снимаха кадри за “Изток-

Запад”. Повечето от кандидат-ак-
тьорите бяха дошли с идеята да при-
печелят някой лев. Колко ще се
плаща за участие в снимачен ден
обаче още не е обявено. В края на
август тук предстои и набиране на
статисти за масовите сцени в след-
ващия сезон на “Под прикритие”. Ка-
стингът е обявен за 25 август.

- Ще почерпиш или
ще се глобяваме?..

Снимка ФЕЙСБУК
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Памет

ози месец се навършиха 100
години от рождението на
изтъкнатия антифашист и ви-
ден строител на Казанлъшкия
край Петко Влаев. Роден на 3
август 1912 г. в село Крън, в

Величествено извисен дъб
Петко Влаев - изтъкнат ръководител и строител на Казанлъшкия край
Георги ЗАХАРИЕВ

ския комитет на партията е натоварен да
оглави подривната и диверсионна рабо-
та в Казанлъшка околия. След провал в
Казанлъшката партийна организация
през март 1942 г. е арестуван и подло-
жен на жестоки инквизиции в полицията.

 Осъден е на 15 години затвор

Още с освобождаването му от затвора
на 08.09.1944 г. активно се включва в из-
граждането на народната власт в Ка-
занлък, в организациите на Народната
милиция, а след това на стопанския фронт.

През 1947 година е избран за член
на бюрото на Околийския комитет на БКП
и секретар на Околийския комитет на ОФ.
Започнал като заместник-командир на
полк, не след дълго вече е началник на
политотдела на прочутата Казанлъшка
Пета танкова дивизия на генерал П. Пан-
чевски. След това е изпратен в Танковото
училище за офицери в Ботевград. С
присъщата си всеотдайност и воля като
председател на Околийския народен
съвет полковник Влаев насочва усилията
и знанията си, заедно с усилията на цяло-
то население, за социално-икономичес-
кия възход на района.

Извършено е пълно коопериране на
земята. Сложено е началото на модерно-
то земеделие. По-късно, като кмет на
Казанлък, а след това първи секретар на
Казанлъшката организация на БКП, П.
Влаев последователно, разумно и про-
зорливо оглавява решаването на страте-
гически, със съдбовно значение за на-
шия край проблеми.

Усилията му приоритетно са насочени
към бързата индустриализация на града
и цялата Казанлъшка долина, реконст-
рукция и модернизация на съществува-
щите предприятия с едно хармонично
равновесие между машиностроителната

и леката промишленост. Този подход
създаде оптимална реализация на мъжка-
та и женската работна ръка. Резултат от
неговия управленски труд са изгражда-
нето на Инструменталния завод, Заводът
за металорежещи машини, Завод 1 в с.
Шейново, Завод 4 край Мъглиж, Заводът
за пружини и Заводът за изкуствени ди-
аманти в град Крън и модерните леярски
и ковашко-пресови мощности на МК “Фр.
Енгелс”, сега фирма “Арсенал”.

Прозорливо, търсейки нови качестве-
ни производства, изделия на бъдещето,
особено в областта на машиностроенето,
с неговите усилия е свързано превръща-
нето на Казанлък във водещ не само на-
ционален, но и в рамките на СИВ

център по хидравликата
и пневматиката

В областта на текстилната промишле-
ност силно разширение, реконструкция и
модернизация се извършва във вълнено-
текстилния комбинат “Димитър Благоев”
(сега “КАТЕКС”), фабрика “България” и др.
Дело, което опази селата от демограф-
ска криза и съхрани тяхната жизнеспо-
собност, бе провежданата под ръковод-
ството на Петко Влаев  политика на де-
централизация на част от промишлените

мощности на Казанлък в селото. Не слу-
чайно опитът на тогавашното казанлъшко
ръководство за създаване на демограф-
ско равновесие и стабилност на района
бяха обект на проучване не само от дру-
гите региони на страната, но и от ЮНЕ-
СКО.

Като прозорлив държавник, политик и
личност, надарен с мениджърски способ-
ности, Петко Влаев  оценяваше, че конку-
рентоспособността и модерната съвре-
менна индустрия може да се изгражда
само с усилията на силен научно-техни-
чески потенциал. Ето защо голяма част
от своята енергия той насочваше в две
отправни посоки: интегриране на пред-
приятията със съответните научни звена
на БАН и ВУЗ-овете и изграждане на
собствена научно-производствена база.

Отличителен белег в многостранния
подход на П. Влаев към проблемите на
хората беше работата му за насочване
ресурсите на казанлъшката икономика
към изграждане на оптимална жизнена
среда за населението. Освен извоювана-
та под негово ръководство крупна инвес-
тиция за изграждане на ТЕЦ, с удивител-
на настойчивост и аргументация той успя
да наложи препроектиране на централа-
та от въглища на мазут, с което спаси
Казанлък и околностите му от замърсява-
не. На пръсти се брояха градовете в
България, които се радваха на подобна
придобивка.

Резултат на личната му
настойчивост

и подход към висшестоящите държавни
органи е и надлезът към “Арсенал” над
ж.п. прелеза, който реши оптимално
транспортните комуникации на града.
Построен беше и обиколният път около
Казанлък, който отклони силното тран-

зитно движение през града. Особено сил-
на и последователна бе неговата настой-
чивост в решаването на един от най-важ-
ните проблеми за всяка селищна система
- водоснабдяването. Дело на неговия пе-
риод са и хотелите “Роза” и “Казанлък”,
Градският универсален магазин, новите
сгради на ДЕК, МВР, Районен съд и др.

Днес, в чест на стогодишнината на
Петко Влаев, имам пълното основание да
заявя, че това бе времето на промишле-

ния ренесанс за Казанлък и района, кой-
то го извади на едно от челните места в
страната, изоставяйки далеч зад себе си
известни окръжни центрове. В похвално-
то си слово за Петко Влаев не мога да
отмина подчертания му афинитет към
развитието на образованието и култура-
та. Неговият аристократичен и еманципи-
ран дух го подтикваше да търси създава-
нето на оптимални условия за тяхното
развитие. Откриха се нови профилни учи-
лища като Художествената и Математи-
ческата гимназия, техникумите по транс-
порт, текстил и хидравлика. Разгърна се
мащабно строителство на съвременна
учебна и  културна база. Между тях ще
спомена дома на културата “Арсенал”,
Градският музей и Художествената гале-
рия, експозиционалната зала на музея
“Чудомир”, разширяването на Техничес-
ката гимназия “Иван Х. Енов” и др.

С един

неповторим
възрожденски усет

П. Влаев търсеше и преоткриваше ко-
рените на специфично формираните ка-
занлъшки традиции и ритуали в духовна-
та сфера и проправяше пътя към новите
им качествени измерения. Този подход
възроди Празника на розата и го утвърди
като традиционен, с национални измере-
ния.

В общуването с кадрите на образова-
нието и културата П. Влаев беше грижо-
вен и уважителен. С магията на своя чар
ги правеше лични приятели и ги печеле-
ше и стимулираше към активна работа в
полза на родния Казанлък. Към съзвез-
дието на тези земляци ще спомена Чудо-
мир, академик Дечко Узунов, академик
Петко Стайнов, професор Ненко Балкан-
ски, професор Н. Рашев, Стефан Гецов,

Любомир Кабакчиев, Мара Пенкова, Ви-
дин Даскалов, Константин Колев, народ-
ният учител Гено Дочев и още много
други. В книгата си “Живот в провинция-
та” писателя К. Колев характеризира П.
Влаев като широкоскроен, чужд на дог-
матизма човек, с пиетет към потребнос-
тите на духа, който умее да разбира ин-
телектуалците.

В отношението си към международна-
та ориентация на България П. Влаев се
открояваше като убеден русофил. Уваже-
нието му към Съветския съюз и особено
към руския народ беше неизмеримо. И
емоционално, и прагматично той беше
убеден, че България може да разчита на
спокойно настояще и оптимистично бъде-
ще само в приятелски отношения с вели-
ката славянска страна.

Тайната на съзидателния
талант

на Петко Влаев бе в умението да рабо-
ти с кадрите. Водещият му мотив в тяхното
лансиране и издигане не бяха идеологе-
мите, а професионалните и човешки каче-
ства. Като един от хората, който е имал
шанса да работи под негово ръководство,
си спомням как в едно малко тефтерче,
което носеше винаги със себе си, водеше
на отчет всеки млад специалист. Това
беше, както днес е модерно да се казва,

неговата кадрова банка. Този персонален
стремеж се съпровождаше с грижи за ква-
лификацията, професионалното и служеб-
но израстване, битово устройване на все-
ки един от тях. Ето защо кадрите го уважа-
ваха, вярваха му и работеха с увереност
под негово ръководство. Ако се опитам ме-
тафорично да пресъздам значимостта на
П. Влаев в създаването и работата с кад-
рите, бих го сравнил с един величествен
извисен дъб, от чиито плодове кълняха
буйно млади фиданки. В една перманент-
на приемственост те се превръщаха в буй-
на гора. Това беше едно цяло поколение
от знаещи и можещи кадри във всички
сектори на живота, под чието ръководство
бе изграден съвременен Казанлък.

П. Влаев си отиде преждевременно от
нас. Неговото сърце не успя да понесе
всички тежести и превратности на живо-
та, с които се срещаше. Беше само на 63
години. Когато пишех очерка си за него,
в съзнанието ми натрапчиво се беше за-
гнездил въпросът: “При днешната неве-
роятна бъркотия в умовете на хората и
идейния и морален срив на голяма част
от тях, при сполетялата ги тежка социал-
но-икономическа катастрофа и опустоши-
телна нравствена криза, какво ли би  ни
казал той?” В едно съм сигурен: с погле-
да на мъдрец и с присъщата му твърдост
и оптимизъм щеше да ни ободри и
потвърди, че въпреки че Горбачовското
предателство и вътрешнопартийното ре-
негатство към социалистическия строй и
стеклите се превратности на историята,
бъдещето е на социализма.

“Нямаше ли слабости и недостатъци,
безгрешен ли беше?”, ще попита някой.
На подобна провокация отговорът ми е
еднозначен: историята съди за държавни-
те и политически дейци не по това, което
не са успели да направят, а по сътворено-
то от тях, по дирята, оставена след тях.

Т
будно и прогресивно селско семейство,
от ранните си юношески години той
възторжено приема комунистическия иде-
ал и му служи всеотдайно до последния
си дъх.

Оглавил ремсовата и комсомолската
организации в родното си село, под него-
вото ръководство те бързо укрепват и
стават притегателен център за младите
хора. Негови приятели и другари от тези
славни години са ми разказвали за за-
владяващия му ораторски талант, за сил-
ната му любов към Ботевата поезия, с
рецитирането на която е подкрепял аргу-
ментите на непоколебимата си вяра в
пролетта на човечеството - социалисти-
ческото общество. След вероломното на-
падение на Хитлерова Германия над
Съветския съюз и след решението на ЦК
на БРП (К) за започване на въоръжена
борба срещу фашистката власт Петко
Влаев без всякакво колебание застава в
първите й редици. С решение на Околий-

Днешният Казанлък, в който и досега личат дирите, оставени от Петко Влаев
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нес ще е слънчево, в следобедните часове -
горещо. В североизточните райони ще духа
слаб северозападен вятър. Атмосферното
налягане ще се понижи, но ще остане по-

високо от средното за август. Максималните темпе-
ратури ще бъдат между 32o и 37o, в София около 32o.
Слънчево и топло ще бъде времето и в планините.
Вятърът ще е слаб от югоизток. Максималната тем-
пература на височина 1200 метра ще е около 24o, на
2000 метра - около 17o. По Черноморието също ще е
слънчево и горещо. Максималните температури на
въздуха ще бъдат около 32р - 34o. Температурата на
морската вода - 25o-26o. Вълнението на морето ще
бъде 1-2 бала.
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1.59503
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“≈À≈÷
ŒÚ ÔÂÛÏÓ‡ ËÒÍÛ-
‚‡ÚÂ ÓÒ‚ÂÌ ‚ÒË˜ÍÓ
‰Û„Ó Ë ‰‡ ÒÂ ÓÚÂ„-
˜ËÚÂ. ¡˙‰ÂÚÂ ÔÂ-

Œ¬≈Õ
œÓÏÂÌËÚÂ ‚ ·ËÁ-
ÌÂÒ‡ ˘Â ÒÂ ÓÚ‡ÁˇÚ
Ì‡ ÔÂ˜‡Î·ËÚÂ. œ‡-
Á‡˙Ú Ì‡Î‡„‡ ‰‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
»ÁˇÒÌˇ‚‡ÌÂ Ì‡
ÒÔÓÌË ‚˙ÔÓÒË
˘Â ‚Ë ÔÓÒÚ‡‚ˇÚ ‚
ÛÒÎÓ‚Ëˇ ‰‡ ‚ÁÂ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
Δ‡‰Û‚‡ÚÂ Á‡ ÔÓ‚Â-
˜Â ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë
ÓÚ‰Ëı, Í‡ÚÓ ÒÂ ËÏ‡
ÔÂ‰‚Ë‰ Á‰‡‚Ó-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
◊‡ÒÚ ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ
ÒË ˘Â ÒÂ ÔÓÒ‚ÂÚË-
ÚÂ Ì‡ ·ËÁÌÂÒ ‡Ì„‡-
ÊËÏÂÌÚË, Ò‚˙Á‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÃËÒ˙ÎÚ‡ Á‡ ÔÓÙÂ-
ÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ‚Ë Á‡-
‰‡˜Ë ˘Â Â ‰ÓÏË-
ÌË‡˘‡, ‚˙ÔÂÍË

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ŸÂ ‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ ‰Â-
Î‡Ú‡ ÒË, ˜‡ÒÚ ÓÚ ÍÓ-
ËÚÓ ‚Ë Ò˙Á‰‡‚‡Ú ËÁ-
‚ÂÒÚÌÓ ÔËÚÂÒÌÂÌËÂ.

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â Â
Ì‡ÒËÚÂÌ Ò ÂÏÓˆËË.
ŸÂ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ÔË-
ˇÚÌÓ ËÁÌÂÌ‡‰‡ÌË

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÏÂÌËÚÂ, ÍÓËÚÓ
ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡Ú ÓÍÓÎÓ
‚‡Ò, ˘Â ‚Ë Ì‡‚ÂÊ-
‰‡Ú Ì‡ ‡ÁÏËÒ˙Î Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡ÚÛÔ‡ÌËÚÂ ‚ ÔÓ-
ÒÎÂ‰ÌÓ ‚ÂÏÂ
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ˘Â ‚Ë
ÔÓ‰ÚËÍÌ‡Ú Í˙Ï ‡Í-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÔÓÛ˜ËÚÂ Â‡ÎÌËÚÂ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒ-
ÚË, Ò ÍÓËÚÓ ‡ÁÔÓÎ‡„‡ÚÂ.

ÒÎÓ‚ÌËÚÂ ÌÂ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌË ,̌ ÛÏÓ-
‡Ú‡ Ë ÒÚÂÒ‡ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰ÌË.

ÏÂÂÌË ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍÓ Ë ·‡Î‡ÌÒË-
‡ÈÚÂ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ò ‡Á‚ÎÂ˜ÂÌË .̌

ÌË Ò ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘Ë ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë
Â‡ÎËÁ‡ˆËË.

¿ÍÓ ‚Ë ËÁÏ˙˜‚‡Ú Ò˙ÏÌÂÌË ,̌ „Ë
ÒÔÓ‰ÂÎÂÚÂ Ò Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ÒË.

ÓÚ ÌˇÍÓÈ, ÍÓÈÚÓ ÌÂ ÍËÂ ‰Ó·-
ÓÚÓ ÒË ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï ‚‡Ò.

ÏÂÚÂ ·˙ÁË Ë ‡‰ÂÍ‚‡ÚÌË
Â¯ÂÌËˇ.

ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ ‚Ë Á‡
ÔÓ˜Ë‚Í‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬Ó‰ÂÌË ÓÚ ‡Á·Ë‡-
ÌËˇÚ‡ ÒË Á‡ Â‰ Ë
ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ, ˘Â ÒÂ
ËÁˇ‚ËÚÂ Í‡ÚÓ ÎË‰Â-

Ë Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ, ÌÓ ÌÂ
Ë Á‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ ÍÓÎÂ„ËÚÂ ÒË.

06.30 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú/Ô/
07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /153 ÂÔ./Ô/
14.55 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1: ì—ËÌ¸Ó

ÎˇÚÓî - 19-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ
/»ÒÔ‡ÌËˇ, 1981„./, 1 ÂÔ./
Ô/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3031 ÂÔËÁÓ‰/
16.40 ¿ÒËÒÚÂÌÚË - /4 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
17.55 ¡‡ÒÍÂÚ·ÓÎ: ¡˙Î„‡Ëˇ - √Â-

Ï‡ÌËˇ /Ï˙ÊÂ/, Í‚‡ÎËÙËÍ‡-
ˆËÓÌÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡ ≈‚ÓÔÂÈ-
ÒÍÓÚÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó - ÔˇÍÓ
ÓÚ Á‡Î‡ ì”ÌË‚ÂÒË‡‰‡î

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! /Ô/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ /Ô/
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/Ô/(16)
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: ¡ÂÚË
√ÂÈ·˙Î Ë ’‡Ë ƒÊÂÈÏÒî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - /Ô/

06.00 ìÃË¯Í‡Ú‡ Ë
˜Û‰Ó‚Ë˘Â-
ÚÓî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ
ÎÂÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
32

07.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò.
10, ÂÔ. 10

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 16

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-
„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
51

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 105
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 33
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 7
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ì“Ó˜ÂÌ ËÁÒÚÂÎî - “ËÎ˙,

≈Í¯˙Ì,  ËÏËÌ‡ÎÂÌ, —¿Ÿ,
1989 „.; –ÂÊËÒ¸Ó: ƒÊÓÌ
‘‡ÌÍÂÌı‡ÈÏÂ; ¬ ÓÎË-
ÚÂ: ƒÓÌ ƒÊÓÌÒ˙Ì, œÂÌÂÎÓ-
ÔÂ ¿Ì ÃËÎ˙ Ë ‰.

00.30 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 16

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

07.00 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - 3 ÒÂÁÓÌ
21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì¬‡„˙Ú ‚ ÏÂÌî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

 Œ«»–Œ√
–‡ÁÓ˜‡Ó‚‡ÌË ÓÚ
ÌÂ˘Ó, ˘Â ÒÂ ÏÓ-
·ËÎËÁË‡ÚÂ Ë ˘Â
ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ, ˜Â ÏÓ-

ÊÂÚÂ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ Ë Ò‡ÏË
‚ ÚÛ‰Ì‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇ.

☼☼☼☼☼

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.20 ì‘‡ÁÂÌ‰‡î
16.50 ìΔ ’î
17.45 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
18.25 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.20 ìÕËÍÓÎ‡È –‡ÒÚÓ„ÛÂ‚.

ì’‡È‰Â Á‡ ÊË‚ÓÚ‡!î
20.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
23.25 ì—˙‰·‡ ÔÓ ËÁ·Óî
00.20 ì ˙ÒÌÓ ÌÓ˘ÂÏî
01.10 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
01.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
02.45 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
03.15 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
04.10 ì—˙‰·‡ ÔÓ ËÁ·Óî
05.00 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

Ò˙ÔÓÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ‚Â˜Â ËÁ‚ÂÒÚ-
ÌË Ù‡ÍÚË.

ÚË‚ÌÓÒÚ ‚ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ ËÁıÓ‰ ÓÚ
ÒËÚÛ‡ˆËˇÚ‡.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
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Ц

ÀÂ‚ÒÍË - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 3:1
2:0 —ËÏÂÓÌ –‡ÈÍÓ‚ (15
Ë 22), 2:1 ¿ÚÛ ≈ÌËÍÂ
(42), 3:1 —Ú‡ÌËÒÎ‡‚ ¿Ì„ÂÎÓ‚ (78); ◊ÂÌÓÏÓÂˆ -
÷— ¿ 1:1 0:1 “‡ˇÌ ƒˇÌÍÓ‚ (22-‡‚Ú) 1:1 flÌËÍ
¡ÓÎË (70); ÀÓÍÓ œ‰ - ÀËÚÂÍÒ 1:1 0:1 √ÂÓ„Ë ÃË-
Î‡ÌÓ‚ (45+1) 1:1 Ã‡ËÌ œÂÚÓ‚ (49); ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ
- ¡ÂÓÂ 3:1 1:0 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ ¡‡Ú (29) 2:0 »‚‡Ì
—ÚÓˇÌÓ‚ (35) 2:1 ≈ÎËÓ Ã‡ÚËÌÒ (63) 3:1 »‚Ó
»‚‡ÌÓ‚ (85-‡‚Ú), ◊ : ≈ÎË‡¯ ‰‡ —ËÎ‚‡ (¡-83);
ÃËÌ¸Ó - ÀÓÍÓ —Ù 0:0; ¡ÓÚÂ‚ ¬ - œËËÌ √ƒ 1:2;
≈Ú˙ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 0:1; —Î‡‚Ëˇ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 2:1

ì¿î √–”œ¿,
II  –⁄√

ÏÅ×ÀËÁÈÒÅ Â
Ò È Ð À Æ  ¹66

ÍÀ ÒÎÒÎ 2

 À¿—»–¿Õ≈

  1. ЛУДОГОРЕЦ 2 2 0 0 6:1 6
  2. ЛЕВСКИ 2 2 0 0 4:1 6
  3. ПИРИН ГД 2 2 0 0 4:2 6
  4. Литекс 2 1 1 0 2:1 4
  5. Берое 2 1 0 1 5:3 3
  6. Ботев Пд 2 1 0 1 4:3 3
  7. Етър 2 1 0 1 3:3 3
  8. Славия 2 1 0 1 2:4 3
  9. Черно море 2 1 0 1 1:3 3
 10. Локо Пд 2 0 2 0 2:2 2
 11. Локо Сф 2 0 2 0 1:1 2
 12. Миньор 2 0 1 1 1:2 1
 13. ЦСКА 2 0 1 1 1:2 1
 14. Черноморец 2 0 1 1 1:2 1
 15. Монтана 2 0 0 2 3:5 0
 16. Ботев Вр 2 0 0 2 1:6 0

III Í˙„: 25.08 (Ò˙·ÓÚ‡), 18.00 ˜.: œËËÌ
√ƒ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ; ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÀÂ‚ÒÍË; ◊ÂÌÓ
ÏÓÂ - —Î‡‚Ëˇ; 20.00 ˜.: ÀËÚÂÍÒ - ÃËÌ¸Ó,
÷— ¿ - ÀÓÍÓ œ‰; 26.08 (ÌÂ‰ÂÎˇ) 18.00 ˜.:
ÀÓÍÓ —Ù - ¡ÓÚÂ‚ ¬;  ¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ◊ÂÌÓÏÓ-
Âˆ; 20.00 ˜.: ¡ÂÓÂ - ≈Ú˙

„Б” група, I кръг
 ‡ÎË‡Í‡ - œËËÌ –‡ÁÎ 2:1; ¬Ë‰ËÏ‡-–‡-

ÍÓ‚ÒÍË - ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 1:1; —Ô‡Ú‡Í ¬Ì - ÿÛÏÂÌ
3:0; –‡ÍÓ‚ÒÍË - —ÂÔÚÂÏ‚Ë 2:0; —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -
À˛·ËÏÂˆ 2:0; —Ô‡Ú‡Í œÎ - ◊‡‚‰‡ ≈Ú 1:0;
¡‡ÌÒÍÓ - —ÎË‚ÂÌ 4:0

 À¿—»–¿Õ≈
  1. БАНСКО 1 1 0 0 4:0 3
  2. СПАРТАК ВН 1 1 0 0 3:0 3
  3. Раковски 2011 1 1 0 0 2:0 3
  4. Светкавица 1 1 0 0 2:0 3
  5. Калиакра 1 1 0 0 2:1 3
  6. Спартак Пл 1 1 0 0 1:0 3
  7. Нефтохимик 1 0 1 0 1:1 1
  8. Видима-Раковски 1 0 1 0 1:1 1
  9. Чавдар Етр 1 0 0 1 0:1 0
 10. Пирин Разл 1 0 0 1 1:2 0
 11. Любимец 1 0 0 1 0:2 0
 12. Септември 1 0 0 1 0:2 0
 13. Шумен 1 0 0 1 0:3 0
 14. Сливен 1 0 0 1 0:4 0

II Í˙„, 26.08 (ÌÂ‰ÂÎˇ), 18.00: ÕÂÙÚÓ-
ıËÏËÍ - ◊‡‚‰‡ ≈Ú; œËËÌ –‡ÁÎ - —Ô‡Ú‡Í
œÎ; À˛·ËÏÂˆ -  ‡ÎË‡Í‡; —ÂÔÚÂÏ‚Ë -
—‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡; ÿÛÏÂÌ - –‡ÍÓ‚ÒÍË; —ÎË‚ÂÌ -
—Ô‡Ú‡Í ¬Ì; ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË - ¡‡ÌÒÍÓ

гледайте

резултати

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 13 по 3094.90 лв.
III гр. (4) 1068 по 37.70 лв.
IV гр. (3) 16769 по 3.40 лв.
ДЖАКПОТ: 423 006.92 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) 0 по 0.00 лв.
ДЖАКПОТ: 1 544 620.41 лв.

6 от 42
I гр. (6) 1 от 317 853.80 лв.
II гр. (5) 12 по 1193.40 лв.
III гр. (4) 543 по 26.40 лв.
IV гр. (3) 8534 по 2.40 лв

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 1 от 20 000.30 лв.
II гр. (4) 445 по 44.90 лв.
III гр.(3) 11 039 по 2.40 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 3 по 6666.80 лв.
II гр. (4) 358 по 55.90 лв.
III гр. (3) 9972 по 2.70 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) няма
II гр. (2) 1152 по 15.60 лв.
ДЖАКПОТ:
I гр. 18 000.80 лв.

ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ ЕКШЪН

19.00 Спартак М -
Фенербахче

21.45 Борусия М -
Динамо К

Офшорка атакува
смяната на акциите
в ЦСКА

Р

Близка до украинския милиардер
Константин Живаго компания
е наложила запор върху
собствеността на червения клуб

азположената в Бе-
лиз офшорна фирма
“Пепаз трейдинг
корпорейшън” уве-
доми българската

общественост чрез открито
писмо, че Професионален фут-
болен клуб ЦСКА няма право
да сменя собствеността на ак-
циите си, защото понастоящем
те са наложени под запор.
Пълният текст на писмото e
подкрепено с Определение от
Софийския окръжен съд, обез-
печителна заповед и удосто-

верение от Камарата на Част-
ните съдебни изпълнители.

В последните седмици в
общественото пространство се
появи новината, че Професио-
нален футболен клуб ЦСКА ще
има нов собственик.

„Упълномощен съм от име-
то на “Пепаз трейдинг корпо-
рейшън” да уведомя българ-
ската спортна общественост, че
върху акциите на ПФК ЦСКА е
наложен запор. С определе-
ние номер 238/29.10.2010 год.
по гр.д. номер 99/2010 год.

състав на Софийския окръжен
съд е наложил запори върху:

 трансферните права на
футболистите Килиън Ше-
ридън и Маркос Антонио Джу-
ниър - Маркиньос;

 притежаваните от “Титан
спорт” ЕАД  6 500 000 поимен-
ни акции, представляващи
100 процента от капитала на
ПФК ЦСКА;

 притежаваните от “Титан
интернешънъл холдинг” АД
100 бр. поименни акции, пред-
ставляващи 100 процента от
капитала на “Титан спорт”
ЕАД.

Определението на Со-
фийския окръжен съд е об-
жалвано и потвърдено с оп-
ределение номер 1398/
27.07.2011 год. по ч.гр.д.
номер  2023/2011 год. на
Софийския апелативен съд.
Запорите са наложени по
изпълнително дело  312/
2010 год. от Частен съдебен

изпълнител регистърен но-
мер 787 на Камарата на
ЧСИ - София. Въпреки нало-
жения запор ръководството
на ПФК ЦСКА продаде фут-
болиста Маркиньос, с което
грубо наруши закона. Това
нарушение е на вниманието
на българските правозащит-
ни органи. Запорираните ак-
ции, които са целият капи-
тал на дружеството, не мо-
гат да бъдат прехвърлени,
защото прехвърлянето им
представлява престъпление
по Наказателния кодекс на
Република България”.

Писмото е подписано от
адвокат Николай Стойнов от
“Болар консулт” АД, предста-
вител на “Пепаз трейдинг кор-
порейшън” в България. Компа-
нията със седалище в Белиз е
свързана с  украинския бизне-
смен Константин Жеваго, кой-
то отдавна е спряган, че има
интерес да купи ЦСКА.

Пловдивчанинът Симеон Райков е в прегръдките на съотборниците си
от Левски, след като вкара 2 бързи гола за победата с 3:1 над Ботев

Пд на стадион “Георги Аспарухов” в мач от II кръг на “А” група

СЪДЯТ 12 ФЕНОВЕ НА МИНЬОР ЗА БОЯ НАД МАРКОВ

Д ванадесет при-
върженици на
ПФК Миньор ще
бъдат санкцио-

нирани за спортно ху-
лиганство по време на
съботния мач с Локомо-
тив Сф, съобщиха от
пресцентъра на ОД на
МВР в  Перник. Пред-
стои актовете да бъдат
внесени в съда. Фено-
вете ще отговарят по
Закона за опазване на
обществения ред при
провеждане на спорт-
ни мероприятия заради
нахлуването във ВИП-
ложата на стадиона в
Перник и саморазпра-
вата с изпълнителния
директор на столични-
те “железничари” Геор-
ги Марков. Тогава до
инцидента се е стигна-
ло след  разменени
реплики между родения
в благоевградското
село Ощава бивш фут-
болист и запалянковци-
те на “жълто-черните”.
Непосредствено след
срещата е задържан
30-годишният Георги И.
от Перник. Веднага са

предприети действия за
установяване и на дру-
ги участници в инци-
дента. Установени са
12 запалянковци, на ко-
ито ще бъдат изготвени
и внесени в съда акто-
ве за административни
нарушения. Въпреки
тримесечния срок слу-
жителите на полицията
ще оформят преписки-
те в най-кратки сроко-
ве и ще ги внесат за
разглеждане. В момен-
та се проверява дали
дванадесетте са крими-
нално проявени и дали
имат санкции и забра-
ни във връзка с предиш-
ни спортни хулиганства.
Вчера е задържан още
един агресивен зрител,
20-годишният М.К. от
Перник. За действията
на изпълнителния ди-
ректор на Локомотив,
за когото се твърди, че
е провокирал фенове-
те, е уведомен дежур-
ният делегат на среща-
та. Работата по случая
продължават служите-
ли от Първо РУ “Поли-
ция” - Перник.

ъководството на Миньор Перник, в лицето на изпълнителния ди-
ректор Йордан Димитров и административния директор Пламен
Атанасов, призоваха Георги Марков да се извини за провокатив-
ното си поведение на стадиона в Перник. Според шефовете наР

Миньор Марков е провокирал действията на привържениците, които
го нападнаха във ВИП-ложата на съоръжението. Перничани смятат,
че действията му са подсъдими. “Мисля, че в ложата трябва да стоят
интелигентни хора, не оправдавам постъпката, но защитавам фенове-
те, защото и мен някой да ме обижда, щях да реагирам. Ако Гошо
Марков не беше отвърнал, нямаше да се стигне до тази ситуация”,
заяви изпълнителният директор на Миньор Пк ген. Йордан Димитров.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Французинът Гаел Нландулу (вляво) и Венелин Филипов от
Черноморец атакуват бившия си съотборник Абел Анисе,

скандално преминал в ЦСКА, в мача от II кръг на “А” група,
завършил 1:1 на стадион “Лазур” в Бургас

ЦСКА спечели първа точка през новия сезон, след като
завърши 1:1 в Бургас срещу Черноморец, но “червените” смя-
тат, че са изпуснали победата. Варненският рефер Радан Ми-
рянов бил с основен принос затова и старши треньорът Стойчо
Младенов,  афектиран от съдийството му, бойкотира прескон-
ференцията след мача.

“Смятам, че стана един хубав двубой. И двата отбора искаха
да победят. Мисля, че бяхме по-добрият отбор. Изпуснахме много
положения. 100-процентови положения ни лишиха от победата.
В Ловеч казах, че не заслужавахме победата, но сега казвам
с ръка на сърцето, че бяхме по-добрият отбор на терена. Изви-
нявам се, че аз съм на пресконференцията. Младенов е силно
афектиран от съдийските отсъждания и затова не искаше да
дойде. Видяхте колко контраатаки ни спряха през второто по-
лувреме. Не искам да влизаме в подробности за съдиите”, ко-
ментира помощник треньорът на ЦСКА Анатоли Нанков.

“Ние направихме една смяна. Ние нямаме кой да сменяме.
Имаме момчета, които тренират от една седмица, не можем да
ги рискуваме в толкова напрегнат двубой. Може би още 2 кръга
ще играем с тези 11”, призна още Толята.

“Първото полувреме бяхме по-добри, второто, когато тръгнах-
ме да рискуваме, оголихме средата на терена и изгубихме
предимството си. Първото бе за нас, второто за ЦСКА и ако има
някаква логика, тя бе да завършим наравно”, заяви пък трень-
орът на Черноморец Димитър Димитров - Херо. Бившият наци-
онален селекционер коментира и изявлението на Нанков, че
реферът бил променил съдийството си през второто полувреме.
“Може би пък се е пооправил съдията, защото първото имаше
много жълти картони за ЦСКА, които не свири. Трябваше да
рискуваме, вкарахме втори нападател. До този момент бяхме
по-добри, след това не седяхме добре, отборът на ЦСКА имаше
също своите шансове. Малко алогично на показаното израв-
нихме, но първото полувреме бяхме много по-добри. Това е
футболът, алогичен спорт”, завърши Херо.

„Червените” се жалват след хикс в Бургас
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гледайте

кратки

ПО БНТ1
БАСКЕТБОЛ

17.55 България -
Германия, евроквали-

фикация (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ СКОКОВЕ

Съдят
12 фенове
на Миньор
за боя

13.30, 18.45 Лятна Гран при
от Хинтератцен

КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 Фаустино -
Ейбар (III етап, п)
17.00 Баракалдо -

Валдескарай
(IV етап)

БОКС
21.00 Одланиер Солис (Куба) -

Константин Айрих (Гер)
22.00 Томаш Адамек (Пол) -

Еди Чеймбърс (САЩ)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КОЛОЕЗДЕНЕ
Вуелта

21.00 Баракалдо - Валдескарай
(IV етап)

22.00 “Про Чалъндж”, Дюренго -
Телърайд (I етап)

23.00 Монтроуз - Крестес бът
(II етап)

Българският футболен съюз стартира
кампанията “Един безплатен мач за фе-
новете на България” под наслов “Една
нация, един отбор!” във връзка с началото
на квалификациите за Световното първен-
ство през 2014 г. Билетите за мачовете на
националите срещу Италия (7 септември),
Армения (11 септември) и Дания (12 ок-
томври) вече са в продажба онлайн през
официалния интернет сайт на БФС и парт-

ньора им Eventim, като никога досега
местата не са били по-достъпни за люби-
телите на футбола. Само с едно кликане
на мишката феновете могат да резерви-
рат седалка по избор на Националния
стадион “Васил Левски”, а възможността
за закупуване на пакетен билет за 3-те
домакински срещи осигурява специални
и изгодни отстъпки. БФС призовава фено-
вете за подкрепа по пътя към Бразилия.

ПАКЕТНИ
БИЛЕТИ
Резервацията се прави за срок
от 18 мин., след което ще бъде
анулирана автоматично. Макси-
малната бройка е 8 билета от
една ценова категория наведнъж.
Сектор А - 70 лв., В - 50 лв., Б
и Г - 20 лв. Ложи 5 и 7 - 160 лв.

лона. Камата беше бесен за-
ради изпуснатата победа на
неговите възпитаници в Плов-
див, където “оранжевите” стиг-
наха само до реми 1:1 с мест-
ния Локо, макар да домини-
раха и да поведоха в резулта-
та. В каталунската столица Ка-
мата беше почетен снощи на
специална церемония по вре-
ме на официалното предста-
вяне на Барселона. Той и не-
говите съотборници от Дрийм
тийма, донесъл през 1992 г.
първата в клубната история
Купа на европейските шампи-
они, присъстваха на турнира
Хуан Гампер, в който настоя-

Спортният
директор на

Барса Андони
Субисарета

(вляво)
разговаря с

бившия си
съотборник

Роналд
Куман по
време на

мача с Реал
Сосиедад,

спечелен от
“Блаугранас”

с 5:1

Дарио Савич е нахлузил мрежичката
от коша и захапал еврокупата, след

като Хърватия съкруши с 88:76
Латвия на финала на Евро 2012 по

баскетбол за юноши

Стоичков на юбилей
в Барселона
Треньорът на Литекс ВИП гост
на 20-годишен юбилей от първата
КЕШ на Дрийм тийма

Петър Стойчев
най-бърз в Охрид
за 11-и път

Петър Стойчев спечели за 11-
и път охридския плувен маратон.
35-годишният плувец измина 30-
километровата дистанция от ма-
настира “Свети Наум” до при-
станището в Охрид за 5:19.30 ч.
и така постави нов рекорд на
състезанието. Световният ре-
кордьор по преплуването на Ла
Манша подобри с 19 секунди пре-
дишното върхово постижение на
словенеца Игор Майцен от 2000
г. Това беше 20-ото участие на
българина в престижната над-
превара, като той печели 11 пъти
в последните 12 години. Със
страхотно плуване в последните
5 км Стойчев успя да се справи
с конкуренцията на австралиеца
Трент Гримси, аржентинеца Да-
миан Блаум и италианеца Андреа
Волпини. В състезанието участ-
ваха общо 29 плувци. Надпрева-
рата в Охрид е последният
старт за сезона от сериите Гран
при по плувен маратон на Меж-
дународната федерация по плу-
ване. Почти сигурно това беше
и последното плуване на Стой-
чев в Охридското езеро.

Хърватия с
евротитлата
при юношите

Хърватия спечели европейско-
то първенство по баскетбол за
юноши до 18 години. На финала в
Каунас хърватите победиха с
88:76 домакините от Литва с 39
т. на феноменалния Дарио Савич,
който стана МВП на шампиона.
За бронзовите медали Сърбия на-
дигра Русия с 66:56 с 21 т. на
Стефан Пот. България остана
8-а след загуба от Италия с 65:84.В изпълнение на заповед на дирек-

тора на Агенцията за държавна финан-
сова инспекция е извършена ревизия на
дейността на Българската федерация по
волейбол за изразходвани средства от
държавния бюджет по чл.4, т.7 от Зако-
на за държавната финансова инспекция.
Проверката е за периода от 1 януари
2011 г. до 30 юни 2012 г. По Закона за
достъп до обществена информация до-
кладът за проверката е предоставен на
Агенция “Фокус”. В него се посочва, че
Сдружение БФВ - София, се ръководи и
представлява от председателя на Упра-
вителния съвет Данчо Лазаров Данчев.
През проверявания период Сдружение
БФВ - София, е възложител на общест-
вени поръчки съгласно чл.7, т.3 от Зако-
на за обществените поръчки (ЗОП), за
който са изпълнени изискванията на
параграф 1, т. 21 от Допълнителните раз-
поредби на ЗОП. Държавната финансо-
ва инспекция е извършила проверка за
законосъобразност на приходите и раз-
ходите за 2011 г. и за първото полуго-
дие на 2012 година.

Финансовата инспекция е извършена
за 25 работни дни, с начална дата 7 юни

Испанският
национален
нападател Давид
Вия ознаменува с
гол завръщането
си на терена,
като се разписа
за Барселона при
разгромната
победа с 5:1 над
Реал Сосиедад в
I кръг от сезона в
Примера дивисион.
След счупен крак
Вия не игра 9
месеца и пропусна
Евро 2012, където
Испания защити
европейската
си титла

Ревизията във волейбола установи липси
2012 г. и крайна дата 18 юли 2012 г.

Направените констатации обхващат
всички задачи, поставени в заповедта
за възлагане и отразяват обективно ус-
тановените факти и обстоятелства. Ус-
тановено е несъответствие между по-
лагащия се приход от FIVВ (Междуна-
родна федерация по волейбол) за уча-
стие на Националния отбор по волей-
бол - мъже, в “Световната лига 2011”, в
размер $1 116 000 и действително по-
лучените $541 606,70. За разликата от
574 393,30 от страна на БФВ не са
предоставени документи, доказващи
причината, поради която същите не са
постъпили и отчетени от централата.

 Съгласно одобрен от председателя
на УС на БФВ списък $91 200 от полу-
чените от FIVВ 541 606,70 щ. д. са раз-
пределени за 20 състезатели от нацио-
налния отбор, взели участие в срещите
от “Световната лига 2011” на база 7
спечелени и 5 загубени срещи. Със
заповед № 171/27.12.2011 г. на предсе-
дателя на УС на БФВ е определен на-
граден фонд от 45 000 щ.д. представля-
ващ 60% от наградния фонд за 5-о мя-
сто ($75 000), от които за състезатели -

$27 500 и $17 500 за треньорския щаб.
Процентът е в съответствие със спора-
зумението между БФВ и националния
отбор, приложено под №4 в договора
на тогавашния национален треньор Ра-
достин Стойчев с БФВ. Останалата част
от $30 000, представляващи 40% от
отборната награда, съответства на по-
стигнатото споразумение между БФВ и
националния отбор и остава за ползва-
не от БФВ. Следователно $136 200 от
получената от FIVВ сума от $541 606,70
е разпределена за получаване от състе-
затели и щаб на националния отбор по
волейбол и 405 406,70 щ.д. са останали
за ползване от БФВ.

МФВС е предоставило целеви фи-
нансови средства в размер на 2 990
948,36 лв. на Българската федерация
по волейбол. От тях по програмата за
олимпийска подготовка са отпуснати
1 769 875 лв., а за спортно развитие на
спортните клубове, членуващи във фе-
дерацията и регистрирани като юриди-
чески лица с нестопанска цел в обще-
ствена полза, са преведени 470 000 лв.

Коментар на стр. 12

Н
аставникът на Литекс
Христо Стоичков не
замина в много добро
настроение за Барсе-

Снимки БГНЕС

БФС пуска пакетни билети за квалификациитеБФС пуска пакетни билети за квалификациитеБФС пуска пакетни билети за квалификациитеБФС пуска пакетни билети за квалификациитеБФС пуска пакетни билети за квалификациите

“Общо взето, не съм доволен от едната точка. Загубихме
две. Не са това нашите възможности. Много пропуски, много
индивидуални грешки, което показва, че трябва още много
работа. Това не е футбол. Когато си в националния е едно,
но свири друга музика в клубния футбол. Не може 90 ми-
нути да караш така. Ако искаш да играеш футбол, трябва
да играеш и за клуба. В България сме свикнали първо да
играем за там, където не можем, където не сме дорасли.
Изигра ни лоша шега не двубоят с ЦСКА, който е история,
а мачът с Кипър. Трябва да играеш мач за мач. Не може да
играеш в един, а в другия мач да те няма. Ако така са
свикнали да карат, аз не съм. Ако не уважават труда на
целия колектив, мястото лека-полека изстива. Когато не си
готов, това е резултатът. За другия мач ще има радикални
промени. Ще им раздам по едно DVD, да си гледат цяла
седмица, защото само с приказки не става, да си видят
грешките”, коментира Камата след 1:1 с Локо в Пловдив.
Той похвали младия Антон Недялков, който замени конту-
зения Илия Миланов в 16-ата минута. “Само вратар не е
играл досега. Много възпитано и трудолюбиво момче и
попива всичко, което му се казва, не направи нито една
грешка. Това е правилният път да се учи, един футболист с
голямо бъдеще. Той, Никола Колев и Десподов са млади и
нахъсани”, завърши бившият национален селекционер.

щият Барса срещна Сампдо-
рия. Символиката в мача е по-
вторение на паметната вечер
отпреди 20 години, когато на
“Уембли” Стоичков пусна към
Куман и той наказа италиан-
ците с разстрелващ удар за
1:0. Българинът нацели греда-
та по време на срещата, а
после се качи на парапета на
официалната ложа и пред по-
гледите на кралското семей-
ство гордо вдигна трофея, за
който имаше сериозни заслу-
ги. Носителят на Златната топ-
ка за 1994 г. и съотборниците
му, завоювали отличието, се
очакваше да бъдат сред ВИП
гостите на “Камп Ноу”, за да
получат аплодисментите на
десетките хиляди зрители на
събитието.


